
cena 400 dinarjev 
številka 26 (932) glasilo socialistične zveze delovnega ljudstva velenje titovo velenje, 30. junija 1988 

Praznik delavcev 
Reka 

V nedeljo 
skok 
čez kožo 

Ob prazniku rudarjev in 
delavcev Rudarsko elektroe-
nergetskega kombinata 
Franc Leskošek-Luka poteka 
vrsta prireditev. 

Danes ob 15. uri bodo v 
kavarni Reka podelili prizna-
nja članom jamske reševalne 
čete, v soboto ob 18. uri bo v 
glasbeni šoli v Titovem Vele-
nju slavnostna seja delavske-
ga sveta sozda REK, osred-
nja prireditev ob prazniku pa 
bo 3. julija na kotalkaiišeu v 
Titovem Velenju, skok čez 
kožo. Prireditev se bo pričela 
ob 9. uri. 

i L 

Ves prejšnji teden so v občini Velenje potekale prireditve ob tednu upokojencev. Številnih 
športnih, kulturnih srečanj in družabnih dogodkov se je udeležilo veliko članov vseh štirih društev. 
Prijeten konec je bil v soboto na Rogli. Več o tem na 6. strani. 

Tradicionalno 
Titovih mest 

Na osnovni šoli Veljka Vlahoviča v Titovem Velenju so v 
nedeljo zvečer s priložnostno slovesnostjo sprejeli pionirje — 
12-članske delegacije Titovih mest iz vse Jugoslavije in tako pri-
čeli že šesto tradicionalno srečanje pionirjev Titovih mest. 

Gostili jih bodo 12 dni, pripravili pa so jim pester in bogat 
program. Predstavili jim bodo našo občino, obilo časa pa bo tu-
di za športna, kulturna in družabna srečanja. 

srečanje pionirjev 

Prvi dan srečanja, p^pedeljek. 

je bil namenjen ogledu Titovega 

Velenja, pionirje pa je sprejel tu-

di predsednik občinske skupšči-

ne Drago Šulek. Torek je minil v 

znamenju glasbe. Pionirji so se 

skupaj naučil i pesem srečanja 

»Beli golob« (avtorji besedila in 

glasbe so velenjski pionirji). Vče-

rajšnji dan je bil taborniško 

obarvan. Za program so poskr-

beli taborniki Jezerskega zmaja. 

Danes bodo pionirj i obiskali Šo-

štanj, kjer si bodo med drugim 

ogledali razstavo Likovni svet 

otrok, jutri pa bodo pripravili v 

avli osnovne šole Veljka Vlahovi-

ča etnografsko razstavo, ki jo bo-

do od 10. do 12. ure obogatili z 

nastopom tamburašev in folklor-

nih skupin. Vsi pionirj i se bodo 

naučil i plesati našo tradicional-

no polko. V soboto bodo obiska-

li dom borcev in mladine, Savinj-

ski gaj in Šmartno ob Paki. 3. ju-

lija se bodo vključil i v praznova-

nje dneva rudarjev, v ponede-

ljek, 4. ju l i ja pa obiskali Logar-

sko dol ino. Zadn je tri dni sreča-

nja bodo zapolni l i z različnimi 

interesnimi dejavnostmi ter obi-

ski nekaterih delovnih kolekti-

vov. Seveda smo omenil i le neka-

tere aktivnosti. Zvrstilo pa se jih 

bo še veliko. To bodo med dru-

gim likovne akcije, športna in 

kulturna srečanja, med katerimi 

še posebej velja omeniti vsakove-

černe predstavitve svojih mest. 

Povejmo še to, da so se letoš-

njemu srečanju pionirjev Titovih 

mest Jugoslavije pridružil i še 

pionirji iz Krakowa. 
(mz) 

60 let nogometa v Šmartnem ob Paki 

Znova zaigrati v slovenski ligi 
V Šmartnem ob Paki so bile 

ves pretekli teden prireditve, se-

veda nogometne, ob 60-letnici te 

igre \ kraju. Pripravili so več ra-

zličnih turnirjev, najbol j slove-

sno pa je b i lo v nedeljo, ko so se 

v prpstorih tamkajšnje osnovne 

šole na slovesni jubi lejni seji 

zbrali predstavniki N K E R A 

Šmartno. Jubilejne seje so se 

udeležili tudi predstavniki nogo-

metne zveze Celje, krajevne 

skupnosti in drugih organizacij v 

kraju ter sosednjih klubov. Pose-

bej toplo pa so vsi udeleženci 

pozdravili igralce, ki so pred sed-

mimi leti dosegli z osvojitvijo re-

publiškega naslova največji 

uspeh kluba doslej. Nj im so izro-

čili posebna priznanja v spomin 

na tisto uspešno nogometno se-

zono. Na slovesnosti so obudi l i 

spomin na začetke nogometne 

igre v kraju, Franc Malus, seda-

nji predsednik kluba, pa je spre-

govoril o trenutnem delu in teža-

vah. Mnog i so čestitali N K E R A 

Šmartno za ta častitljiv jubilej , 

želje vseh pa so bile strnjene v 

eno misel, da bi šmarški nogo-

metaši znova zaigrali v slovenski 

ligi. 

Med slovesnostjo so z enomi-

nutn im molkom počastili spomin 

tudi na vse tiste člane, ki so kdaj-

koli igrali za klub in j ih danes ni 

več med živimi. Enemu izmed 

štirih še živečih začetnikov igre v 

kraju Francu Klančn iku pa so 

pokloni l i skromno spominsko 

darilo. Po končani svečani seji so 

odigrali tudi prijateljsko srečanje 

današnji igralci z republiškimi 

prvaki. Tekma je bila resnično 

prijateljska, zato takšen tudi izid 

- 4:4. 

Mi smo za 

VSEM BORCEM IN AKTIVISTOM NAROD-
NOOSVOBODILNE VOJNE ISKRENO ČESTI-
TAMO ZA 4. JULIJ — DAN BORCA 

VSEM RUDARJEM IN DELA VCEM RUDAR-
SKO-ELEKTROENERGETSKEGA KOMBINA-
TA FRANCA LESKOŠKA-LUKE VELENJE ZA 
3. JULIJ - DAN RUDARJEV, ISKRENO ČE-
STITAMO. 

Skupščina občine Velenje 
Izvršni svet skupščine občine 
Občinska konferenca S Z D L 
Občinski komite ZKS 
Občinski svet ZSS 
Občinski odbor Z Z B NOV 
Občinska konferenca Z S M S 
Občinska konferenca ZRVS 
Občinski štab TO 

Jubilejna seja 

Spominske 
svečanosti 
Združenje borcev N O V Podkraj-Kavče, Ravne in Šmartno ob 

Paki ter Občinski odbor ZZB N O V Velenje vabijo borce, mla-

d ino in delovne l judi ter občane na spominske svečanosti ob 

odkrivanju spominskih plošč padl im borcem in žrtvam fašisti-

čnega nasilja. 

Spominske svečanosti bodo : 

— 2. julija (sobota) ob 10. uri pri domu krajanov v Podkraju, 
kjer bo odkrita spominska plošča padl im borcem in žrtvam 

fašističnega nasilja KS Podkra j—Kavče. Govornik bo Jan-

ko Ževart; 

— 2. julija ob 17. uri na Škrubovem domu, po domače pri Brše-
ku, Ravne-Gaberke, kjer bo odkrita spominska plošča sed-

mim č lanom Škrubove družine — žrtvam fašističnega nasi-

l ja; govornika bosta Franc Hudoma l , sekretar Z B N O V 

Ravne in Ferdo Kovič, član predsedstva O O Z Z B N O V Ve-

lenje; 

— 3. julija (nedelja) ob 17. uri v Paški vasi, kjer bosta odkriti 
spominski plošči sedmim č lanom Irmanove družine in pe-

tim č lanom Puncerjeve družine — žrtvam fašističnega nasi-

lja; govorniki bodo Karel Napotn ik , predsednik ZB N O V 

Šmartno ob Paki, Jože Povše, podpredsednik O O Z Z B 

N O V Velenje in Anton Dvornik. 

Vab imo vas, da se v čim večjem številu udeležite teh spomin-

skih svečanosti in s svojo udeležbo počastite spomin na padle 

borce in žrtve fašističnega nasilja. 

-ZB N O V Podkraj-Kavče 

Z B N O V Ravne in Gaberke 

Z B N O V Šmartno ob Paki 

O O Z Z B N O V Velenje 
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Čeprav praznujemo letošnji 

dan borca v težkih gospodar-

skih in političnih razmerah, se 

čutimo dolžne izreči misel, da 

smo borci še vedno to. kar smo 

bili: nadaljevalci revolucionar-

nega izročila, ki smo ga r lelili 

1941 - 1945 zasnovali na neu-

ničljivih težnjah po svobodi in 

neodvisnosti jugoslovanskih 

narodov in narodnosti. Kljub 

razvojnim težavam in proti-

slovjem hočemo vztrajati na 

poti. ki jo opredeljujejo boj za 

socializem in socialistično de-

mokracijo in na ogromnih žrt-

vah skovano bratstvo in enot-

nost ter želja po miru in 

ustvarjalnem razvoju vseh na-

ših narodov. 

V skladu s tem prepričanjem 

borci NOB ne bomo dovolili, 

da bi kdorkoli siromašil ali kr-

nil avnojsko zgradbo. Morda 

res moderni časi terjajo pre-

vrednotenje marsikatere vred-

note. verjetno res potrebujemo 

novo izpopolnjeno ustavo, toda 

to bi moral oblikovati delavski 

razred in vsi delovni ljudje, ne 

pa birokratski upravljalski 

sloj. ki se med seboj bojuje za 

prerazdelitev državne in druge 

oblasti. 

Temelji, ki smo jih postavili 

v narodnoosvobodilnem boju 

in ljudski revoluciji, so nam 

omogočili, da smo desetletja 

uspešno in brez težjih socialnih 

konjliktov gradili in razvijali 

našo socialistično skupnost. 

Živeli smo dinamično življenje 

in se trudili, da bi vizije osvo-

bodilnega hoja in ljudske revo-

lucije. posebno pa avnojska vi-

zija. postale resničnost. V tem 

času smo sprejeli dve ustavi in 

poslali eden izmed prvih usta-

noviteljev največjega gibanja v 

zgodovini človeštva - neuvrš-

čenosti. Uprli smo s zunanjim 

pritiskom in vmešavanjem. Za 

ureditev naših notranjih odno-

sov med ljudmi in narodi smo 

zgradili resnično naš. jugoslo-

vanski demokratični model. To 

je politični sistem socialistične-

ga samoupravljanja. Utirali 

smo nove poti. se mučili in pre-

magovali mnoge ovire, pri če-

mer nas je uspešno vodila na-

ša delavska avantgarda 

Zveza komunistov. 

Sedaj živimo v globoki krizi, 

ki ji že od začetka desetletja 

sem nismo kos. O njej smo se 

in se veliko pogovarjamo, a je 

to pogovarjanje bilo. vsaj do-

slej. brez haska. saj se je kri-

zno stanje le še poslabšalo. 

Dolgo, vse predolgo nam na-

mreč ni prišlo do živega spo-

znanje. da ima ta naša kriza 

globoke korenine. Govorili 

smo o težavah, ki smo jih šteli 

za nekaj prehodnega in zlahka 

obvladljivega. Šele zdaj smo 

spoznali, da je potrebno teme-

ljite i n daljnosežne prenove 

vse, na čemer temelji naš druž-

beni in ekonomski sistem. 

Tako kot naša javnost tudi 

borci z zaskrbljenostjo sprem-

ljamo dogajanja v naši družbi. 

Nekako smo se že sprijaznili z 

dejstvom, da stvari stojijo sla-

bo. bolj nas pa vznemirja sko-

raj kolektivni strah, da ni sile v 

naši družbi, ki bi karkoli lahko 

bistveno spremenila. Nas borce 

še posebej boli. da je kriza za-

čela najedati mnoge moralne 

vrednote našega osvobodilne-

ga boja in revolucije. V naši 

družbi je spet prišlo na površje 

mnogo tistega zla. za katerega 

smo menili, da smo ga za vse 

večne čase pregnali iz naše sre-

dine. Priče smo čedalje večji 

nacionalistični nestrpnosti in 

šovinizmu, ki se razširja zlasti 

iz vodstvenih političnih struk-

tur. Narašča potrošniška brez-

brižnost in malomeščanski na-

puh ljudi, ki so v razmerah inf-

lacije in nereda na trgu boga-

teli brez dela in odgovornosti. 

Ogorčeni ugotavljamo, da je 

med temi sloji ludi veliko vo-

dilnih ljudi — komunistov, ki 

so dane razmeri' izkoristili 

predvsem za svoje ozke egoisti-

čne interese. Že deveto leto 

imamo zastoje v gospodarski 

rasli in padanje standarda, 

inflacijski požar pa je v zad-

njih lelili podivjal in nihče ga 

več ne zna omejili. To gospo-

darsko krizo spremljajo pojavi, 

do katerih smo borci še pose-

bej kritični. Poleg bogatenja 

na lahek način in večanja soci-

alnih razlik nas vznemirja ra-

zna luksuzna poraba in nespa-

metno trošenje družbenih sred-

stev. In še bi lahko naštevali. 

Vse to nas dela nemočne v sa-

naciji gospodarskih razmer, te 

razmere pa potem negativno 

vplivajo na vseh področjih 

družbenega življenja in poseb-

no zaostrujejo mednacionalne 

odnose. Ob tem se soočamo .v 

težkimi problemi naše zunanje 

zadolženosti, mednarodni de-

narni sklad pa se čedalje bolj 

vmešava v naše notranje raz-

mere in nam diktira in kroji 

družbeno-ekonomsko politiko. 

Borci smo prepričani, da seda-

njih razmer ne bomo popravili 

s tarnanjem, prav tako ne z 

iskanjem krivcev izven nas in z 

žuganjem vsem tistim števil-

nim sovražnikom, ki so i> tej si-

tuaciji splavali na površje. Re-

šitev je. kol smo se naučili v 

partizanskem boju. da zbere-

mo moči in skupaj nastopimo v 

boju za spreminjanje sedanjih 

razmer. Rešitev je v mobiliza-

ciji delovnih ljudi, njihovega 

dela in znanja, v krepitvi zau-

panja in v napredovanju pri 

uveljavljanju samoupravne de-

mokracije in odgovornosti. Ce 

hočemo poslali materialno bo-

gatejša družba, moramo po-

slali ekonomsko učinkovitejši, 

če hočemo ponovno rehabiliti-

rati našo pol v socializem, mo-

ramo poslati demokratičnejši, 

humanejši. 

To je hkrati voščilo in hkrati 

zahteva za naš Dan borca. 

Praznovali ga bomo .s Karde-

ljevim zaupanjem v moč ljud-

skih množic in z odločno napo-

vedjo boja proti nedelu, neod-

govornosti, malodušju in obču-

tju izgubljenosti. Po vzoru na-

šega osvobodilnega boja bomo 

izpričali vero, da smo tesno 

združeni kos vsem preizku-

šnjam. 

Predsedstvo 

OO ZZB NOV Velenje 

tvo I 

J 

J U G O B A N K A 
JUGOBANKA TITOVO Kersnikova 1 
VELENJE Telefon: 855-915 
TITOVO VELENJE 
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CELJSKO OBMOČJE • CELJSKO OBMOČJE 

»Jugoslavija« v Celju 
V Celju 350 mladih / z osmih jugoslovanskih mest: veliko 

možnosti, da spoznajo resnične razmere v Sloveniji. 

Letošnje Igre bratstva in enot-

nosti. ki so jih v soboto zvečer 

sklenili v Celju, se gotovo od po-

dobnih srečanj (v preteklosti in v 

drugih krajih) razlikujejo po 

dvojem: mnogo več kot športnih 

tekmovanj je bilo delovnih sre-

čanj: mladi iz sedmih mest osta-

lih republik in pokrajin pa so se 

lahko »na kraju samem« srečali 

s slovenskimi razmerami. Za 

mnoge je bilo najpomembnejše 

prav to, saj si ob zelo različnih 

informacijah o stanju v naši re-

publiki le težko napravijb pravo 

sliko razmer pri nas. 

Težko je reči. kako bodo ti tri-

je »celjski« dnevi vplivali na nji-

hovo kasnejše dojemanje doga-

janj v najsevernejši republiki, 

med bivanjem v Celju pa so ven-

darle izražali mnogi začudenje, 

ker so se znašli v drugačnem 

okolju, kot so j im ga nekateri 

opisovali. Zadnj i čas so veliko 

brali o napadih na vojake: pa 

vendar so se že na otvoritveni 

slovesnosti v mestnem parku lah-

ko nemoteno družili s številnimi 

vojaki iz celjske garnizije. In go-

tovo so jim lahko tudi sami po-

vedali podobno kot je na poseb-

nem pogovoru oh sprejemu pri 

celjskem županu Tonetu Zimšku 

bratstva in enotnosti, so to sreča-

nje pripravili delovno. Bilo je si-

cer še nekaj športnih srečanj, v 

ospredju pa so bili tematski po-

govori in obiski v delovnih orga-

nizacijah. Težav, ki jih čutijo 

mladi je namreč veliko, in po-

dobne so si. ne glede na kraj in 

republiko. Mlade iz drugih repu-

Najboljši Vinkovčani 
Čeprav težišče 33. iger bratstva in enotnosti ni bilo na športnem 

tekmovanju, so se udeleženci vendarle pomerili v nekaterih disciplinah, 
znanje pa so merili še pri nekaterih drugih aktivnostih. Zbir vseh točk je 
pokazal, da je bila najuspešnejša ekipa Vinkovcev, drugi je bil Zrenja-
nin, enako število točk pa sta osvojili ekipi Tuzle in Celja. Sledijo Cu-
prija, Ohrid, Djakovica in Bar. 

(fk) 

dejal tudi komandant celjske 

garnizije: da v Celju takih napa-

dov ni in da vojaki z ostalimi Ce-

ljani in krajanom na širšem ob-

močju zelo dobro sodelujejo. 

Celjski mladinci, ki so bili or-

ganizatorji tokratnih 33. Iger 

blik je najbolj zanimalo pre-

strukturiranje gospodarstva, pa 

vprašanje ekonomskih in tehno-

loških viškov delavcev in, ker 

imajo v Celju s tem tudi prakso, 

kaj so naredili z delavci, ki so bi-

li zaposleni v Liku Savinja. Naj- j 

več vprašanj pa je zadevalo pro-

bleme brezposelnosti. Vse to so 

seveda problemi, s katerimi naj 

bi se v sedanjih zaostrenih raz-

merah v bodoče še pogostejše 

srečevali. 

Na sklepnem večeru so udele-

ženci s ploskanjem pozdravili 

prihod na oder Toneta Anderli-

ču, predsednika slovenske mla-

dinske organizacije. Dejal je, da 

lahko take igre in srečanja poma-

gajo prebroditi marsikatere teža-

ve. ki bi jih zaprti \ lokalne okvi-

re reševali težko. Menil je. da so 

se med tem bivanjem gotovo sa-

mi prepričali, da v Sloveniji le ni 

tako, kot to nekateri prikazujejo; 

da so tu ljudje strpni in pripra-

vljeni spregovoriti prijazno bese-

do.-Ob takem strpnem sodelova-

nju vseh pa bomo seveda lahko 

kos gospodarskim in ostalim te-

žavam. Ob zadnjih dogajanjih, 

ko se širijo govorice o izrednem 

stanju, ko so priprli tri ljudi, je 

dejal, da za nas ni prijetno, da še 

po enem mesecu n imamo točnih 

informacij. Zato pa se širijo ra-

zne druge informacije, prostor 

pa je tudi za špekulacije, ki so 

lahko usodne. Ob sklepu je Tone 

Anderlič dejal, da je prepričan, 

da bodo mladi iz Slovenije odne-

sli tisti duh, ki bo v prid skupne-

mu sodelovanju v našem jugo-

slovanskem pestrem življenju. 

(fk) 

SA VINJSKO-ŠALESKA NA VEZA 

Pogled nazaj — pametno! 
Kar priznajmo: vse več je 

krajev, kjer so si razni organi-

zatorji omislili najrazličnejše 

folklorno obarvane kulturne 

I ali pa malo manj) prireditve. 

Pa naj bo to v Savinjski dolini, 

ali Šaleški. In med takimi je 

tudi vse več prikazov najrazli-

čnejših starih šeg in kmečkih 

. ter obrtnih opravil in to se-

veda na star način. Na tak. 

kakor so laka opravila delali 

pred več leti. 

Ob tem seveda mnogi takoj 

pomislijo, da gre za obujanje 

spominov, navad, opravil 

pa vendar je v teh primerih za 

naše razmere še nekaj več. 

Lahko hi namreč rekli, da so 

take prireditve tudi dobre zato. 

da se tudi mladi naučijo delati 

na tak način. Zakaj pa ne — 

saj pravijo, da se vse bolj vra-

čamo na stara pota. 

Sle zadnji čas kaj pogledali 

v prodajalne traktorjev? Č~ 

sle, potem je oh upoštevanju 

sedanjega položaja kmetijstva 

še kako prav. da se mladi na-

učijo orali s konji, voli ali kra-

vami, pa seveda tudi. da otipa-

jo leseno kosišče. Posebno še. 

če se bi slučajno uresničila zlu 

napoved t le zakaj se ne bi'.'). 

da se bodo goriva še krepko 

povzpela po cenovni lestvici. 

Tudi prikazi raznih obrtnih 

dejavnosti so lahko še kako 

dobrodošli in poučni. Obrtni-

štvu sicer že precej let napove-

dujemo večji razvoj, obljublja-

mo najrazličnejše pomoči — če 

pa povprašate obrtnike, kak-

šen je njihov položaj, boste 

zvedeli bolj žalostno resnico. 

No. sem seveda ne štejemo 

»avtomatičnih« obrtnikov, ki 

samo pritisnejo na gumb in ra-

čunalniško štejejo, kako jim 

padajo dinarji v skrinjo. Am-

pak. vam pravim, glede na to. 

kam smo prišli, bodo še kako 

dobrodošli razni čevljarji 

taki seveda, ki čevljev ne bodo 

le izdelovali, ampak tudi po-

pravljali: pa krojači, ki bodo 

znali zakrpati naša vse bolj lu-

knjasta oblačila, morda tudi 

piskrovezi — in še kdo. 

Ob upoštevanju sedanjih 

cen vina je seveda tudi prav. 

da na takih prireditvah vse 

bolj popularizirajo jabolčnik. 

Lahko bi le še bolj kazali, ka-

ko lahko ljudje doma spel sa-

mi delajo pivo. Le nekaj mi ob 

teli prireditvah ne gre več naj-

bolj v račun. Na takih priredit-

vah namreč kažejo tudi razna 

bogata jedila. To bo treba po-

praviti. Bojim se namreč, da si 

bomo lahko tudi kruh v bodoče 

bolj tanko rezali. (frk) 

Tradicionalno srečanje 
aktivistov OF 

Okrožni odbor aktivistov Os-

vobodilne fronte bo pripravil v 

sodelovanju z občinskima konfe-

rencama S Z D L in Združenj bor-

cev občin Velenje in Slovenj 

Gradec, prihodnjo nedeljo, 10. 

juli ja, s pričetkom ob K), uri že 

deveto tradicionalno srečanje 

aktivistov Šaleško-Mislinjskega 

okrožja. Tokrat se bodo zbrali 

pri restavraciji Jezero v Titovem 

Velenju. Izvolili bodo novo vod-

stvo okrožnega odbora, zbranim 

pa bo govoril predsednik repu-

bliške konference S Z D L Jože 

Smole. 

Z avtobusne postaje v Titovem 

Velenju bo vozil udeležence sre-

čanja od pol devetih dalje kom-

bi, poskrbljeno pa bo tudi za po-

vratek na postajo. 

Pokrovitelj letošnjega srečanja 

je Rudarsko elektroenergetski 

kombinat Franc Leskošek-Luka. 

Naj tole vabilo na srečanje, ki 

bo ob vsakem vremenu, zaključi-

mo z besedami Janka Ževarta: 

»Kot vsa dosedanja, bo tudi to 
srečanje zopet priložnost, da sku-
paj obudimo spomine na čase, ki 
so bili kruti in težki, vendar po 
svoje vsaj včasih tudi lepi in prije-
tni. saj so nas poleg iskrenega to-
varištva povezovali enotni cilji, že-
lje in hotenja. 

(mz) 

Medobčinska organizacija slepih in slabovidnih 

Za jubilej na izlet 
Medobčinska organizacija 

zveze slepih in slabovidnih 
Celje letos slavi 40-letnico 
uspešnega delovanja. Med 
dejavnostmi, ki so jih načrto-
vali člani v tem jubilejnem le-
tu, so tudi razna srečanja, iz-
leti, pikniki. 

Tako so konec prejšnjega 
tedna pripravili izlet po Šale-
ški in Gornje Savinjski doli-
ni. Udeležilo se ga je veliko 
članov zveze, obiskali pa so 
zdravilišče Topolšica, velenj-
ski grad, Graško goro ter si 
ogledali naravne lepote Lo-
garske doline. Družbenopoli-

tične organizacije krajevne 
skupnosti Gorenje pa so po-
skrbele, da je bilo srečanje 
resnično zanimivo, pestro in 
zabavno. 

Takšnih in podobnih izle-
tov si 300 članov medobčin-
ske zveze slepih in slabovid-
nih Celje želi tudi v prihod-
nje. Upajo pa, da jim bodo 
tako kot so jim tokrat prisko-
čili na pomoč občinski odbor 
zveze borcev NOV Velenje, 
kulturni center Ivana Napo-
tnika Titovo Velenje, družbe-
na prehrana Gorenja ter kra-
jani krajevne skupnosti' Go-
renje tudi drugi. 

Obisk delegacije iz Splita 
Konec prejšnjega tedna sta bila na obisku v Titovem Ve-

lenju predsednik in sekretar občinskega komiteja Zveze ko-
munistov pobratene občine Split. 

Vodstvo skupščine občine jima je predstavilo Šaleško do-
lino, seveda pa so izmenjali tudi izkušnje pri delu v organiza-
ciji Zveze komunistov. 

Obiskala sta tudi nekatere naše kolektive ter se seznanila 
z njihovimi dosežki, načrti in težavami. Med drugim sta se 
mudila v šoštanjskih termoelektrarnah, Modnem salonu in v 
Gorenju Gospodinjski aparati. 

(mz) 

Najvišje priznanje CZ 
Zvezni izvršni svet podeljuje vsako leto na podlagi predlogov re-

publiških organov Zlate plakete civilne zaščite za izredne dosežke na 

področju zaščite in reševanja. To plaketo, najvišje priznanje za dosež-

ke na področju civilne zaščite v Jugoslaviji, je letos prejela tudi obči-

na Velenje. Podeljena je bila na svečani seji republiškega štaba C'Z, 

20. juni ja v Ljubljani. 

Ob dnevu civilne zaščite so podelili tudi nekatera druga prizna-

nja. Tako je načelnik občinskega štaba C'Z Velenje Igor Naraks prejel 

priznanje republiškega štaba C Z za l()-letno delovanje pri pripravah 

in organizaciji civilne zaščite. Zlate značke občinskega štaba C Z Vele-

nje so prejeli Janez Navodnik, Egidij Petretič in Jože Lorbek. 

B. Mugerle 

EMONA EKSPRES-

Učenje 
demokracije 

Koliko obrazov pravzaprav 

lahko ima resnica'.' Po oceni ar-

madnih vrhov gre v Sloveniji 

za specialno vojno, predsed-

stvo države je že marca ocenilo 

(in nikoli preklicalo), da gre za 

kontrarevolucijo. Eden, do ne-

davna najbolj objektivnih novi-

narjev in ostrih kritikov naše 

stvarnosti Jug Grizelj (zdaj 

predsednik srbskega novinar-

skega društva) je na novinarski 

skupščini dejal: »Negativni od-

nos do JLA , ki se je pod 

vplivom strahotnih, lahko bi 

rekel celo fašistično usmerje-

nih sil — v zadnjih tednih raz-

širil v Sloveniji, utegne izzvati 

- in je pravzaprav že izzval 

strahotne posledice.« Tudi ve-

liko zborovanje na ljubljan-

skem Trgu osvoboditve je dobi-

lo programsko ideološke oce-

ne. Predsedstvo makedonske 

borčevske organizacije na pri-

mer meni, da gre za očitno pro-

vokacijo protisocialističnih sil 

in indoktrinacijo mladih »v 

imenu nekakšne demokracije«. 

V vse pa naj bi bile vmešane 

prav protisocialistične sile, ki 

želijo uresničiti svoje kc.ntrare-

volucionarne cilje. Svojevrstna 

manipulacija so tudi tendenci-

ozna poročila v južnem tisku o 

napadih na predstavnike JLA, 

iz katerih je razbrati, da ne gre 

zgolj za osamljene konflikte, 

ampak kar za organizirano 

kampanjo napadov. 

Kolikor je res, da je vsak tak-

šen incident nesprejemljiv in 

vreden vsakega obsojanja, pa 

je res tudi to, da izpadov posa-

meznikov (ki so bili v preteklo-

sti in verjetno še bodo) ni mo-

goče kar tako pripisati organi-

ziranim akcijam protisocialisti-

čnih sil v Sloveniji. To navse-

zadnje dokazujejo tudi zadnje 

informacije najbolj odgovornih 

v armadi in' v sekretariatu za 

notranje zadeve. 

Resnica pa ima še vedno več 

obrazov. Polna je iskrivljanj, 

podtikanj, sovraštva, manipu-

lacij, polresnic in celo laži. Lju-

bljansko zborovanje je prav za-

radi razpoznavne demokrati-

čne usmeritve in zaradi obudi-

tve duha suverenosti naroda 

deležno najhujših diskvalifika-

cij in etiket. Kaj nam pravza-

prav hočejo povedati sporoče-

valci takšnih »vesti«? Želijo 

nam povedati, da v tej deželi in 

državi suverenost naroda ne 

pomeni ničesar, saj j o je mogo-

če vsak hip razgaliti za kontra-

revolucijo. 

Zgodovina politične oblasti 

je v marsičem zgodovina de-

spotizma političnih mogočne-

žev oziroma zgodovina zanika-

nja človekovih svoboščin. Ta 

despotizem ni izginil niti s po-

javom demokracije niti s poja-

vom samouprave, kot so neka-

teri naivno verjeli. Kajti, tudi v 

samoupravni družbi, ki naj bi 

omogočila vladavino vsakega 

člana nad samim seboj, ogroža-

jo svobodo posameznika ne sa-

mo politični mogočneži in tako 

imenovana politična država, 

ampak še bolj tiranija večine. 

Ta tiranija se izvaja legitimno v 

vseh sodobnih demokracijah z 

vsiljevanjem mišljenjskih 

obrazcev, obnašanja, čutenja, z 

idejami in prakso večine, ki to 

je, ali pa se za to kar sama pro-

glaša. 

Piše: 

Vinko 

Vasle 

Vse to govori vprid ugotovi-

tvi, da je popolna iluzija priča-

kovanje, da vprašanje človeko-

ve svobode v državi rešuje že 

sama formalna opredelitev za 

demokracijo in ustavno uredi-

tev. V luči zadnjih dogodkov v 

Sloveniji se torej odpira novo 

polje razmišljanja, pojavljajo 

se nova in nova vprašanja! Te-

meljno vprašanje pa zagotovo 

je, kako ubraniti svobodo in 

neodvisnost ljudi pred tiranijo 

posameznikov, politične drža-

ve in njenih represivnih orga-

nov? Kako zaščititi svobodo in 

interese posameznikov in 

manjšine od tiranije večinskega 

mišljenja in kje so meje svobo-

di in zasebnosti posameznika, 

ki j ih ne sme prekoračiti niti 

ena zakonodaja ali izvršna 

oblast? Pred časom sem spet 

bral znamenito filozofsko delo 

enega največjih filozofov mo-

rale Johna Stevvarta Milesa »O 

svobodi«. Miles ugotavlja, da 

je prava ljudska svoboda zave-

sti - ,absolutna svoboda miš-

ljenja in čustvovanja, svoboda 

okusa in težnje, da počenjamo, 

kar nas je volja in ne glede na 

posledice - a z enim samim 

pogojem: naša svoboda ne sme 

ogrožati nikogar drugega! V ta 

sklop svoboščin seveda sodi tu-

di svoboda združevanja, govor-

jenja in pisanja. In Miles na 

koncu dodaja: »Nit i ena dru-

žba. v kateri te svoboščine niso 

absolutne in brezpogojne, nt 

svobodna, ne glede na obliko 

vladavine.« 

S tega vidika je ljubljansko 

zborovanje zagotovo temeljna 

lekcija iz demokracije (ne sa-

mo solidarnost s priprtimi), iz 

temeljnih človekovih pravic, 

pravne države in civilne druž-

be. Sem sodi tudi Odbor za 

varstvo človekovih pravic, ki je 

v povojni Jugoslaviji prva civil-

na državljanska institucija, ki 
je uspela združiti v demokrati-

čno koalicijo na tisoče zelo ra-

zlično mislečih posameznikov 

in skupin (danes ima že 50.000 

članov in preko 300 kolektiv-

nih članov). Doslej kaj takšne-

ga ni uspelo nobenemu delu 

politične države, čeprav se slo-

venska socialistična zveza že 

nekaj časa zavzema za takšno 

- kot pravi — pozitivno koali-

cijo idejnega in političnega 

pluralizma. Sem sodi tudi ne-

davno ustanovljeni aktiv »ko-

munistov in nekomunistov za 

demokracijo«. Vse to, kar se 

dogaja v Sloveniji (z izjemo 

provokacij in žalitev ter napa-

dov na posamezne predstavni-

ke armade, kar je treba najo-

streje obsoditi) je zato hud 

udarec tistim politikantskim 

špekulacijam, ki si prizadevajo 

za »kosovizacijo« Slovenije. 

Slovenska pomlad seveda ne 

ogroža Jugoslavije, ne ogroža 

svobode nikogar v tej deželi. 

Zagotovo pa ogroža del politi-

čne elite, za katero se revoluci-

ja ni končala leta 1945 in ki je 

danes za vsako ceno pripravlje-

na braniti okope svojega 

oblastništva in privilegijev. 

Sladkost oblastništva je preve-

lik izziv, da bi se ji takšni in 

njim podobni z lahkoto odre-

kli. 

Gorenje — Obisk nizozemskih 
poslovnežev 

Sestavljeno organizacijo združenega dela Gorenje je obiskala 

prejšni teden skupina nizozemskih poslovnežev. Ti so se mudili v Slo-

veniji od 20. do 23. juni ja. 

Gostje z Nizozemske so se najprej seznanili s poslovnim siste-

mom Gorenje, z njegovo organizacijo, poslovno filozofijo in metoda-

mi vodenja. Med pogovori je tekla beseda o možnostih sodelovanja 

slovenskega in nizozemskega gospodarstva, posebej tudi o nekaterih 

skupnih akcijah, tudi pri izobraževanju in usposabljanju strokovnja-

kov in vodilnih delavcev. 

Nizozemski poslovneži so si po končanih pogovorih z zanima-

njem ogledali proizvodnjo v nekaterih Gorenjevih tovarnah. 

-k 

» N A Š Č A S « , glasilo Sociali-

stične zveze delovnega ljudstva 

Velenje, izdaja Center za infor-

miranje, propagando in založ-

ništvo Velenje, cesta Františka 

Foita 10. 

» N A Š Č A S « je bil ustano-

vljen 1. maja 1965; od I. janu-

arja 1973 je izhajal kot štiri-

najstdnevnik »Šaleški rudar«, 

kot tednik pa izhaja »Naš čas« 

od I. marca 1973. 

Uredništvo: Stane Vovk (di-

rektor in glavni urednik), Boris 

Zakošek (odgovorni urednik), 

Milena Krstič — Planine, Bog-

dan Mugerle, .Janez Plesnik, 

Tatjana Podgoršek, Mira Zako-

šek (novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 

Sedež uredništva in uprave: 

Titovo Velenje, cesta Františka 

Foita 10, telefon (063) 853-451, 

856-955, 855-450. Brzojavni 

naslov: Informativni center Ve-

lenje. 

Čena posameznega izvoda je 

400 dinarjev. Mesečna naro-

čninca 1.450 dinarjev, polletna 

naročnina za individualne na-

ročnike 8.700 dinarjev, za tuji-

no 14.800 dinarjev. 

Žiro račun pri S D K . podruž-

nica Titovo Velenje, številka 

52800-603-38482. 

Grafična pripravaj korektu-

re, tisk in odprema: Č G P Večer 

Maribor. 

Nenaročenih rokopisov in 

fotografij ne vračamo. 

Za »Naš čas« se po mnenju 

sekretariata za informiranje iz-

vršnega sveta Skupščine SR 

Slovenije, številka 421-1/72 od 

8. februarja 1974 ne plačuje te-

meljni davek od prometa proiz-

vodov. 

\ 
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Težko je danes biti sindikalni funkcionar 
Izobraževanje sindikalistov je zelo pomembno 

Sindikat je danes pred težko preizkušnjo, na prepihu, bo znal ubra-
niti vse, za kar-se bori? Med drugim za odločilno vlogo delavcev pri 
upravljanju družbene reprodukcije, za uresničevanje interesov delavcev 
na vseh področjih življenja in dela, za zagotavljanje socialne varnosti, 
standard delavcev, krepitev solidarnosti, razredne zavesti . . . Če bo, je 
odvisno tudi od znanja in izkušenj tistih, ki sindikalno delo usmerjajo, 
ga vodijo, ki pa danes velikokrat rešujejo in gasijo, torej od vodilnih sin-
dikalnih aktivistov in od tega kako so ti izobraženi. 

Ena od izobraževalnih oblik je 

tedenska ali mesečna šola, ki po-

teka v Republiškem izobraževal 

nem sindikalnem centru v Rado-

vljici. »Naša usmeritev je, da bi 
morali vsi predsedniki osnovnih 
organizacij sindikata in konferenc 
osnovnih organizacij skozi to eno-
tedensko izobraževanje, predsed-
niki konferenc pa tudi skozi eno-
mesečno,« pravi Roman Jurič, se-
kretar velenjskega Občinskega 

sindikalnega sveta. To mora 

— še posebno poudarja zato, ker 

je kar 72 odstotkov predsedni-

kov sindikalnih organizacij no-

voizvoljenih. Danes, ko se je iz 

Radovljice vrnilo že sedem sku-

pin, prva se ga je udeležila de-

cembra lani. zadnja pred dopusti 

sredi juni ja , ugotavljajo, da je 

sindikalna aktivnost \ okolj ih, iz 

katerih so predsednike napotili 

na izobraževanje, precej boljša. 

»Septembra bomo s temi oblika-
mi nadaljevali, saj se kaže. kako 
zelo pozitivno je. da imajo aktivi-
sti veliko znanja,« pravi Jurič. 

Redna oblika izobraževanj za 

sindikalne aktiviste pa so eno-

dnevni, popoldanski seminarji za 

poverjenike in člane izvršilnih 

odborov osnovnih organizacij. 

Potekajo na Delavski univerzi, ki 

je tudi izvajalec teh oblik izobra-

ževanj. »Vendar pa imamo precej 
težav, udeležba je majhna,« ugo-
tavlja Vane Cošnik, ki je kot se-
kretar za strokovno polit ično 

področje na Občinskem svetu za-

dolžen tudi za izobraževanje. 

»Seveda iščemo vzroke,« dodaja. 
O b koncu vedno izvedejo ano-

n imno anketo med udeleženci, 

kjer sprašujejo tudi o temah in 

predavatelj ih, vendar ugotavlja-

jo , da so kritike izredno majhne. 

To torej ni vzrok. Kje je potem? 

»Morda v tem, ker ljudje nimajo 
časa, ker jih zadržuje siva ekono-
mija, morda v tem, ker v tem in 
takšnem sindikatu ne vidijo mož-
nosti, morda gre za splošno apati-
jo, za nezaupanje . . . Ugibamo, a 
vzroke vseeno iščemo.« 

Glavno skrb posvečajo osnov-

nim znanjem kaj je sindikat, 

kako je organiziran, katera so 

področja delovanja, ker ugota-

vljajo, da je predvsem teh znanj 

premalo. »Ali so te oblike izobra-
ževanj uspešne ali ne, težko oce-
njujemo le na osnovi tistih, ki so 
se jih udeležili, ker so n jihove oce-
ne v glavnem pozitivne, ne vemo 
pa kakšne so od tistih, ki ne pri-

Ana Huskič, Jože Kožar, Vane Gošnik, Roman Jurič. 

POD PRHO 

Vam slučajno 
keramika odpada ? 

Franc Avberšek -v nedeljo enajstič vodi skok čez kožo 

»Rudarski poklic 
narediti še 
zanimivejši!« 

Tri dni nas še loči do 3. julija, dneva rudarjev in praznika delavce* 
Rudarsko elektroenergetskega kombinata Franc Leskošek-I.uka. Tudi 
tokrat bo vrhunec prireditev, ki jih ni malo, potekal na kotalkališču s 
tradicionalnim skokom čez kožo, simboličnim prestopom mladih fantov 
med rudarje. Ceremonial, ki ga ob tem že pripravljajo, je vsako leto po-
sebno doživetje, ne samo za rudarje, bodoče knape, delavce sozda, am-
pak za vse \ elenjčane. Ta ceremonial bo vodil Franc Avberšek, diplomi-
ran rudarski inženir, ki je doslej v sozdu skrbel za razvoj, odslej pa bo 
prvi človek Rudnika lignita Velenje, predsednik poslovodnega odbora. 
Prireditev, ki jo \odi že dolgo, je bila povod za naš obisk pri njem, obe-
nem pa tudi priložnost za pogovor o nadaljnjih usmeritvah tega rudar-
skega kolektiva. 

NAŠ ČAS: Torej, tovari Avber-
šek, 27. zapored bo v nedeljo v 
Titovem Velenju prireditev »skok 
čez kožo<. Tradicija? 

Franc Avberšek: »Res že lahko 

govorilno o tradiciji. Prav je bilo. 

da je takrat, ko je Rudarski šol-

ski center začel z usposabl janjem 

rudarjev, začel tudi s to priredit-

vijo, ki je v svetu že zelo stara. 3. 

julija si brez rudarske parade in 

skoka čez kožo pravzaprav ne 

znamo več predstavljati. V vseh 

teh letih je bila prireditev bol j ali 

manj slovesna, odvisna od tega 

kakšni so bili časi za rudarstvo. 

Tudi v najhujših, leta 1966. I967, 

je bila prireditev dovol j slovesna 

in tudi danes, ko so časi za ener-

getiko spet bolj napeti, ni nobe-

nega razloga, da je ne bi speljali, 

da ne bi ohranil i te tradicije.-Že 

doslej se je pokazalo, da so kri-

zna obdobja v energetiki obča-

sna in kratkotrajna in prepričan 

sem, da bomo tudi tokrat vse te-

žave rešili, rudarjem dali spet ve-

ljavo, ki jo imajo, in ki jo na slo-

vesnosti ob 3. ju l i ju , skoku čez 

kožo, tudi vedno pokažemo.« 

NAŠ ČAS: Od kod izvira ta 
običaj — skok čez. kožo? 

Franc Avberšek: »Izvira iz Če-
ške. Iz 17. stoletja. V začetku so 

sicer fantje, predno so j ih spreje-

li medse rudarji , skakali čez 

odprt ino jaška. Kasneje pa so 

uvedli skok čez kožo, tisto, ki je 

ščitila rudarjem telo, jih varovala 

pred vlago, j im služila kot pred-

pasnik, hkrati pa je bila tudi del 

nj ihove noše. Z napredkom teh-

nologije je ta koža sicer izgubila 

na pomenu, ohranil pa se je lep 

običaj — skok čez kožo.« 

NAŠ ČAS: Koliko časa že vo-
dite ceremonial skoka čez kožo? 

Franc Avberšek: »Letos bo 
enajsto leto. Mis l im, da je to tudi 

zadnje. Po tej prireditvi bom ko-

mandantsko palico predal neko-

mu drugemu. Sam sem palico 

prevzel od Cirila Grebenška, ki 

je vodil šestnajst dotedanj ih sko-

kov čez kožo.« 

NAŠ ČAS: Biti starešina je za 
posameznika gotovo velika čast? 

Franc Avberšek: »Prav gotovo. 
Ne vem pa, zakaj sem prav jaz 

dobi l to'čast. Tovariš Grebenšek 

je takrat sicer odhaja l v pokoj, 

vendar pa je tisto leto, dan pred 

prireditvijo zbolel in preprosto 

so mi dali palico in rekli — tu je 

program, ki ga je treba jutri spe-

ljati. Uspelo je prvič, prepričan 

sem, da bo tudi enajstič.« 

dejo.« pravi Gošnik. ki k temu 

dodaja , da pa pobud , kaj bi si že-

leli, takšnih jasno opredeljenih, 

iz baze ni. 

Ana Huskič. predsednica kon-

ference osnovnih organizacij sin-

dikata iz Ere je bila na izobraže-

vanju v Radovlj ici v zadnji sku-

pini, junija. »Pripravljeno je bilo 
izredno, teme so bile dobro izbra-
ne. Govorili smo recimo o razvoju 
sindikata, varstvu samoupravnih 
pravic delavcev in družbene lastni-
ne, o metodah dela v sindikatu, 
gospodarjenju v današnjih pogo-
jih, o vlogi sindikata in to pred-
vsem z vidika socialne varnosti de-
lavcev.« Iz Ere so od petih pred-

sednikov osnovnih organizacij 

šli v Radovl j ico na izobraževanje 

trije. Dva sta morala zadnji tre-

nutek zaradi službenih obvezno-

sti ostati doma. Geslo I I . kon-

gresa Zveze sindikatov je bi lo 

>hočemo — zmoremo — zna-

mo<, Huskičeva o tem pravi: 

»Zato delajmo, da ne nastane 
nasprotje — nočemo — ne zmore-
mo — ne znamo. In predvsem za-
radi tistega zadnjega, so takšna 
izobraževanja izredno koristna. 
Predvsem moramo znati.« 

Da dobiš veliko znanja na 

takšnih izobraževanjih je prepri-

čan tudi Jože Kožar, predsednik 

konference osnovnih organizacij 

zveze sindikata Rudn ika lignita 

Velenje. »Teme so bile res izred-
no posrečeno izbrane, tako da 
smo novi zvedeli res veliko. Če-
prav je tako, da vsega, kar smo 
slišali tudi ni mogoče prenesti v 

% 

NAŠ ČAS: Pred koliko leti pa 
je Franc Avberšek skočil čez ko-
žo? Tudi v Titovem Velenju? 

Franc Avberšek: »Čez kožo ni-

sem skakal v Titovem Velenju, 

ampak v Ljubl jani . Po gimnazij i 

v Cel ju sem se odločil za študij 

rudarstva in pred devetnajstimi 

leti skočil čez kožo. Ta običaj ne-

guje tudi Rudarska fakulteta, ki 

skok čez kožo pripravlja vsaki 

dve leti.« 

NAŠ ČAS: Rudarski praznik 
ni samo praznik rudarjev, praznik 
delavcev sozda RF.K. ampak je tu-
di praznik celega Velenja. To naj-
bolje potrjujejo Velenjčani, ki se 
ob tej prireditvi vedno zberejo na 
tribunah. 

Franc Avberšek: »Upam. da je 
res tako. Go tovo pa je bila ta pri-

reditev pred leti dejansko praz-

nik Velenja. S širitvijo novih pa-

nog pa je prireditev delno izgubi-

la na velenjskem pomenu . Kl jub 

temu je udeležba na vseh prire-

ditvah ob dnevu rudarjev 

športnih, kulturnih . . . ki trajajo 

celih štirinajst dni , zelo raznoli-

ka. Zato še vedno lahko govori-

mo. da rudarstvo še vedno pome-

ni veliko, pa to hočemo ali ne, da 

je praznik rudarjev tudi praznik 

te doline.« 

NAŠ ČAS: Koliko mladih bo 
letos skočilo v rudarski stan? Bo-
do vsi dobili tudi zaposlitev? 

Franc Avberšek: »Letos bo 
>skakačev< predvidoma 89. To 

število je sicer nekoliko nižje od 

tistih, ki smo j ih bili vajeni iz 

prejšnjih let, vendar ne bistveno 

nižje. Vsi, ki se bodo odločil i za 

zaposlitev, bodo to tudi dobi l i , 

saj smo jih zato štipendirali, j ih 

šolali. Nekateri bodo verjetno 

študij nadaljevali. Te bomo še 

naprej štipendirali, ker podpira-

mo nadal jnje izobraževanje, želi-

mo si dobrih strokovnjakov.« 

NAŠ ČAS: Velenjski rudnik je 
eden najbolje mehaniziranih pri 
nas. 

Franc Avberšek: »To drži. V 
zadnj ih letih smo precejšnja 

sredstva vložili v modernizaci jo 

premogovnika, povečali smo 

stopnjo mehaniziranosti odko-

prakso. Zelo pozitivno se mi zdi 
že to, da sploh veš, kje je treba de-
lovati,« pravi Kožar. Vprašali 

smo ga seveda, če je ta trenutek 

pred rudniškim sindikatom veli-

ko dela. »Uu . « je rekel, predno 

je začel našteVati. »V este, v tem 

trenutku je biti sindikalni funk-
cionar izredno težko. Mislim, da 
povsod. Če pa nimaš znanja, še to-
liko težje.« 

Milena Krstič-Planinc, 

Z udarniškim 
delom 
do večjega 
dohodka 

Po končanem ukrepu družbe-

nega varstva in uresničenem pr-

vem delu sanacije E K A , lahko v 

tem kolektivu končno z večjim 

op t im izmom zrejo v prihodnost. 

Prestrukturiranje proizvodnih 

programov in vključevanje v 

S O Z D Gorenje ( I . ju l i ja bo E K O 

postal formalni član tega sozda) 

je del sanacijskega programa, ki 

temu ozdu zagotavlja dolgoro-

čno perspektivo. K temu sodi tu-

di zmanjšanje obsežne režije, pri 

čemer bodo ekonomski presežek 

teh delavcev produkt ivno zapo-

slili v drugih ozdih v občini . 

V razmeroma kratkem času, 

po pričetku ukrepa družbenega 

varstva, so v tem kolektivu uspeli 

zvišati produktivnost dela, s tem 

pa uspešno nadal ju je jo tudi po 

koncu ukrepa. To je tudi razlog, 

da bodo prvo polletje končali 

brez izgub, čeprav se tudi v tem 

kolektivu niso mogli izogniti te-

žavam s finančno nediscipl ino 

na domačem trgu, trganjem rc-

proverig in padan ju kupne moči. 

V prvem polletju beležijo rekor-

den izvoz saj so v tuj ino prodali 

izdelke, ki presegajo vrednost 

pov. ki so danes stoodstotno me-

hanizirani. Že nekaj let je meha-

niziran tudi odvoz premoga, po-

večujemo mehanizaci jo na tran-

sportu materiala. Naredili smo 

precejšen korak naprej. Če pa 

hočemo v korak s svetom, če ho-

čemo. da bomo premog lahko še 

naprej kopal i , moramo to meha-

niziranost obdržati in jo še pove-

čevati. Vsa leta je ob posodabl ja-

nju rastla tudi varnost dela, hu-

manizaci ja dela, z mehanizira-

nostjo odpravl jamo težka fizična 

dela . . . Tudi v naslednjih letih 

bomo investirali tja, kjer b omo z 

opremo še povečali varnost, hu-

maniziral i težka delovna mesta, 

odpravljal i najtežja dela in tako 

delali poklic rudarja zanimivejši, 

ob tem pa racionalno proizvajali, 

tako da bo pridobl jena tona kon-

kurenčna tudi na trgu.« 

NAŠ ČAS: Kakšno je danes 
zanimanje za rudarski poklic? 

Franc Avberšek: »Tako kot v 

drugih panogah se tudi pri nas 

pojavljajo boljša in slabša leta. 

Vendar smo v energetiki k l jub 

krizam še vedno dokaj konstan-

tni in misl im, da predvsem to tu-

di povečuje zanimanje za poklic 

rudarja. Dejansko ni problem 

dobiti rudarjev. Vendar so naše 

usmeritve jasne rudnik je do-

segel svojo maksimalno proiz-

vodnjo in na tej višini j o že l imo 

obdržati. Če pa žel imo ob tem 

dvigniti produktivnost, pa to po-

meni, da moramo zmanjševati 

stalež. Ni nam torej treba nado-

mestiti vseh, ki odhaja jo v pokoj . 

En odstotek večja produktivnost 

pomeni pri nas 50 ljudi manj , 

kar pa ni naš cilj. Naš cilj je, da 

za teh petdeset delavcev na leto, 

dob imo nova delovna mesta zu-

naj jame, v tistih delih, ki niso 

neposredno vezana na jamsko 

proizvodnjo. Upam , da bomo pri 

tem uspeli in tako tudi delno pri-

skrbeli nekaj novih programov, 

ki bodo nekoč morda pomeni l i 

nadomesti lo za čas, ko bo v rud-

niku začela usihati proizvod-

nja.« 

NAŠ ČAS: Nadaljnji razvoj 
rudnika? 

Franc Avberšek: »Kontinuira-
no ohranjanje proizvodnje — 4,7 

mil i jonov ton letno v 42-urnem 

tedniku, dvig produktivnosti in 

zmanjševanje stroškov poslova-

nja. Če smo se v družbi odločil i 

za tržno gospodarstvo, bo to po-

stalo tudi vse pomembnejš i fak-

tor našega poslovanja. Pa nova 

vlaganja v ekološko sanacijo, ne 

Keramične ploščice, ki padajo 

s sten v enem velikih stanovanj-

skih objektov r Titovem Velenju, 

bodo zalepljene nazaj. Da se v 

drugem velikem stanovanjskem 

objektu podirajo stene, pa zaen-

krat še ne bodo postavljene na-

zaj. nima s planom večjih popra-

vi! nobene zveze. Tu je samo za-

radi lepšega. 

Da bodo keramiko nalepili tja 

kamor sodi. so odločili delegati. 

Da bodo stene postavili nazaj ni-

so. morda zato. ker jim takšnega 

predloga ni dal nihče. Zaradi pr-

vega so morali popravili že tako 

popravljen rebalans plana večjih 

popravil. Ker je treba enemu 

vzeti, da lahko daš drugemu, so 

za 48 milijonov dinarjev črtali 

štiri druga načrtovana dela. Ta 

pa bodo. tako obljubljajo, že je-

seni — ob naslednjem povišanju 

stanarin — uvrstili nazaj v plan. 

Nepristranskemu opazovalcu 

se pa ob tem primeru postavlja 

takole vprašanje: kaj če naen-

krat začne keramika padati dol 

po vseh stenah velenjskih stano-

vanj? Ali pa. če začne leteli sa-

mo pri petih stanovalcih ? Ali pa 

le pri enem. čisto vseeno je. Tudi 

ta lahko najde stopetdeset razlo-

gov. zakaj prav njemu. Na koga 

naj se obrne, da mu jih bo zale-

enega mil i jona dolarjev. Takšni 

spodbudi l i rezultati pa gredo v 

veliki meri tudi na rovaš pripra-

vljenosti vseh članov kolektiva s 

skupnimi močmi uresničiti začr-

tane cilje. O tem priča tudi ude-

ležba na prostovoljnem udarni-

škem delu, s čemer so nadome-

stili izpad dohodka . 

V 1 KU so namreč v maju in juni ju 
imeli zastoje \ proizvodnji, ki so bil i 
posledica težav z oskrbo, selitev pro-
izvodnih programov pa bo pruv tako 
vzrok za izpad proizvodnje. Na pobu-
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Franc Avberšek: »Letos bo 
enajsto leto, ko vodim ceremo-
nial skoka čez kožo. Mislim, 
da zadnje leto.« 

samo v rudniku ampak v celot-

nem kombinatu . O d tega je v 

precejšnji meri odvisna naša pri-

hodnost. Če ne bomo uspeli reši-

ti ekologije tako, kot smo si za-

stavili, potem je proizvodnja v 

naši dol ini ogrožena.« 

NAŠ ČAS: Skorajda ne more-
mo mimo deponije? 

Franc Avberšek: »Deponija je 
dejansko viden problem. Vendar 

je treba vedeti, da je bila ta v me-

secu maju planirana na 700 tisoč 

ton, dejansko pa je bi lo na njej 

nekaj več kot mi l i jon ton premo-

ga. 300 tisoč ton pomeni mese-

čno porabo TEŠ. Deponi ja je si-

cer velika, ne pa tako, da lahko 

predstavlja strašno velik pro-

blem. Večji problem je prostor. 

Na deponij i bo potrebno do me-

seca avgusta odložit i še pribl ižno 

300 tisoč ton premoga. Nasled-

nja dva meseca namreč pomeni-

ta za TEŠ nižjo proizvodnjo, ker 

so to meseci, ko termoelektrarne 

proizvajajo manj . S preselitvijo 

zadnj ih prebivalcev s področja 

Prelog računamo, da bomo spro-

stili dodatni prostor na deponi j i 

in bomo lahko odloži l i tudi ta 

premog.« 

NAŠ ČAS: Najbrž pa ne ko-
pljete zato, da bi premog odlagali 
na deponijo? 

Franc Avberšek: »Vprašanje je 
povsem pravilno, vendar 300 ti-

soč ton večja deponi ja kot je bila 

planirana, ne predstavlja več kot 

enomesečne proizvodnje. Če se 

pil nazaj? Doslej, če bi sosed, ki 

že recimo nekaj let živi v stano-

vanju. so mimo že vsi garancij-

ski in ne vem kakšni roki še. me-

ne vprašal za nasvet, bi mu rekla 

— veš kaj. dosti drago stanova-

nje si dobil, če hočeš ploščice 

lam. kjer morajo biti — si jih pa 

zalepi! Odslej pa ne vem. kaj naj 

mu rečem ? 

Čeprav so stanarine že visoke, 

so še vedno dosti prenizke, da bi 

z njimi pokrili ekonomske stro-

ške. ki jih imamo z obnavlja-

njem stanovanj. Zalo se bo do 

takrat treba dogovoriti za pravi-

la igre - kdo je kaj sam dolžan 

storili in česa ni. Časi. ko smo si 

»vzajemno« lahko zamenjali tu-

di pipo v kopalnici so verjetno 

minili, ne vem. Vem pa. da je ve-

liko zgradb potrebnih temeljite-

ga popravila, da je veliko streli, 

ki zamakajo, da je veliko dotra-

janih napeljav, da je veliko . . . 

Da pa je denarja za vse še vedno 

premalo. 

Tudi zato naj nekdo pove, za-

radi česa bomo prišli v plan ? Sa-

mo tako bodo vsi, ki jim padajo 

keramične ploščice s sten. če 

ostanemo pri današnjem prime-

ru. r enakopravnem položaju. 

Milena Krstič-Planinc 

do družbenopolitičnih organizacij in 
samoupravnih organov so se odločili, 
da bodo dohodek nadomestili / udar-
niškim delom. V maju in juniju so 
opravili skupno dva udarniška dnev.t 
v proizvodnji, ki se j ih je udeležilo 
okol i 90 odstotkov vseh članov tega 
kolektiva. Tolikšna udeležba je goto-
vo dokaz zrelosti kolektiva, ki se za-
veda, da je od slehernega delavca od-
visna uspešna dokončna sanacija de-
lovne organizacije. Zalo tudi ni bilo 
večjih pomislekov, ko se je pokazala 
potreba tudi proste sobote žrtvovati 
za dobrobit kolektiva. 

recimo danes pokvari nuklearka 

v Krškem smo praktično v enem 

mesecu že na p lanu, saj Sloveni-

ja druge zaloge kot Velenje in 

nekaj v Zasavju, nima. Sklepa-

mo. da so sedanje zaloge posle-

dica mile zime. Č e pa to ni ra-

zlog, potem je to vprašanje toli-

ko bolj umestno. Če bo deponi ja 

v prihodnje, kl jub ne tako mili 

z imi, še vedno ostala velika, so 

pred nami novi ukrepi: najprej 

angažiranje vseh nas, da premog 

plasiramo na tržišče zunaj doli-

ne, naslednja faza je zmanjševa-

nje proizvodnje. To pa seveda ni 

več v skladu z usmeritvijo o ra-

cionalni proizvodnji . Zmanjševa-

nje proizvodnje namreč pomeni 

fiksne stroške razdeliti na man j 

ton, torej dražjo tono. kar pa 

spet pomeni zmanjševanje kon-

kurenčnosti našega premoga na 

trgu.« 

NAŠ ČAS: Tudi na RLV-ju 
pripravljate oziroma že izvajate 
kakšne reorganizacije? 

Franc Avberšek: »Čeprav so 
bila razmišljanja o tem, do večjih 

sprememb ni prišlo. Mizarska, 

gradbena in zunanja dejavnost 

se združujejo v en tozd. Kopalni-

ce pa prehajajo iz delovne skup-

nosti v temeljno organizacijo. 

Ker je bi lo v tej delovni skupno-

sti zaposlenih več invalidov, ki 

pa niso vsi delali v kopalnici , 

ampak tudi v delavnici zaščitnih 

sredstev, mi pa žel imo zagotoviti 

delovna mesta za invalide, mi-

slim, d a j e usmeritev prava. Tako 

bomo za invalide priskrbeli me-

sta, na katerih ne bodo invalidi, 

ampak povsem enakopravni de-

lavci.« 

NAŠ ČAS: Kaj bi ob bližnjem 
prazniku delavcev sozda REK re-
kli? 

Franc Avberšek: »Vsem delav-
cem našega kombinata , vsem ru-

darjem, ob prazniku iskreno če-

stitam z željo, da bi v kolektivu 

tako kot so že doslej vladali do-

bri medsebojni odnosi in razu-

mevanje. Prepričan sem, da bo-

do tako lahko rezultati res opti-

malni . Vsem želim prijetno praz-

novanje, vse rudarje, uniformi-

rance, predvsem pa upokojence 

pa vabim, da se udeležijo parade 

in 27. skoka čez kožo. O b tej pri-

ložnosti, na tem srečanju, se bo-

mo spet lahko o vsem pomenil i 

in se tudi pozabavali . 

Mi lena Krstič-Planinc 

Stane Vovk 
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Rudarsko elektroenergetski kombinat 
Franc Leskošek-Luka r.o. 
Titovo Velenje 

Zaradi skupnih interesov in ciljev, medsebojne proiz-
vodne in dohodkovne povezanosti sta se leta 1974 združili 
v Rudarsko-elektroenergetski kombinat Rudnik lignita 
Velenje in Termoelektrarna Šoštanj, hkrati pa so postale 
samostojne organizacije v okviru kombinata tudi bivše 
enote Rudnika lignita Velenje, 

V letu 1978 so te enote prerasle v delovne organizaci-
je, ki so se združile v sestavljeno organizacijo, da bi s 
skupnim načrtovanjem razvoja, s skupnim poslovanjem in 
pridobivanjem ter delitvijo dohodka pospeševali razvoj 
samoupravljanja, čim uspešneje opravljali svojo dejavnost 
in povečevali produktivnost. 

Danes je v sestavljeno organizacijo Rudarsko-elek-
troenergetski kombinat Franca Leskoška-Luke poveza-
nih šest delovnih organizacij: poleg Rudnika lignita Ve-
lenje in Termoelektrarn Šoštanj še Elektrostrojna opre-
ma, Sipak, Avtoprevozništvo in servisi ter Tiskarna. De-
lavci združenih delovnih organizacij, povezanih v sesta-
vljeni organizaciji, pa so za skupne potrebe opravljanja 
strokovnih in administrativno-tehničnih ter njim-po-
dobnih del organizirali tudi tri delovne skupnosti: De-
lovno skupnost skupnih služb sozda REK Franc Lesko-

šek-Luka, delovno skupnost Družbeni standard in delo-
vno skupnost Zavarovanje. 

Skupni cilji: optimalno izkoriščanje energetskih vi-
rov šaleškega energetskega bazena, enotno in usklajeno 
načrtovanje razvoja in skupno vlaganje finančnih sred-
stev, razvijanje socialističnih samoupravnih odnosov, 
doseganje čim večjega družbenega in osebnega standar-
da delavcev, modernizacija tehnologije dela, skupno 
programiranje razvoja in racionalno opravljanje poslov 
skupnega pomena so te delovne oganizacije in delovne 
skupnosti povezali v veliko družino, družino sestav ljene 
organizacije Rudarsko elektroenergetskega kombinata 
Franc Leskošek-Luka. 

Danes se v sestavljeni organizaciji Franc Leskošek-
Luka 7820 delavcev ukvarja s pridobivanjem lignita, 
proizvodnjo električne in toplotne energije, z vzdrževa-
njem elektrostrojne opreme, s transportno dejavnostjo, 
gradbeno, grafično dejavnostjo, proizvodnjo izdelkov iz 
plastičnih mas, z inžiniringom, projektiranjem gradbe-
nih objektov . . . 

Blizu osem tisoč delavcev kombinata bo v nedeljo 
praznovalo — 3. julij, dan rudarjev in praznik vseh de-

RUDNIK LIGNITA 
VELENJE 

Pridobivanje lignita, elektro-

strojna dela pri pr idobivanju li-

gnita, transport materiala, izde-

lava jamskih prostorov in nji-

hova obzidava, klasiranje in 

transport premoga, prikladalne 

in transportne storitve, grad-

nja, rekonstrukcije in popravila 

cest. mostov, kanalov, deponij-

skih prostorov ter drugih pro-

metnih in hidrogradbenih ob-

jektov, proizvodnja lesenih iz-

delkov (lesenega pohištva, em-

balaže in stavbnih elementov), 

izvajanje vzgojno izobraževal-

nih programov za izpopolnje-

vanje srednje vzgojno izobraže-

valnih programov za izpopol-

njevanje srednje strokovne izo-

brazbe v rudarski, elektro in 

kovinarsko-strojni usmeritvi s 

posebnim poudarkom na prak-

tičnem delu, proizvodnja in 

prodaja peska,, izdelava in po-

pravilo zaščitnih sredstev so 

glavna dejavnost tega 

5400-čIanskega kolektiva. 

Torej precej več. kot si pod 

delovno organizaci jo Rudn ik 

lignita Velenje ponavadi pred-

stavljamo. 

Kont inu irano ohranjanje 

proizvodnje. 4.7 mi l i jonov ton 

nakopanega lignita in to v 

42-urnem delovnem tednu, 

dvig produktivnosti in zmanj-

ševanje stroškov poslovanja ter 

vlaganje v ekološko sanacijo 

okolja, to bodo glavne usmeri-

tve lega kolektiva. 

• • • 
FRANC AVBERŠEK, dipl. 

ing. rud., bo odslej predsedo-

val poslovodnemu odboru 

Rudnika lignita Velenje. »Na-

redili smo že precejšen korak 
naprej. Če pa hočemo t korak s 
svetom, če hočemo, da bomo 
premog še naprej kopali, mora-
mo mehaniziranost še povečeva-
ti. Vsa leta je s posodabljanjem 
rastla tudi varnost dela, huma-
nizacija dela. odpravljamo težka 
fizična dela. Tudi v naslednjih 
letih bomo vlagali tja. kjer bo-
mo to še povečevali in tako dela-
li poklic rudarja zanimivejši, ob 
tem pa racionalno proizvajali 
tako. da bo pridobljena tona 

konkurenčna tudi na trgu,« pra-
vi predsednik poslovodnega 

odbora. 

V poslovodnem odboru 

Rudn ika lignita Velenje pa so 

še: F R A N C Ž E R D I N , dipl. 

ing. rud. mag., član za tehnično 

področje, J A N K O L L K N E R . 

dipl . sociologa član poslovod-

nega odbora za kadrovsko 

splošne zadeve in D R A G I C A 

K O T N I K , članica poslovodne-

ga odbora, zadolžena za gospo-

darjenje. 

TERMO-
ELEKTRARNE 
ŠOŠTANJ 

Vsak šolar ve. da je glavna 

dejavnost šoštanjskih Termoe-

lektrarn proizvodnja električne 

energije. Kar eno tretjino po-

treb po tej energiji v Sloveniji 

proizvedejo v Termoelektrar-

nah Šoštanj. 736 delavcev se 

trudi, da so vsak trenutek s ka-

kovostnim vzdrževanjem na-

prav pripravljeni zagotoviti op-

timalne pogoje obratovanja, 

opt imaln i izkoristek in zagoto-

viti visoko obratovalno razpo-

ložljivost naprav. To je še po-

sebno pomembno , ker je proiz-

vodnja električne energije v 

Termoelektrarnah odvisna 

predvsem od stanja v elektroe-

nergetskem sistemu — hidroto-

gije. izpada proizvodnje v dru-

gih agregatih . . . 

O b rednem vzdrževanju v seh 

naprav tako. da so v vsakem 

času pripravljeni na potrebe po 

električni energiji pa vzpored-

no v zadnjem času veliko po-

zornosti namenja jo tudi ekolo-

giji. uresničujejo zahteve, ki j ih 

pred njih postavlja varstvo 

okolja. Ta cilj bodo zasledovali 

tudi naprej. 

• • • 
To potrjujejo tudi besede 

predsednika poslovodnega od-

bora Termoelektrarn Šoštanj. 

JAROSLAVA VRTAČNIKA. 
dipl . ing. str., ki pravi: »Naši 

proizvodni cilji bodo usmerjeni v 
takšno proizvodnjo, ki ne bo 
uničevala okolja ali z drugimi 
besedami: proizvodnjo, ki bo 
prijazna za okolje.« 

Član i poslovodnega odbora 

Termoelektrarn Šoštanj pa so: 

MAJDA PIRŠ-KRANJCEC 
dipl . iur., skrbi za splošno ka-

drovsko področje, B O R I S DE-

J A N O V I Č , d ip l . ing. el. je član 

poslovodnega odbora za po-

dročje proizvodnje in vzdrževa-

nja ter MILICA KOVAČ. oec.. 
ki je vršilka dolžnosti člana po-

slovodnega odbora za gospo-

darjenje. 

• • • 

ELEKTRO-
STROJNA OPREMA 

Elektrostrojna oprema, delo-

vna organizacija s 786 zaposle-

nimi si s pro izvodnjo in monta-

žo rudarskih ter gradbenih 

strojev in naprav odpira tržišča 

po vsej Jugoslavij i , uspešno pa 

se vključuje v ponudbo rudar-

ske opreme tudi na tujem. 

Poleg tega v g lavno dejav-

nost Elektrostrojne opreme so-

di še napeljava in popravila 

gradbenih instalacij (elektri-

čnih, instalacij osebnih in to-

vornih dvigal, premičnih stop-

nišč, eksplozivnih prostorov, 

protipožarnih naprav, popravi-

la strelovodov, telefonije, an-

tenskih naprav ter drugih grad-

benih in rudniških instalacij), 

instalacij vodovoda, toplovo-

da, kanalizacije, instalacij za 

parno gretje, toplotnih izolacij, 

pl inskih instalacij, klimalizactj-

skih in prezračevalnih naprav, 

ukvarja se z zakl jučn imi in obr-

tnimi deli v gradbeništvu . . . 

G lavn i direktor Elektrostroj-

ne opreme VILJEM JELEN 
dipl . ing. str., pravi: »V vsak 

dan spremenjenih pogojih go-
spodarjenja pod težo tržnega go-
spodarstva je najvažneje — pre-
živeti kritično obdobje. Tako 
razmišljam zalo. ker rezultati 
gospodarjenja kažejo, da princi-
pi tržnega gospodarstva zahte-
vajo kakovost, rok in cenenost. 
To pa je pri stalnem naraščanja 
cen vhodnih materialov, od re-
promaterialov do obveznosti go-
spodarstva za splošno in skupno 
porabo praktično nemogoče do-
seči. Glede na dosedaj znane 
predloge sprememb obračunske-
ga zakona predvidevam, da se 
bo del akumulacije, ki jo ima 
gospodarstvo, sprostil za nalož-
be. s tem pa bi tudi mi lahko 
bolj zasedli naše zmogljivosti.« 

SIPAK 
Sipak. delovna organizacija 

v okviru kombinata Franc Le-
skošek-Luka si s svojo glavno 
dejavnostjo proizvodnjo 
specialnih industrijskih strojev 
in naprav, kot so pakirni in 
transportni sistemi, povezoval-
ni avtomati, nakladalno — raz 
kladalni avtomati in naprave, 
uspešno utira pol na tuje. Po-
dobno kol s proizvodnjo izdel-
kov iz plastičnih mas. 

Ko je v Sipaku 212 delavcev 
pregledovalo dosežene rezulta-
te v petih letošnjih mesecih, so 
lahko z zadovoljstvom priki-
movali. Ni jim bilo treba skri-
vali — rezultati na področju iz-
voza so res lepi. Vlaganja v ra-
ziskave tujih tržišč se že obre-
stujejo. Pohvalijo se lahko tudi 
z uspehom na domačem tržiš-
ču. Čeprav je na začetku leta 
kazalo, da bo zaradi pešanja 
investicijskih vlaganj slabo, pa 
je ta trenutek naročil dovolj. 

Direktor delovne organizaci-
je SIPAK je DRAGAN RO-
GIČ, dipl. ing. str.. PETER 
G R E Š A K . vodja ekonomsko-

komercialnega sektorja pa pra-

vi: »Še bolj intenzivno moramo 
spremljali dogajanja na svetov-
nih tržiščih. To je pogoj, da bo-
mo preživeli in imeti delo tudi v 
prihodnosti.« 

• • • 

AVTOPREVOZNI-
ŠTVO IN SERVISI 

S prevozom blaga in potni-

kov se v kombinatu Franc Le-

skošek-Luka ukvai ja delovna 

organizaci ja Avloprevozništv o 

in servisi. V njenih servisih pa 

ludi popravl ja jo in vzdržujejo 

motorna vozila, gradbene stro-

je in naprave, opravl ja jo pre-

kladalne sloritve v peskokopih. 

depon i jah premoga, na skrbi 

pa ima jo tudi jav ni mestni pro-

met. ki obsega javni prevoz po-

tnikov z avtobusi v Titovem 

Velenju. Šoštanju in okol ici . 

To dejavnost opravlja v tej 

delovni organizacij i 201 dela-

vec. Direktor delovne'organi-

zacije Avtoprevozništvo in ser-

visi MARCEL MEDVED, ing. 
el.. pravi: »Ne samo zaradi dej-
stva. da mora za slabim vreme-

i <eU 
lavcev te velike družine, vsak član zase se zaveda, kako 
življenjsko povezani so eden z drugim. S praznikom pa 
letos sovpada tudi menjava vodstva v tem velikem ve-
lenjskem kolektivu. 

• • • 

Na čelo poslovodnega odbora sestavljene organi-
zacije REK Franca Leskoška-Luke stopa RAFKO BER-
LOCNIK, dipl. oec. Njegove besede: »Razen težav nič 
ne pride samo od sebe, vse kar ima človek, si mora prido-
biti z delom,« dokazujejo, da v sozdu REK tudi pod no-
vim vodstvom ne bodo stali križem rok in čakali na re-
zultate. Trdo bodo delali tudi naprej. V poslovodnem 
odboru bodo predsedniku pomagali člani: VIKTOR 
ROBNIK, dipl. oec., ki bo skrbel za gospodarsko-finan-
čno področje, KONSTANTIN KUZMIN, dipl. oec., bo 
imel na skrbi kadrovsko-splošno področje, SLAVKA 
ŽEVARTA, dipl. ing. el., pa so imenovali za vršilca 
dolžnosti člana poslovodnega odbora za razvojno-teh-
nično področje. 

i\om priti lepo, ampak mora tudi 
zaradi logičnega razvoja gospo-
darstva za energetsko dejavnost, 
s tem pa tudi za naš kombinat, 
kljub vsem sedanjim težavam v 
gospodarstvu, priti ponovno do 
takšnih potreb po termoelektri-
čni energiji in s tem tudi po na-
ših storitvah — saj smo sestavni 
del te dejavnosti, ki bodo celo 
presegale sedanje zmogljivosti. 
Zato moramo zdržati te težke 
čase, se pri tem celo krepiti v or-
ganizacijskem ter tehnično teh-
nološkem pogledu vse s ciljem 
zadovoljevanja sedanjih in bodo-
čih zahtev.« 

• • • 

TISKARNA 
Z grafično dejavnostjo: ti-

skanjem knjig, časopisov, revij 

obrazcev, zemljevidov, not, 

brošur, prospektov in katalo-

gov, tiskanjem kuvert, platnic 

in drugega pisarniškega pribo-

ra ter knjigoveškimi in tiskar-

skimi storitvami, pa še z založ-

niško dejavnostjo — izdaja-

njem reprodukcij , slik in kole-

darjev, se v delovni organizaci-

ji Tiskarna ukvarja 62 delav-

cev. 

Mo to direktorja delovne or-

ganizacije Tiskarna, B R L N A 

ŽAGODETA, dipl. oec. je 
»Kvaliteta in odnos — pogoj za 
uspeh.« Sprejeti ukrepi za od-

pravo vzrokov za motnje v po-

slovanju v lanskem letu, so v 

delovni organizaciji Tiskarna 

pospešili pozitivne premike v 

vseh delih poslovnega procesa. 

Odraža jo se \ bistveno boljših 

poslovnih rezultatih, precejš-

njem povečanju proizvodnje in 

to ob dvajset odstotkih man j 

zaposlenih, režijo so zmanjšal i 

na m i n imum , lotili so se sodob-

nih komercialnih pri jemov, po-

večali f inančno samostojnost, 

zmanjšal i stroške in izboljšali 

organizaci jo dela. O b krepitvi 

čuta pripadnosti delovni in se-

stavljeni organizaciji so to re-

zultati enoletnih naporov celot-

nega kolektiva. »To so kratko-

ročni rezultati. Prihodnost pa 
vidimo v še večji kakovosti izdel-
kov, iskanju novih tržišč in di-
rektnem vključevanju v izvoz. 
Za to pa je nujna modernizacija 
in tehnološka posodobitev opre-
me in produktivno zaposlovanje 

kadrov, ki jih sami štipendira-
mo,« pravi direktor. 

DELOVNE 
SKUPNOSTI 

V kombinatu Franc Lesko-

šek-Luka so za potrebe opra-

vljanja strokovnih in admini-

strativno-tehničnih ter nj im po-

dobnih del organizirane tri de-

lovne skupnosti: 

— DELOVNA SKUPNOST 
SKUPNIH SLUŽB: v njej skr-
bi za razvoj, p lan in analize, za 

zunanjetrgovinsko in devizno 

poslovanje, nabavo, finance, 

organiziranje poslovnega siste-

ma in druga opravila 154 de-

lavcev, ki j ih vodi J A N K O 

VOVK, ekonomist. 
— Fizično zavarovanje 

opravl jajo delavci delovne 

skupnosti Z A V A R O V A N J E , 

93 j ih je. vodja te delovne 

skupnosti je JOŽE KOPRIV-
N1K. — FRANC LENART, 
vodja delovne skupnosti 

DRUŽBENI STANDARD pra-
vi : »Dejavnost družbenega stan-
darda je bila že doslej, v prihod-
nje pa bo gotovo še bolj po-
membna za vse zaposlene v se-
stavljeni organizaciji. Zavedajoč 
se tega, se bomo delavci družbe-
nega standarda morali tudi v 
prihodnje pošteno potruditi, da 
bi vse naloge čim uspešneje 
uresničili. Trenutno je naša skrb 
namenjena čimboljši organizaci-

ji letovanj. Zagotoviti moramo 

prosta mesta in ustrezne letoval-

ne pogoje blizu 8IKKI letovalcem. 

V gostinskih enotah Jezero, De-

lavski klub in Vili Široko pa bo-

mo v okviru sprejetega letnega 

programa organizirali nekatere 

kulturne in zabavne prireditve, 

na katerih se bodo predstavili 

številni priznani ansambli, sku-

pine in posamezniki. O b leh 

aktivnostih pa seveda ne smemo 

pozabiti na skrb za zadovoljeva-

nje potreb delavcev sestavljene 

organizacije tudi na področju 

prehrane in stanovanj. Priložno-

sti za pridno delo in angažira-

nost vseh je tako več kol do-

volj.« 

L 
Čestitamo vam za 

mmms 

stanovski prt 
' • m M H B i . - ' 
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Povsod naj ' vas spremlja SREČNO. 
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Dražje zdravstvene 
storitve 

Sistemski viri financiranja de-
javnosti zdravstvenega varstva ne 
zadoščajo za pokritje vseh potreb 
na tem področju. To med drugim 
potrjujejo .velike finančne zagate 
občinskih zdravstvenih skupnosti. 
Pred nedavnim sprejeti ukrepi za 
prilagoditev programa zdravstve-
nega varstva z gmotnimi možnost-
mi za letos naj bi njihove finančne 
ovire omilili, nikakor pa v celoti 
odpravili. Žal, bodo ti krepko 
udarili po že tako plitkem /epu 
uporabnikov. 

Od l . julija, torej od jutri da-

lje, bodo morali uporabniki pla-

čati takšne prispevke za zdrav-

stvene storitve: prvi pregled pri 

splošnem zdravniku 2000 dinar-

jev: trije nadal jnj i pregledi pri 

splošnem zdravniku 2000 dinar-

jev: prvi pregled pri specialistu 

8000 dinarjev; trije nadaljnj i pre-

gledi pri specialistu 3000 dinar-

jev, obisk zdravnika na domu na 

zahtevo bolnika 10.000 dinarjev, 

zdravila na recept 4000 dinarjev; 

nemedicinski del oskrbnega dne 

v bolnišnici in zdravilišču prvih 

15 dni 8000 dinarjev na dan ; me-

dicinske storitve za ves čas zdra-

vljenja 20.000 dinarjev; zdravlje-

nje zob 40 odstotkov cene; snem-

na in fiknsa protetika 60 odsto-

tkov cenc; neurgentni prevozi z 

rešilnim avtomobi lom nad 80 od-

stotkov polne cene oziroma nad 

30 tisoč dinarjev po prevozu: za 

očala in očesne pr ipomočke (ra-

zen očesne proteze), slušne apa-

rate nad vrednostjo K) tisoč di-

narjev za posamezen pripomo-

ček (omejitve ne veljajo za slepe 

in slabovidne osebe). Med ukre-

pi pa naj omen imo šc 25 odstot-

no znižanje posmrtnin. povračilo 

potnih stroškov za potovanje v 

zdravstveno organizaci jo in na-

zaj, če je razdalja potovanja v eni 

smeri daljša od lOOkm oziroma, 

če je bilo \ istem mesecu zaradi 

iste bolezni potrebno večkrat po-

tovati v skupni razdalji 300 km 

in več. Spremembe pa so tudi pri 

nadomesti l ih za obrtnike in pri 

njih zaposlene delavce. Tem bo 

občinska zdravstvena skupnost 

izplačala nadomest i lo za čas od-

sotnosti z dela nad 30 dni za po-

samezne primere v koledarskem 

letu. 

Vse prej omenjeni ukrepi ne 

veljajo za otroke, šolarje, redne 

študente in tiste uporabnike, ki 

so po opredelitvah iz samou-

pravnega sporazuma o uresniče-

vanju zdravstvenega varstva v ce-

loti oproščeni obveznosti plače-

vanja participacije. Teh je v naši 

občini pr ibl ižno 55 odstotkov. 

Naj zapišemo še to, da so vsi 

ukrepi začasni, veljali naj bi le 

do konca tega leta. 

Delegatski pristanek 
za višje stanarine 

Da so stanarine in najemnine s 
1. junijem letošnjega leta višje za 
35 odstotkov, ni več noben dogo-
dek. K takšnemu predlogu so dali 
soglasje tudi delegati Samoupra-
vne stanovanjske skupnosti občine 
Velenje na seji, ki je bila prejšnji 
(eden. 

Zato pa so delegati ob spreje-
manju cen opozorili na precej 
neobičajen postopek. Niso se stri-
njali z načinom — torej šele po-
tem, ko uporabniki družbenih sta-

novanj /a višje cene izvemo ze prej 
— s položnicami. 

Predstavniki Samoupravne sta-
novanjske skupnosti pa so glede 
tokratnega sprejemanja višjih cen 
delegate »potolažili« s tem, da je 
občina Velenje ena od tistih treh 
slovenskih občin, ki je s predlo-
gom za povišanje prišla vsaj pred 
delegate. V drugih slovenskih ob-
činah so baje podražili brez dele-
gatskega soglasja, po upravni po-
ti. (mkp) 

Brigadirska sezona 
Na centru za mladinske de-

lovne akcije pri občinski konfe-

renci Z S M S se v tem času nad-

vse vestno pripravl jajo tudi na 

uraden začetek brigadirske se-

zone. 

Tako bo 30. jun i j a odšla na 

pot 40 članska brigada Karla 

Destovnika-Kajuha,ki bo sode-

lovala na zvezni delovni akciji 

Neretva. Mlad i velenjski briga-

dirji naj bi pomagal i tamkajš-

njim prebivalcem pri urejanju 

struge reke Jablanice in pri de-

lu na bl ižnj ih plantažah. 

Prav tako bodo danes krenili 

na pot proti Bosanskem Pe-

Irovcu še štirje mladinci velenj-

ske občine, ki bodo sodelovali 

v brigadi Tito-Titova mesta. 

Od 19. jun i ja ima naša obči-

na tudi svojega predstav nika-

brigadirja — v brigadi 4. jul i j . 

Ta ima svoje delovišče na* Ja-

blanici. 

Konec prejšnjega tedna pa je 

center za mladinsko prostovolj-

no delo pri občinski konferenci 

Z S M S Velenje organiziral lo-

kalno delovno akci jo na velenj-

skem gradu. 15 brigadirjev je 

urejalo okol ico gradu, pešpoti. 

Občinski svet Zveze sindikatov Velenje 

Najnižji OD 323 tisoč 
dinarjev 

Na seji Občinskega sindikalne-
ga sveta Velenje so med drugimi 
oblikovali stališča za razširjeno 
sejo Republiškega sveta zveze sin-
dikatov, ki je bila v Ljubljani v 
petek, pregledali so stanje na po-
dročju inovacijske dejavnosti, po-
sebno pozornost pa so namenili 
obravnavi majske analize. 

Ugotavljali so, da je področje 

inovacijske dejavnosti v občini 

Velenje sicer doseglo nek nivo, 

da pa z nj im vseeno še ne more-

mo biti povsem zadovol jni . Če 

rezultate na področju inovacij-

ske dejavnosti ocenjujemo na 

podlagi števila podan ih predlo-

gov, gospodarsko korist, ki so jo 

prinesli, in tudi z ozirom na iz-

plačana nadomesti la v lanskem 

letu, primerjalno s 86. letom, 

smo lahko kar zadovol jni . Če-

prav pri gospodarski koristi ne-

koliko manj , vendar pa ta v celo-

ti še ni izračunana. 

Zato naj bi ob obravnavi po-

slovnih rezultatov ob polletju v 

vseh okolj ih izdelali tudi poroči-

lo o stanju na področju inovacij-

ske dejavnosti, poslovodni delav-

ci pa naj bi začrtali poti, kako na 

tem področju naprej. Inovacijska 

dejavnost, ki naj postane sesta-

vni del poslovne politike vsake 

organizacije "združenega dela. je 

v prvi vrsti odvisna od poslovod-

nih delavcev, so menili tudi člani 

Občinskega sveta. 

Rezultati majske analize so za 

obč ino Velenje precej ugodni , 

kar pa ne pomeni , da se lahko do 

konca leta podamo v miren sen. 

Že ob polletju je treba spet anali-

zirati stanje in oblikovati aktiv-

nosti do konca leta, tako na pro-

izvodnem področju kot na po-

dročju politike osebnih dohod-

kov. Pri osebnih dohodk ih je tre-

ba strmeti za tem, da povsod pre-

sežemo najnižji osebni dohodek, 

to je 323 tisoč dinarjev. V sindi-

katih to še posebno poudarja jo 

zato, ker imajo marsikje za izho-

dišče zajamčeni osebni dohodek 

— 220 tisoč dinarjev, ki pa velja 

za organizacije združenega dela, 

ki poslujejo z izgubo. 

(mkp) 

Prispevne stopnje od 1. julija nižje za 10 odstotkov 
Prispevne stopnje za občinske 

sise družbenih dejavnosti, velja-

vne od I. maja letos dalje, so bile 

glede na dovol jeno porabo za 

preteklo leto ter f inančne načrte 

sisov za letos primerne. 15. maja 

sprejet Zakon o začasni prepove-

di razpolaganja z delom družbe-

nih sredstev družbenopol i t ičnih 

skupnosti in sisov pa zelo omeju-

je porabo njihovih sredstev. Če 

se namreč teh zbere nad dovolje-

no porabo, j ih mora S D K izločiti 

na poseben račun, sisi pa j ih ne 

smejo uporabiti do konca ob-

dobja, v katerem se ugotovi, da 

se presežki ne ustvarjajo. 

Zaradi učinka novih majskih 

prispevnih stopenj ter zaradi po-

večanih osebnih dohodkov je bil 

pritok sredstev v maju v naši ob-

čini zelo visok. Da ne bi »presež-

ki« občinskih sisov družbenih 

dejavnosti ostali na posebnih ra-

čunih , so odbori za plan in raz-

voj pri samoupravnih interesnih 

skupnostih družbenih dejavnosti 

sklenili, da bodo prispevne stop-

nje iz bruto osebnega dohodka 

za te sise od I. julija nižji za 10 

odstotkov, razen za prispevno 

stopnjo po sedežu pri občinski 

skupnosti otroškega varstva. Po 

sprejemu Pravilnika o načinu do-

ločanja dovoljene ravni sredstev 

za porabo in načinu obračunava-

nja presežkov prihodkov bo ob-

činski komite za družbene dejav-

nosti izdelal izračune za diferen-

cirano prilagoditev prispevnih 

stopenj. Organizacije združenega 

dela pa naj bi razliko med prejš-

njimi in sedaj znižanimi prispev-

nimi stopnjami namenile ostan-

ku čistega dohodka ter uporabile 

za neposredno financiranje svo-

bodne menjave dela v negospo-

darstvu. Sisi bodo seveda morali 

omejitvam ustrezno prilagoditi 

tudi svoje programe. 

Izvršni svet o Tovarni usnja Šoštanj 

Razvojni premiki 
Z obravnavo sanacijskega 

programa tozda Tovarne 
usnja Šoštanj so na zadnji seji 
izvršnega sveta sklenili skoraj 
leto dni trajajočo razpravo o 
nadaljnji usodi tega kolektiva 
oziroma sploh o usodi usnjar-
stva v šaleški dolini. 

V šoštanjski tovarni usnja 
se že dolgo srečujejo s težava-
mi. Poslujejo na robu renta-
bilnosti, tu in tam pa zaidejo 
celo v rdeče številke. Na splo-
šno lahko ocenimo njihovo po-
slovanje životarjenje. 

Takšnemu načinu dela je treba 

narediti konec je meni lo vodstvo 

občinske skupščine, ko so se sre-

di lanskega leta podrobno sezna-

nili s težavami v tem delovnem 

okolju. Od vodstva delovne oru-

nizacije Industrije usnja Vrhnika 

so zahtevali sanacijski program, 

ki bo zagotovil tudi temu kolekti-

vu, ki je odvisen od zastarele teh-

nologije. ki sodi kvečjemu le še v 

kakšen muzej, smelejši nadaljnj i 

razvoj, pa tudi razrešitev ekolo-

ških vprašanj. Tovarna usnja je 

namreč zelo velik onesnaževalec 

Šoštanja. 

V vodstvu delovne organizaci-

je in temel jne organizacije pa n ji-

hove zahteve lep čas niso vzeli 

dovol j resno, saj programi, ki so 

j ih predlagali niso bili dovolj ce-

loviti. Končno pa so vendarle 

sprevideli, da je grožnja resna. 

Če sanacijskega programa, ki bi 

od ločno potegnil ta tozd iz krize, 

ne bi bilo, bi se pač morali v Ša-

leški dolini posloviti od usnjar-

stva, pa čeprav smo nanj zaradi 

stoletne tradicije čustveno nave-

zani. 

Č lan i izvršnega sveta sicer tu-

di s programom, ki so ga tokrat 

predložili v obravnavo predstav-

niki TUŠ in 1UV niso bili v celoti 

zadovol jn i , vendar pa so vseeno 

ocenili , da bo ta, ko.ga bodo še 

dopolni l i s konkretnejšimi opre-

delitvami s kadrovskega, ekolo-

škega in razvojnega področja, 

dobra osnova za nadal jnjo, 

uspešnejšo pot Tovarne usnja 

Šoštanj. Na prihodnj i seji bodo 

o tem sanacijskem programu go-

vorili delegati občinske skupšči-

ne. Izvršni svet jim bo predlagal 

tudi sprejem obvezujočega skle-

pa za nosilce uresničevanja tega 

sanacijskega programa, pred-

vsem za razvojno, kadrovsko in 

ekološko področje. 

M. Zakošek 

Občinski svet ZSS Mozirje 

Celovit program socialne varnosti 
Na svoji zadnji seji so čla-

ni občinskega sveta zveze sin-
dikatov veliko pozornosti na-
menili analizi o družbenem 
in osebnem standardu obča-
nov mozirske občine. Skup-
ščina občine je namreč zadol-
žila svet, da pripravi analizo, 
na podlagi katere bi lahko o 
tej pereči problematiki raz-
pravljala tudi telesa občinske 
skupščine. Pripravljeno gra-
divo je prvo te vrste v mozir-
ski občini, zajema pa prikaz 
delitve osebnih dohodkov v 
združenem delu, v zasebnem 
sektorju, dohodke kmetov, 
osnovne podatke o družbe-
nem in skupnem stanovanj-
skem fondu, zagotavljanje 
socialnovarstvenih pravic ob-
čanov, problematiko zapo-
slovanja, počitniške zmoglji-
vosti združenega dela in sta-
nje na področju zdravstvene-
ga varstva, nesreč pri delu in 
invalidnosti. 

Obsežno gradivo je pripravil 

svet za življenjske in delovne po-

goje delavcev, obravnavali so ga 

na organih občinskega sveta zve-

ze sindikatov, na zadnji seji pa 

so sprejeli ustrezne pobude in 

zaključke. Nj ihov namen je 

spodbudit i širšo družbeno-politi-

čno skupnost, da bi glede na zao-

strene razmere in resnost položa-

ja skušala v okviru razpoložljivih 

možnosti zagotoviti socialno var-

nost vsem delavcem. Analiza je 

seveda osnova, na podlagi katere 

bodo strokovnjaki posamezna 

področja temeljito obdelali in 

pripravili programe socialne var-

nosti. To posebej velja za organi-

zacije združenega dela, zlasti za 

tiste, ki poslujejo z motnjami . 

Razen v Turistu in delno na 

Zgornjesavinjski zadrugi položaj 

trenutno ni kritičen, vendar se 

bodo razmere še zaostrovale in 

kaže biti nanje pripravljen. 

V ta namen so pri komiteju za 

družbene dejavnosti imenovali 

pripravljalni odbor in določili 

nosilce za podrobno obdelavo 

posameznih področi j . Delo bo 

pospešeno teklo tudi v poletnih 

mesecih, celovit program social-

ne varnosti, opredeljen z nosilci 

in roki, pa mora biti pripravljen 

do začetka jesenskega obdobja. 

j . p. 

Dr. Franc Zagožen 

Stanje v naši družbi je takšno kakršno je, o njem bomo še raz-
glabljali in ga predvsem občutili. Težave seveda veljajo za vse, tudi 
za kmetijstvo in kmete, ki jih sistemske in druge nedorečenosti tepe-
jo že mnogo let. Problemi vseh vrst so se (in se še) kopičili, kmetje so 
bili (in so še) praktično brez moči, zato dogajanja zadnjih nekaj me-
secev pravzaprav ne presenečajo. Gre namreč za ustanovitev zveze 
slovenske kmečke mladine in slovenske kmečke zveze. Slednjo so na 
kmečki tribuni v Ljubljani ustanovili 12. maja letos. Gre za pravo 
kmečko gibanje, ki ga ne kaže podcenjevati, prav nasprotno. Raz-
svetliti in pojasniti ga je Ireba v vseh njegovih razsežnostih, zato na-
slednji pogovor najbrž ne bo odveč. 

Dozorel je čas za kmečko zvezo 

Pogovor namreč z dr. Fran-

cem Zagožnom, izrednim pro-

fesorjem na l jubl janski bioteh-

nični fakulteti, č lanom uprav-

nega odbora slovenske kmečke 

zveze, ki je eden izmed njenih 

ustanoviteljev, takorekoč po-

budnik, saj je bil njegov članek 

v Mlad in i , namenjen kmetij-

stvu in njegovim tegobam, sko-

raj dobesedno povod za usta-

novitev zveze slovenske kmeč-

ke mladine in v nadaljevanju 

tudi slovenske kmečke zveze. 

Dr. Franca Zagožna ne pozna-

mo le kot profesorja in družbe-

no-političnega delavca, pozna-

mo ga tudi kot znanstvenika, ki 

je na vzorno urejeni kmetiji v 

Vologu pri Šmartnem ob Dreti 

vzredil novo pasmo ovc, s kri-

žanjem znane jezersko-solčav-

ske pasme in pasme romanov-

ski. Uspehi njegovih znanstve-

nih naporov so več kot očitni, 

vendar o tem še kdaj drugič, 

današnji pogovor pa je name-

njen prav ustanovitvi slovenske 

kmečke zveze, njeni vlogi, po-

menu, usmeritvam in tudi orga-

niziranosti. 

Slovenska kmečka zveza je 
stanovska in politična organiza-

cija kmetov. V zadnjih dveh de-
setletjih je bilo poskusov, da bi 
kmetje ustanovili svojo organi-
zacijo in z njo enotno nastopili v 
družbi, že veliko. Uspelo je šele 
letos in to mladim kmetom, ki 
so se v Žalcu odločili za ustano-
vitev zveze slovenske kmečke 
mladine, kar pa je bila tudi 
spodbuda za ustanovitev sloven-
ske kmečke zveze. Kje so torej 
vzroki in kakšen je bil povod za 
to ustanovitev? 

»V zadnj ih dveh letih so 

kmetje zlasti na zadružnih ob-

čnih zborih zelo pogosto izra-

žali tudi svoje polit ične zahte-

ve. Predvsem so terjali soude-

ležbo pri obl ikovanju kmetij-

ske politike. Več kol očitno je 

bilo, da potrebujejo »svojo« 

organizacijo, ki jih bo učinko-

vito zastopala v družbi . Veliko 

problemov se je nakopiči lo, 

zlasti v zadružništvu. Dodatn i 

razlog so kmetje, ki niso člani 

zadružnih organizacij in so to-

rej prepuščeni samim sebi. Res 

je. da so kot občani vključeni v 

socialistično zvezo, ta pa je na 

področju kmetijstva in kmetij-

ske politike odpovedala . Ima 

sicer svete za kmetijstvo na 

vseh ravneh, žal pa ne delujejo 

in kmetijska politika nastaja na 

vrhu, ne da bi kmetje lahko na-

njo kakorkoli vplivali .« 

Osnovni razlog torej niso le 
cene, cenovna neskladja in osta-
le nedorečenosti? 

Dr. Franc Zagožen: »Uspeti 
bomo, ker moramo« 

»Ne . Največ problemov je v 

zakonodaj i . Zadružne zakono-

daje praktično n imamo , zadru-

ge poslujejo na podlagi zakona 

o združenem delu, se pravi kol 

podjetja, zadružna lastnina niti 

ni priznana, problematično je-

socialno varstvo kmetov, že kar 

»klasične« sO zahteve po od-

pravi agrarnega maks imuma in 

raznih monopolov . Recimo 

gozdarstvo. Kmetom zakon ne 

dovol juje ustanovitve gozdar-

ske zadruge, to pomeni zadru-

ga za gospodarjenje z gozdovi 

in za prodajo lesa. Zakon to 

dovoljuje samo v okviru gozd-

nogospodarskih organizacij. 

Ker torej kmetje v družbi niso 

imeli nikakršnega političnega 

vpliva, so izgubili tudi svoje 

ekonomske pravice. V kriznih 

časih je to prišlo še bol j do iz-

raza, večali so se pritiski in v 

skladu s tem je dozorel čas za 

ustanovitev siovenske kmečke 

zveze.« 

Kaj torej je kmečka zveza, 
kakšen je njen namen, kakšni so 
njeni cilji, usmeritve? 

»Slovenska kmečka zveza je 

stanovska organizacija. Njen 

namen je, da bo zastopala kme-

te v družbi , da se bo borila za 

enakopraven položaj vseh 

kmetov, tudi zadružnih delav-

cev, gozdnih delavcev in dru-

gih, delovala pa bo v okviru so-

cialistične zveze kot drušvo. 

Njene zahteve so v bistvu poli-

tične. Kot stanovska organiza-

cija bo kmetom omogoči la , da 

bodo uspešneje uresničili svoje 

zahteve po družbenih spre-

membah. Najtežje probleme 

sem že omeni l . To so gozdar-

ska zadružna zakonodaja , zem-

ljiški maks imum in podobno. 

Tudi , če b omo te zadeve uredi-

li, nam bo še vedno ostalo do-

volj problemov, ki j ih bo treba 

razrešiti. Osnovna naloga pa 

Ostaja. To je zastopanje vseh 

kmetov, tudi tistih, ki niso čla-

ni zadružnih organizacij, in 

aktivno vpl ivajo na kmetijsko 

polit iko. Že l imo zagotoviti 

možnost, da bi kmetijska poli-

tika nastajala bolj demokrati-

čno, da bi nanjo lahko vplivali 

T U D I kmetje, zadružno orga-

nizirani, ali ne.« 

Kakšne so bile možnosti do-
slej? 

»Teh možnosti sploh ni bilo. 

Vedno je nekdo na V R H U ve-

del, kaj je v interesu kmetov, 

bolj kot kmetje sami je VE-

D E L , kaj je za njih dobro in 

kaj ne. In v tem smislu se je tu-

di oblikovala kmetijska politi-

ka. Je pa gotovo, da kakršna-

koli politika ne more biti dobra 

polit ika, če ne nastaja na de-

mokratični podlagi , in kot tak-

šna tudi ne more biti v interesu 

kmetov«« 

Omeniva torej še nastanek in 
organizacijske usmeritve sloven-
ske kmečke zveze. 

»V Ljubljani je bila 12. maja 

letos kmečka tr ibuna, ki smo j o 

proglasili za občni zbor sloven-

ske kmečke zveze, delovala bo 

v okviru S Z D L kot društvo z 

vsemi organi, ki j ih terja zakon 

o društvih. Te organe bo treba 

izvoliti demokrat ično, pogoj za 

to pa je organiziranost na po-

dročju vse Slovenije. Temeljila 

naj bi na organiziranosti socia-

listične zveze, vendar ni nujno. 

Možne so najrazličnejše oblike, 

krajevne, občinske, regijske in 

druge. Odbor i se lahko ustano-

vijo za več občin skupaj , lahko 

jih je več v eni sami občini , za 

eno ali več krajevnih skupnosti 

in podobno. Od loč i lno naj bo 

število članov in predvsem in-

teres kmetov. Vsekakor mora 

biti organizacija takšna, da bo 

učinkovito delovala na terenu, 

ne le na republiški ravni, da bo 

dejansko vplivala na kmetijsko 

polit iko občine, regije, republi-

ke . . .« 

Še enkrat. Gre le za kmetij-
sko politiko, politiko cen in po-
dobno? 

»Zagotovo ne. Naloga slo-

venske kmečke zveze je celovit 

razvoj podeželja, ne le posa-

meznih kmetij. Nj ihov obsta-

nek in razvoj sta odvisna (udi 

od razvoja določenega območ-

ja, njegove infrastrukture in 

podobno . Zan ima nas torej 

skladen razvoj podeželja. Tako 

po Sloveniji že nastajajo kraje-

vni, občinski, regijski in ostali 

odbori , ponekod hitreje, pone-

kod počasneje, vsekakor pa že-

limo, da bi bili odbori sloven-

ske kmečke zveze povsod usta-

novljeni do jeseni. Seveda ne 

organiziramo društev, ampak 

odbore, kot operativne organe 

na terenu, ki morajo delovati v 

skladu s sprejeto polit iko usta-

novnega občnega zbora.« 

Vloga slovenske kmečke zve-
ze je torej mnogo širša kot si 
predstavljamo? 

»Tako je. ne gre le za nepo-

sreden vpliv na kmetijsko poli-

tiko, gre za dvig samozavesti 

kmetov, za spodbudo pri na-

dal jnjem razvoju kmetij in 

kmetijstva, za perspektivnejšo 

kmetijsko polit iko v Sloveniji. 

Prepričan sem, da bomo uspe-

li.« 

J. Plesnik 
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Teden upokojencev sklenili na Rogli 

»Hvala zvezi-lepo je bilo« 
Kako malo je potrebno, da je 

lahko človek, ki se po tolikih le-

tih upokoj i in prejema zasluženo 

pokojn ino, pa naj bo ta takšna 

ali drugačna, srečen, vesel in 

sproščen, je pokazal tudi letošnji 

teden upokojencev. O tem so se 

najbolje prepričali organizatorji 

in načrtovalci letošnjega progra-

ma v tednu upokojencev, saj se 

je vseh prireditev udeležilo pre-

cej več upokojencev kot prejšnja 

leta. Tudi število tistih, ki niso 

aktivno sodelovali v kateri izmed 

športno-rekreativnih panog ali 

na kulturnih prireditvah, se je le-

tos povečalo. Skratka, teden 

upokojencev, letos je trajal od 

20. do 25. jun i j a in ga je zgledno 

organizirala zveza društev upo-

kojencev občine Velenje, postaja 

vse bolj obl ika druženja in spro-

stitve enakih z enakimi. 

V prvih štirih dnevih tedna 

upokojencev so bila športno-re-

kreativna tekmovanja, peti dan 

pa petje na vasi. Vse je potekalo 

v izvedbi tega ali onega društva 

upokojencev velenjske občine. O 

teh prireditvah bomo podrobne-

je pisali v nadal jevanju. Zaklju-

ček tedna upokojencev pod po-

kroviteljstvom občinskega sveta { 

zveze sindikatov je bil tudi letos, 

kot že nekaj let nazaj, na rekrea-

cijskem in turističnem centru na 

Rogli . V soboto zjutraj so sc upo-

kojenci, predlagala so jih posa-

mezna društva, z osmimi avtobu-

si odpeljali iz Titovega Velenja 

proti Rogli. Ustavili so se v Stra-

nicah pri Frynkolovem, kjer so 

skupaj z go^ti položi l i vence k 

spominskim obeležjem, zatem pa 

nadaljevali pot proti Rogli. Tam 

so se dopo ldne zvrstile razne 

športne in družabne igre kot so 

bal inanje, p ikado, streljanje z 

zračno puško, metanje žogice \ 

tarčo, met krogov na steklenico 

in podobno. Kol iko je bilo sme-

ha. bodretlja, pa tudi kanček tre-

me ob taki množici gledalcev. 

Kar vsi bi se radi pomeril i v teh 

igrah, pa ne le za nagrade, tem-

več predvsem v razvedrilo sebi in 

v zabavo drugim. Prišel je čas za 

kosilo. Na Rogli so se velenjskim 

upokojencem pridružili še upo-

kojenci pobratenih društev iz Su-

sedgrada iz SR Hrvatske in Ra-

kovice iz SR Srbije, prišli pa so 

tudi gostje iz Varaždina. Pro-

gram zaključka na Rogli se je na-

daljeval v jedi lnici , ki je bila za-

sedena do poslednjega kotička. 

Med drugimi je upokojencem 

spregovorila tudi predsednica 

občinskega sveta zveze sindika-

tov Velenje Mira Videčnik. Vsem 

je zaželela mnogo zdravja in do-

brega počutja v življenju, organi-

zatorju tedna upokojencev pa iz-

rekla priznanje za izredno orga-

nizacijo. Nato so si društva upo-

kojencev iz Hrvatske, Srbije in 

Titovega Velenja izmenjala spo-

minska darila. Ko je o pomemb-

nosti sodelovanja in druženja z 

upokojenci iz Titovega Velenja 

spregovoril predstavnik upoko-

jencev iz Susedgrada, je posebej 

poudari l veselje, da se upokojen-

ci treh socialističnih republik 

vsako leto srečajo na Rogli. Do-

dal je, da ima srečanje večstran-

ski pomen. Upokojenci se med 

seboj spoznajo, poveselijo in kar 

je najpomembnejše, krepijo brat-

stvo in enotnost jugoslovanskih 

narodov in narodnosti. Nikol i ne 

b omo teh prijateljskih vezi pretr-

gali ali kako drugače zrahljali , je 

še dodal . Naslednji , ki je sprego-

voril upokojencem, je bil pred-

stavnik Rakovice. Tudi on je pre-

cej svojega pozdravnega govora 

nameni l pomenu takšnih srečanj 

med upokojenci različnih repu-

blik. Nihče nam lega. kar smo si 

priborili v najtežjih dneh revolu-

cije. ne more vzeti. Tudi danes ni 

lahko, pestijo nas najrazličnejše 

težave, ekonomske in še kakšne. 

Toda s skupnimi močmi in v slo-

gi med vsemi, bomo tudi temu 

kos. je poudari l . Nikoli pa ne 

smemo pozabiti na težko prido-

bljeno bratstvo in enotnost vseh 

ljudi v Jugoslaviji . » N a j vas. dra-

gi Velenjčani, povabim, da nas 

bolj pogosto obiščete in spoznate 

kako ž iv imo v naši Šumadi j i , v 

delavski Rakovici .« 

Za prijetno presenečenje na 

Rogli so poskrbeli tudi gostje iz 

Susedgrada, ko so njihove pevke 

zapele tri pesmi, zadnja je bila 

slovenska, petju pa se je pridru-

žila večina upokojencev. Zveza 

društev upokojencev je ob tej 

priliki nagradila najstarejšo upo-

kojenko — udeleženko na Rogli 

in najstarejšega upokojenca, na-

gradili pa so tudi najboljše v po-

sameznih igrah. Ko je bil uradni 

del zaključen so na oder prišli 

Podkrajski fantje, ki so s svojim 

petjem in igranjem poskrbeli za 

še prijetnejše vzdušje. Ma lo je bi-

lo takih, ki niso zaplesali. Razpo-

loženje pa se je dv igalo iz ure v 

liro vse do trenutka, ko je prišel 

čas za vrnitev v Titovo Velenje. 

Kaj naj zapišemo za zaklju-

ček'.' To, du so takšna srečanja, 

zlasti za starejše l judi , polna spo-

minov in lepih trenutkov. Vsi 

udeleženci, preko 400 j ih je bilo, 

so bili enotnega mnen ja : hvala 

zvezi društev upokojencev obči-

ne Velenje za dobro organizacijo 

in za vse, kar je pr ipomoglo k ču-

dovitemu počutju in vzdušju na 

Rogli . Tudi gostje iz Susedgrada, 

Rakovice in Varaždina so se od 

velenjskih gostiteljev poslovili z 

najlepšimi željami in z nepozab-

nimi doživetji. Slovo na Rogli je 

bi lo nepozabno, s pesmijo in za-

obl jubo - kmalu na svidenje. 

ANKETA 
»Pomsni mi 
veliko« 

Na Rogli smo med upokojen-

ci, udeleženci zaključka tedna 

upokojencev, naredili malo an-

keto. da bi izvedeli, kaj menijo 

tisti, ki jim je to srečanje tudi na-

menjeno. 

E slavko 

KRAJNC, član 

društva upoko-

jencev Titovo 

Velenje: »De-

lal sem v Mod-

nem salonu, le-

ta 1978 pa sem 

se invalidsko 

upokojil. Izred-

no všeč mi je, da društvo skrbi za 

svoje člane, zanje prireja najra-

zličnejše prireditve in jim tako 

omogoča lepše ži\ 1 jen je in boljše 

počutje. Danes sem prvič na Ro-

gli in prvič na takšnem srečanju. 

Čeprav sem doma v hribih, mi je 

tu na Rogli prelepo. Vesel sem 

bil. ko me je prišel domov obi-

skat član izvršilnega odbora in 

me povabil na srečanje. Čeprav 

imam doma majhno kmetijo in 

veliko dela, sem povabilo z vese-

ljem sprejel.« 

AN D RIJ A 

SPIRA NEC, 

predsednik zve-

ze združenja 

upokojencev 

občine Sused-

grad: »Z avto-

busom smo pri-

- — peljali petdeset 

upokojencev, 

najzaslužnejših. Naše srečanje je 

postalo že tradicionalno, saj se 

tega srečanja na Rogli udeleži 

vsako leto, vendar vedno z drugo 

skupino naših upokojencev. Da-

nes smo zraven pripeljali še pev-

ke. Menim, da je to srečanje med 

upokojenci Titovega Velenja, 

Rakovice, Varaždina in Sused-

grada nerazdružljivo in pomeni 

krepitev bratstva in enotnosti 

med našimi narodi. Smo kot ena 

družina, republiške meje nas ne 

ločujejo. Po tej poti bi morala 

kreniti tudi mlada generacija, pa 

bi bilo manj nasprotij. Sicer pa 

— obljubljamo, da še pridemo, 

med vami nam je zelo lepo.« 

Sportno-rekreativna tekmovanja in petje 
Ze uvodoma smo zapisali, da bomo v nadaljevanju tega zapisa 

podrobneje opisali kdaj, kako in kje so se zvrstila šporlno-rekreativna 

tekmovanja in kulturna prireditev — petje na vasi - v tednu upoko-

jencev. Tudi to je potrebno zapisati, da si je zveza tovrstnih društev 

občine Velenje močno želela, da bi pri športno-rekreativnih tekmova-

njih sodelovale tudi ženske ekipe upokojenk. Žal , ni bilo nobene. Or-

ganizatorja pa je mot i lo tudi to, da invalidi-upokojenci niso imeli I 

(prijavljene) svoje ekipe. V ekipah društev upokojencev so namreč so-

delovali le posamezniki . 

TITOVO VELENJE: STRELJANJE Z ZRAČNO PU-
ŠKO 

Streljanja z zračno puško, ki ga je prejšnji ponedeljek organizira-

lo društvo upokojencev Titovo Velenje na strelišču Mrož , so se udele-

žile štiri ekipe: D. U. Titovo Velenje, Pesje in dve Šmartno ob Paki. V 

primerjavi z lanskim tovrstnim tekmovanjem je bilo za letošnje večje 

zanimanje in tudi doseženi rezultati so bili boljši. Ek ipno je I. mesto 

osvojilo D . U. Šmartno ob Paki (prva ekipa), 2. je D . U. Titovo Vele-

nje, 3. D. U. Šmartno ob Paki (druga ekipa). Torej Šmarčani. ki so bili 

regijski prvaki, so postali še najboljši v občini in zato prejeli prehodni 

pokal Zveze društev upokojencev Velenje. Med posamezniki pa so se 

najbolje izkazali: Janko Švajger (D . U. Titovo Velenje) s 167 krogi, 

Zdravko Vreš (D . U. Šmartno ob Paki) s 163 krogi in Janez Emeršič 

(D . U. Titovo Velenje) s 163 krogi. 

na vasi 
VELENJSKO 
ULOV RIB 

JEZERO: 

SKALE: PETJE NA VASI 

Letošnja kulturna prireditev, petje na vasi, ki je tudi sodila v 

sklop prireditev tedna upokojencev in je bila v petek pred domom 

krajanov v Skalah, je presegla vse dosedanje, tako po številu nastopa-

jočih kot po številu gledalcev. Tamkajšnj i krajani so se še posebej po-

trudili, da so se nastopajoči pevci prijetno počutili v tem delu velenj-

ske občine. Vsem, ki so prišli na to prireditev, so po lepi stari sloven-

ski navadi ponudi l i kruh s soljo in šilček domačega. In še nekaj smo 

lahko opazili na letošnjem petju na vasi: da so pevovodje izbrali pe-

smi, ki so za takšne prilike primerne in j ih l judje radi poslušajo. 

Tudi kakovost raste iz leta v leto. Za prijetno razpoloženje so po-

skrbeli tudi harmonikarj i iz Škal. ki so z ubranim igranjem odprli pe-

tje na vasi, zatem pa so se zvrstili: mešani pevski zbori Šoštanj, Vojnik 

in Škale, ženski in moški pevski zbor društva upokojencev Titovo Ve-

lenje in ženski zbor društva upokojencev iz Slovenj Gradca. V sklep-

nem delu petja na vasi pa so vsi zbori d ružno zapeli Prešernovo Zdra-

vico. 

Bogdan Mugerle 

ŠOŠTANJ: KEGLJANJE 

J ^ i 

ANA PERO-

VEC iz društva 

upokojencev 

Pesje: »Pokoj-

nino imam po 

možu, po nje-

govi smrti jo 

prejemam šest 

let.' Leta 1972 

sem se včlanila 

v društvo upokojencev Šoštanj, 

od preselitve naprej pa sem čla-

nica društva v Pesju. Vseskozi v 

društvu tudi aktivno delam. Pri-

jetno je biti član takšnega dru-

štva, ki pomaga svojim članom, 

ki goji družabnost in skrbi, da je 

vsem tudi v jeseni življenja lepo. 

Na Rogli sem bila že štirikrat in 

vsakič mi je lepše. Občasno se 

udeležujem tudi piknikov in izle-

tov. Tale Rogla, namenjena 

predvsem tistim upokojencem, ki 

si zaradi nizke pokojnine tega sa-

mi ne morejo privoščiti, se mi zdi 

povsem na mestu.« 

ANA V R A BIČ, 

iz društva upo-

kojencev Šo-

štanj: »Sem 

upokojenka 

kmečkega zava-

rovanja, doma 

iz S k ornega pri 

Šoštanju. V 

društvo sem se 

včlanila pred sedmimi leti. Po-

meni mi veliko, saj prireja razne 

izlete, skrbi za dobro počutje sta-

rejših, jim pomaga, svetuje... 

Rada hodim na izlete, pa čeprav 

mi vzameta srednje velika kmeti-

ja in kmečki turizem veliko časa. 

Toda čas se najde, če se le ho 

če«. 

flH^, A VGUŠTINA 

J P P H H L V KAČ iz dru 

f/ 1 H cev $martn° 
i f š jila sem se pred 

m k v f e l desetimi leti. 

vno delovala v 

sindikatu in sa-

moupravnih organih. Vse to mi 

je dalo toliko elana, da sem se 

morala ob upokojitvi nekam 

včlaniti, menila sem, da je za to 

najprimernejše društvo upoko-

jencev. Takšna srečanja, izleti in 

vse, kar društvo prireja, so za sta-

rejše ljudi ponavadi edina spro-

stitev in razvedrilo.« 

PESJE: BALINANJE 

Na tamkajšnjem novem balinišču je bilo v četrtek tekmovanje v 

bal inanju. Že pred nj im je bilo jasno, da bo boj med tremi ekipami 

(dvema ekipama D. U. Titovo Velenje in organizatorji, ekipo Pesja) 

kolikor se j ih je prijavilo za to tekmovanje, boj oster in trd. Res je bi lo 

tako. Vsak tekmovalec je namreč poskušal kroglo č imbol j približati 

bal incu. Čeprav ima večina društev lastna balinišča, je bila tokrat 

udeležba zelo skromna. Na tokratnem tekmovanju so se najbolje 

odrezali upokojenci društva Titovo Velenje (ekipa C) , 2. D. U. Titovo 
Velenje (ekipa B), 3. D. U. Pesje. 

V torek so se na kegljišču Termoelektrarne Šoštanj zbrale ekipe 

kegljačev društev upokojencev iz Titovega Velenja (dve ekipi), Pesja 

in Šoštanja. Ekipe so si bile med seboj zelo izenačene, saj do konca ni 

nihče vedel, kdo bo osvojil katero mesto. Ekipni prvak je postalo I). 

U. Titovo Velenje (prva ekipa), za katero so nastopil i : Slavko Huda-

rin, Franc Zagorc, Radiša Djordjevič. Rudi Kop ina , Ivan Hojan , Ru-

di Hudar in : 2. D. U. Šoštanj, 3. D. U. Pesje. Med posamezniki , zalu-

čati so morali kroglo kar 50-krat. so bili najboljši: Franc Zagorc (D . 

U. Titovo Velenje) 210 podrtih kegljev, 2. Boris Knaus (D. U. Titovo 

Velenje) 199,3. NikiSla H i ž a r (D . U. Pesje) s 192 podrtimi keglji. Tudi 

ta preizkušnja zmogljivosti je pokazala, da je za to športno zvrst med 

upokojenci precejšnje zanimanje. Žal pa je le malo društev upokojen-

cev, ki imajo možnost vadbe na kegljišču. Tekmovanje v kegljanju je 

dobro pripravilo društvo upokojencev Šoštanj. 

ŠMARTNO OB PAKI: ŠAH 

Društvo upokojencev Šmartno ob Paki je v svojih prostorih tudi 

letos pripravilo tekmovanje v šahu. Udeleži lo se ga je šest ekip, in si-

cer: D. U. Šmartno ob Paki, D. U. Šoštanj (dve ekipi). D. U. Pesje in 

D. U. Titovo Velenje (dve ekipi). V primerjav i z lanskim, je letošnji 

turnir privabil več ljubiteljev kraljevske igre. Precejšnje zanimanje za 

šahovski turnir so pokazali tudi tamkajšnji krajani, saj je bil prostor 

društva premajhen za vse, ki so si želeli ogledati boj na šahovskih de-

skah. In še rezultati: med ekipami so tokrat slavili šahisti D. U. 

Titovo Velenje (prva ekipa) v sestavi: Ivan Hojan , Ludvik Kovač, Mi-

jo Borkovič, Karel Vitanc. 2. D. U. Šoštanj (prva ekipa), 3. D. U. 

Titovo Velenje (druga ekipa). Najboljši posamezniki : Ivan Hojan (D. 

U. Titovo Velenje), Ludvik Kovač (D. U. Titovo Velenje), Tine Raz-

bornik (D . U. Šoštanj), Karel Vitanc (D . U. Titovo Velenje). 

Istega dne popoldan pa je bilo še 
tekmovanje v ulovu rib. Kar precej ri-
bičev upokojencev se je zbralo ob ve-
lenjskem jezeru. da hi poskusili svojo 
srečo v ulovu rib. Prišlo je sedem ekip 
s tremi člani iz društev upokojencev 
Pesje, Titovo Velenje (tri ekipe), Šo-
štanj, Šmartno oh Paki (dve ekipi). 

Slabo deževno vreme ribičev ni moti-
lo. Na splošno ie bil ulov bolj skro-
men kot dober, vendar sreča nekate-
rim se je kljub temu nasmehnila. Dru-
štvo upokojencev Pesje je z 10X0 gra-
mi ulovljenih rib osvojilo prvo mesto, 
2. D. U. Titovo Velenje (ekipa C) 901 
gram, 3. D. U. Titovo Velenje (ekipa 
A) 714 gramov ulovljenih rib. Med 
posamezniki pa je bil najuspešnejši 
Jože Knez iz l ) . .U. Pesje. sledi Polde 
Meh iz D. U. Pesje in Karel Brezov-
nik I). U. Titovo Velenje. Tekmova-
nje je odlično pripravilo društvo upo-
kojencev Pesje. 

O zares prijetnem razpolože-

nju na Rogli najlepše pričajo 

spodnje slike Bogdana Muger-

leta. 



SREČANJE 0 SREČANJE Kuhanje oglja v Mislinji 

Naj ne utone v pozabo 
Začetek pridobivanja oglja v večjih količinah na Pohorju sega v 

sredino 17. stoletja, ko so s pojavom plavžarstva in steklarstva nastale 
velike potrebe po oglju in pepeliki. Takrat so pričeli na velikih površi-
nah sekati bukove gozdove, da bi tako lahko zadostili potrebam po 
oglju. Te potrebe so bile velike tudi v mislinjski dolini zaradi hitrega 
razvoja železarske industrije, tu so bile fužine, kovačije in plavži. Oglja 
je celo primanjkovalo, zato so ga morali voziti iz drugih delov Pohorja. 
Z modernizacijo in preselitvijo železarske industrije v večja industrijska 
središča so potrebe po oglju v Mislinjski dolini pojenjale. Zadnji plavž v 
Mislinji je ugasnil leta 1905, prav tako pa so bili izčrpani tudi gozdovi z 
listavci. 

Kuhanje oglja je danes že po-

vsem izumrlo. Da pa vendarle ne 

bi šlo v pozabo, saj je prejšnjim 

generacijam pomeni lo zaslužek 

in življenjski obstoj in bi mlajši 

to opravilo morali poznati, so si 

v turistično-olepševalnem dru-

štvu Mislinja omislili »oglarske 

večere«. Na njih so nazorno pri-

kazaliobičaje, ki j ih danes ni, ali 

jih videvamo zelo redko. Seveda 

je bilo med obiskovalci največ 

zanimanja za pripravo kope in 

kuhanje oglja. 

Zanimiva je bila pripoved 

oglarja Karla Rožerja, ki je na 
Pirševem domu pomagal pripra-

viti kopo, kako se ta pravzaprav 

pripravi in kakšen je nadaljnji 

postopek pri kuhanju oglja. Pri-

dobivamo ga iz lesa, najprimer-

nejši je bukov, lahko pa tudi 

smrekov, vendar starejši oglarji 

pravijo, da je najboljša leska. 

Kope so lahko različno velike. 

Najprej pripravimo kopišče, to 

je ravni prostor s steptano zem-

ljo, na katero bomo postavili ko-

po. Na tej podlagi naredimo dno 

iz drv. V sredino postavimo po-

končni stržen, ki služi za nekak-

šen dimnik. Ob strženu, od spo-

daj navzgor, v obliki kope, po-

končno zlagamo drva in j ih naj-

prej pokrijemo s smrekovimi ve-

jami. Nato vso kopo pokrijemo s 

15 do 25 centimetrov debelo 

plastjo zemlje in jo s »štemplji« 

utrdimo, da se ne vsuje. Tako 

m 
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Pred prižgano kopo 

Notranjost kolibe v kateri oglarji počivajo, desno naš sogovor-
nik Karel Rošer. 

pripravljeno kopo zgoraj, v sre-

dini, prižgemo, sledi »bokanje«, 

da pride ogenj do dna kope. Pri 

takem segrevanju do 250 stopinj 

Celzija les ne gori, temveč poo-

gleni. Poogljevanje se prične od 

zgoraj navzdol. Odprt ino stržena 

na vrhu zapremo, ko opazimo, 

da se je kopa vnela. Ves proces 

kuhanja oglja uravnavamo z 

dimnicami , oziroma z odprtina-

mi, ki jih postavljamo od zgoraj 

navzdol in služijo za dovod kisi-

ka. Te po potrebi zapiramo ali 

odpiramo. To opravilo je zelo 

zahtevno in zahteva od oglarja 

veliko znanja in spretnosti. Le 

malo nespretnosti je potrebno, 

da imamo namesto željenega 

oglja le kup pepela. Zato je nuj-

no potrebna nenehna skrb in pri-

sotnost oglarja ob kopi. Proces 

poogljevanja traja od deset do 

sedemnajst dni, odvisno pač od 

količine drv. Iz enega prostorne-

ga metra bukovih drv dob imo 

okrog 100 kilogramov oglja. 

Šestdeset let tamburašev iz Pesja 

Tradicijo uspešno 
nadaljujejo 

»Čeprav šestdeset let ni tako dolga doba, pa je glede na kraj in 
okoliščine v katerih so delovali naši tamburaši potrebno zapisati, da je 
to častitljiv jubilej, vreden pozornosti. Žal razen nekaj fotografij o tej 
zvrsti glasbe nimamo nobenih pisnih dokumentov. Zato želimo z nasled-
njim zapisom obeležiti le del bogate poti tamburašev iz Pesja.« Tako je 
zapisal avtor v uvodu biltena ob 60-letnici tamburašev v Pesju, ki so ga 
izdali ob letošnjem jubileju. 

V Pesju je že leta 1924 obstajal 
tamburaški orkester, oziroma 
skupina, ki so jo sestavljali vodja 
Jaka Čepelnik, Jože in Janko Ul-
rih ter Jože Vrabič. Delovala j e 
pod okriljem Svobode Velenje, 
zato je ne moremo pripisati zgolj 
Pesju. Prav gotovo pa je uradni 
začetek delovanja tamburašev v 
Pesju leto 1927, ko sta se v skupi-
ni priključila domačina Viktor 
Hladin in Franc Dobnik . Leta 
1937 je kapelniško palico prevzel 
Viktor Hladin, v takratni orke-
ster pa seje vključil še enajstletni 
Karel Hladin. Nastopali so pod 
imenom Zarja-Vzajemnost. Ta-
koj po vojni je bilo tamburice 
spet slišati na raznih veselicah, 
vinskih trgatvah in drugih prire-
ditvah, toda harmonika, trobenta 
in klarinet so postajali vse glas-
nejši in vedno bolj priljubljeni 
med ljudmi. Skoraj dve desetletji 
sta morali preteči, da so se tam-
buraši ponovno organizirali in 
pričeli vaditi. Leta 1971 je k po-
novnemu »rojstvu« tamburašlce-
ga orkestra nedvomno največ 
ripomogel Janez Krašovec. 
'rav omenjeno leto je eno naj-

uspešnejših obdobi j "tamburašev 
iz Pesja. Izkušenim tamburašem 
so se priključili še mladi, ki so 
učenje tamburic vzeli zelo resno 
in so skupaj s starejšimi kolegi 
ustvarili uigrano celoto. 

Sledili so številni in uspešni 
nastopi s šaleško folklorno sku-

p: 

šem, zlasti starejšim, so bila po-

tovanja preveč naporna, zato so 
leta 1982 prenehali nastopati, 
mlajši pa so se združili s Koledo. 
Ž e j e kazalp, da bodo tamburice 
v Pesju utihnile, vendar 
najbolj vneti 

so se 
zagovorniki ome-

njene glasbe sestali in ponovno 
oživili delo orkestra. Pod vod-
stvom Viktorja Hladina je orke-
ster uspešno nastopal po Slove-
niji in tako nadaljeval bogato iz-
ročilo. Jeseni leta 1984 so pričeli 
z učenjem mladih tamburašev, ki 
so uspešno sledili svojim starej-
šim vzornikom, žal pa so slednji 
igranje vse bolj opuščali. 

V želji, da bi v Pesju ohranili 
zvok tamburic je Tone Hladin 
dal pobudo, da se ponovno pri-
čne s poučevanjem tamburašev. 
Akcija je po določenem času ro-

dila sadove in 14 učencev se je 
udeležilo prve vaje. Šolo so orga-
nizirali tako, da je teoretični del 
potekal v glasbeni šoli v Titovem 
Velenju, praktični pa v prostorih 
krajevne skupnosti Pesje. Učenci 
sedaj vadijo dvakrat tedensko. 
Najbol j zaslužen mož v tambura-
škem orkestru je v zadnjem času 
zagotovo Karel Hladin. Tambu-
raši so potrebovali tudi nove in-
strumente. Te so tudi kupili za-
hvaljujoč svetu krajevne skupno-
sti, D P D Svoboda in Z K O Vele-
nje. Nekaj denarja so prispevali 
učenci sami. 

Kar težko bi bi lo opisati vse 
uspešne nastope mladih tambu-
rašev, eno pa je gotovo. V tej kra-
jevni skupnosti in tudi drugod ni 
pomembnejšega nastopa, da ne 
bi bilo poleg tamburašev. Tudi v 

Karel Hladin: »Obletnico smo 

svečano proslavili februarja 

krajih izven občine so se udeleži-
li raznih srečanj, med drugim re-
publiškega v Libojah. Zelo živo 
jim je v spominu nastop v pobra-
teni krajevni skupnosti Gripe v 
občini Split in v makedonski Ka-
menici, s katero so prav tako po-
brateni. 

Napisali smo že, da mlade 
tamburaše vodi neumorni Karel 
Hladin, ki je letos prejel tudi Na-
potnikovo" plaketo, pri vodenju 
orkestra pa mu pomaiga Dušan 
Hladin. O mladih tamouraših in 
o njihovih načrtih je Karel Hla-
din povedal naslednje: »Trenut-
no je mladih 16, njihova povpre-
čna starost pa je 13 let. Približno 

po 
osmem pa lahko pričakujemo, 
da se bo število zmanjšalo. Da to 
ne bi bi lo preveč boleče, bomo k 
sodelovanju povabili mlajše. Izo-
gibali se b o m o nastopom med 
tednom, da ne bi motili pouka, 
čeprav je dejstvo, da se učenci 
vključujejo v razne krožke, šola 
pa tamouraškega ne priznava.« 

B. Mugerle 

Tudi odpiranje kope je pose-

bej zanimivo delo. Najprej oglar 

kopo povsem »zapre« in jo pusti 

približno dva dni, da se umiri, 

oziroma ohladi. Po dveh dneh jo 

prične oglar odpirati v obliki tri-

kotnika. Ker ponekod oglje še 

tli, ga je potrebno tudi močiti. 

To je zelo na kratko opisano 

delo oglarja, kajti zahtevnost in 

spretnost sta veliko večji. Že s sa-

mo pripravo drv za kopo je več 

dni težaškega dela. Da so oglarji 

zares črni po obleki in telesu, ni-

kakor po duši, smo se sami pre-

pričali. Da je to težaško delo, tu-

di. Ko smo Karla Rošerja vpra-

šali od kod mu znanje, je pove-

dal, da ga je to opravilo zanima-

lo že kot šolarčka, ko so oglarji 

kuhali oglje na Andrejevem pro-

storu. Sicer pa ga je s tem delom 

bolje seznanil Anton Klemene, 

ki je, po njegovih besedah, eden 

najboljših oglarjev na tem delu 

Mislinjske doline. 

B. Mugerle 

Knjižni 
kotiček 
Poletje je tu, vendar počitniški 

oziroma dopustniški čas še prav 
nič ni »zavel« med knjižno polico 
knjižnice Ivana Napotnika v 
Titovem Velenju. Prav nasprotno. 
Namesto romanov, pravljic, skrat-
ka takšnih ali drugačnih zgodb, je 
marsikateremu knjižnemu molju 
»kratilo« prosti čas strokovno de-
lo. 

Med 4464 izposojenimi knjiga-

mi v pionirski knjižnici je bilo 

kar več kot 500 strokovnih, kar je 

največ v tem letu. Tudi obisko-

valcev je bilo več kot mesec prej, 

in sicer 2310, od teh pa se jih je 

21 vpisalo na novo. 

Mladi bralci tega oddelka so 

se nadvse razveselili dela Poletje 

v školjki 2. Že predhodnica je bi-

la dolge mesece najbolj brana in 

iskana knjiga in vse kaže, da 

mlade tudi tokrat nadvse zani-

majo doživetja njihovih sovrstni-

kov v plesnem klubu Kazina. Na 

svoj račun bodo v počitniških 

dneh prišli tudi vsi iz C skupine. 

Zanje knjižničarke hranijo dve 

novi slikanici: Trdoglav in Mar-

jetica, ki jo je napisal Fran Mil-

činski, ter delo Gregorja Strniše 

Lučka Regrat. Zanimiva je tudi 

knjiga Zgodba o Izotu Janeza Vi-
potnika. Smrko in njegove zaba-
vne pripovedke Slavka Preglja ter 

delo Jožeta Snoja Domen brezdo-

men in deklica brezimena bosta 
razveseljevali bralce P skupine. 

Mladostnikom pa tokrat knjižni-

čarke ponujajo v presojo novo 

delo Zana Greya Western Union 

ter potopis Franceta Šetinca 

Okoli sveta do samega sebe. 

Večji kot prejšnji mesec je bil 

Jože Kožar 
Tokrat predstavljamo Jožeta 

Kožarja iz Titovega Velenja. 

Ne zato, ker je v začetku tega 

leta prevzel dolžnost predsed-

nika konference sindikata na 

Rudniku lignita Velenje. Niti 

ne zato, ker je od aprila dalje 

predsednik skupščine samou-

pravne stanovanjske skupnosti. 

Vzrok za srečanje z njim je bil 

on sam, njegovo delo, njegov 

»knapovski kruh«. Šestnajst let 

je že zvest poklicu, za katerega 

se je odločil pred 20 leti in o 

katerem je vedel tako zelo, zelo 

malo. »Danes ga cenim, ker je 
lep, zanimiv, prirastel mi je k sr-
cu. Kdor je pravi rudar, bo z 
mano vred zatrdil — iz jame 
zlepa ne!« Osem let, dan za 
dnem je okušal vse sladkosti in 

bridkosti kopanja premoga. 

Pred tem pa je moral tudi skozi 

»vse faze« poklica kot učenec 

petletne rudarsko tehnične šole 

v Titovem Velenju. Sedaj opra-

vlja odgovorna poslovodska 

dela in naloge v tozdu Jamska 

gradnja. 

Tesnobnega občutka ob 

spuščanju s »šalo« toliko in to-

liko metrov pod zemljo, že dol-

go nima več. Težko mu je pri 

srcu zaradi nečesa drugega. 

Strah ga je bodočnosti. Pa ne 

samo njega, ampak vse rudarje 

Šaleške doline. »To, da je ru-

darski poklic premalo cenjen, 
drži kot pribito. Sploh se je v 
zadnjem času, poslabšal odnos 
družbe do rudarstva. Mislim, da 
so bili rudarji družbi vedno pri-
pravljeni pomagati, ji dati tisto, 
kar je od nas zahtevala. Zato to-
liko težje razumemo, da je mila 
zima podrla vsa prizadevanja, 
da so razmišljanja o zapiranju, 
konzerviranju jam tako glasna.« 

Nečesa pa je resnično vesel v 

svojem poklicu, t o j e velike hu-

manizacije dela. Žal pa stroji 

vseh fizičnih opravil le niso" 

mogli zamenjati. 

Tudi kot sindikalnega aktivi-

sta ga v tem mandatnem ob-

dobju čaka vse prej kot lahko 

delo. Sploh ob dejstvu, da se 

mora ta množična delavska or-

ganizacija več ukvarjati z vpra-

šanji, ki bi sicer morala biti si-

stemsko rešena. Po njegovem 

mnenju se mora sindikat osa-

mosvojiti, biti sindikat članstva 

in ne države. 

Nič manj zahtevna ni naloga 

predsednika skupščine samou-

pravne stanovanjske skupnosti, 

kjer je prav tako nerešenih ko-

pica vprašanj. Čeprav sta obe 

dolžnosti na prvi pogled neka-

ko nezdružljivi, j ih bo Jože po-

skušal čimbolj uskladiti, saj 

skupščine ne smejo biti mesto 

barantanja. Večja odgovornost 

lastnikov stanovanj pa navse-

zadnje tudi ne bi škodila. In za 

kaj se bo zavzemal naš sogo-

vornik v obeh vlogah? »Posta-

vili ste me ob zid. Odgovor ozi-

roma salamonska rešitev je ta 
— kot predsednik konference 
sindikata na rudniku bom str-
mel za takšnimi osebnimi do-
hodki oziroma proizvodnjo, ki 
bo omogočila, da bodo delavci 
poleg kolikortoliko normalnega 
življenja lahko plačevali tudi 
ekonomsko stanarino.« 

Lagali bi, če bi rekli, da Jože 

nima urice prostega časa. Res 

pa je, da ga za stalnega konji-

čka nima. Zlasti delo v sindika-

tu mu vzame precej prostega 

časa. »Pa saj bosta dve leti hitro 
minili in vrnil se bom tja, ker 
sem zelo rad. Kljub temu da je 
poklic zahteven, da se srečujemo 
z vrsto ovir, so te velikokrat la-
žje rešljive, kot na samouprav-
nem področju.« 

Svoj stanovski praznik bo ta-

ko kot večina njegovih sotova-

rišev proslavil delovno in vsaj 

ta dan poskušal pozabiti na to, 

kar ga teži — na nejasno bodo-

čnost. 

obisk tudi na oddelku za odrasle, 

kjer si je 1669 bralcev izposodilo' 

.3796 del, več kot dve tretjini le-

poslovnih. 19 pa je bilo takšnih, 

ki so sklenili odslej postati redni 

obiskovalci in pridni bralci. Po-

zornost starih in novih pa so tudi 

tokrat vzbudile knjige Demonski 

ljubimec. Življenje kot reka, Dia-

mantna dinastija, Črni labod, 

priročnik Ženskost moja sreča 

ter Robbinsonovo delo Zgodba. 

Med skromnimi novostmi naj 

danes omenimo le nekatere: dve 

zajetni knjigi o Elvisu, delo Jac-

kie Collins Priložnost I, II. Tistih 
v temo ne vidim je naslov dela 
priljubljenega pisatelja J. M . 

Simmla, Štefan Zweig pa je dal 

svojemu romanu naslov Nestrp-

nost srca. Če vam katera od prej 
omenjenih ne bo všeč, izbirajte 

med ruskim družbenim roma-

nom Potovanje Diletantov Bulata 
Ohudžama , delom skandinavske 

pisateljice Tor Age Bingsvaerd 

Luna otroštva, pustolovskim ro-
manom Zana Greya NVestern 

Union, kriminalko Cagney & La-
cy, Šarite D . Sterirs, družbenim 

romanom Testament, ki ga je na-

pisal Vidoslav Stevanovič. Na 

knjižnih policah oddelka za 

odrasle pa boste med drugim na-

šli tudi nova dela domačih avtor-

jev: Ivanka Čadež je napisala 

Ajerjev Pliter, Pavle Zidar je na-

slovil svoje delo Elijev oblak 

plodnosti, Marko Uršič pa Roma-
nje za Animo. To je roman, napi-

san kot dnevnik, sicer pa zanimi-

vo prozno delo pisatelja mlajše 

generacije. Nekaj stavkov o nje-

govi vsebini: potnik se na povra-

tju iz Indije in hkrati sr»poti va-

se« ustavi v Jeruzalemu, kjer se 

zaljubi v domačinko Animo. Za-

radi spleta okoliščin pade v roke 

teroristom. V ujetništvu si dopi-

suje s svojo drago. Pripovedova-

lec v delu piše o svojih dejanskih 

zunanj ih in notranjih doživetjih. 

Sicer pa roman Romanje za Ani-

mo lahko beremo tudi kot svoje-

vrsten filozofski roman o »vzgoji 

srca«. 

Eric Segal je za svoj novi ro-

man Razred izbral snov, ki priv-

lači vse vrste bralcev. V tem delu 

opisuje usode petih študentov s 

Harvarda. Poleg usode glavnih 

junakov je pisatelj posegel tudi v 

politično življenje v Z D A in po 

svetu. V roman je pritegnil celo 

resnične osebnosti ameriškega 

političnega in kulturnega življe-

nja. 

O b naštetih novih knjigah naj 

omenimo še nekaj strokovnih 

novitet kot so Dolgi pohod Harri-
sona E. Salisburya, ki opisuje 

čas vlade Mao Zedonga, spomi-

ne Franceta Šetinca Okoli sveta 

do samega sebe in dve knjižici iz 
psihološke zbirke Kako premaga-
ti žalost in Ljubosumje. 

MLADINSKA KNJIGA 
Zaposleni v Mladinski knjigi v 

Titovem Velenju pravijo, da je do-
pustniški čas namenjen ne samo 
oddihu, ampak tudi konjičkom. 
Zato so kotiček »ideje za prosti 
čas« tokrat zapolnili predvsem z 
raznimi priročniki. Tako boste 
našli delo Akvarij sladkovodnih 
rib, zanj boste odšteli 25 tisoča-
kov, Enciklopedijo ročnih del za 
77 tisoč dinarjev, priročnik Vrt-
narjenje pod folijo in steklom, ki 
vas bo veljal 35 tisoč ter vodnik po 
kulturnih, športnih in turističnih 
prireditvah v juniju, juliju in avgu-
stu Kam v Ljubljani. Stane pa 
3800 dinarjev. Nekoliko dlje od 
kotička pa boste še našli Istra v 
barvah v vseh jezikih za 23,800 di-
narjev. Bliža se tudi čas gobarje-
nja in Naše gobje bogastvo bo za 
nepoznavalce teh sadežev več kot 
dobrodošlo. Med leposlovnimi de-
li pa naj omenimo Casinijev Giu-
seppe Verdi, zanj boste odšteli 
24,350 dinarjev, ter Julang Kang 

Toneta Škarja, ki velja 20 tisoča-

kov. 
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Center srednjih šol 

Priznanja 
najprizadevnejšim 

Učenci in učitelji Centra srednjih šol so letošnje šolsko leto 
sklenili s podelitvijo priznanj najbolj prizadevnim. Veliko se jih 
je zbralo v skupščinski dvorani na priložnostni slovesnosti. 

Naziv učenca Centra srednjih 

šol je kot vsestransko najuspeš-

nejši učenec prejel Mat jaž Cer-

novšek, tretješolec družboslovne 

usmeritve. V računalniški usme-

ritvi je ta naziv prejel Marko 

Robnik, v rudarski Andrej Štimu-
lak, na strojni Milena I.edinek. v 
družboslovni Antoneta Dominko-
vie in v elektrotehniški usmeritv i 

Dušan Petrovič. 

Poleg tega so prejeli priznanje 

za odličen uspeh v vseh letih šo-

lanja Andrej Koklič, Simon Ko-

vač, Tomaž Leskovšek. Martin 

Mastnuk. Dani lo Pungartnjk, 

Brigita Konečnik. Jelka Veber. 

Darinka Kompan. Simona Doli-

nar, Suzana Grudnik , Vesna Ba-

njevič, Karmen Kegl in Marko 

Mrzel, Matjaž. Kozmus je prejel 

priznanje za uspešno vodenje 

mladinske organizacije in za de-

lo v oddelčni skupnosti. Gledali-

ški krožek (Jernej Pečnik, Vero-

nika Tovšak. Roman Tori, Simon 

Zlodej, Martin Goršek, Darko 

Podgornik in Aleš Mijoč) je do-

bil priznanje za uspešne uprizo-

ritve, Jure Safarič za uspešno de-

lo v razredu in sodelovanje pri 

raziskovalni nalogi, Jože Kim-

perk za aktivno sodelovanje v ra-

zredni skupnosti, Stanko Preval-

nik za prizadevno, vestno in 

uspešno delo v razredu. Enako 

priznanje je prejel tudi Damijan 

Rizman, ki se je udejstvoval tudi 

na glasbenem področju, Peter 

Šmon še za dobro vodenje od-

delčne skupnosti, priznanje pa je 

za uspešno izvedbo športnega 

dne prejela tudi mladinska orga-

nizacija rudarske usmeritve. 

Marko Kadliček je prejel pri-

znanje za uspešno vodenje mla-

dinske organizacije, Jani Sevčni-

kar za 2. mesto na republiškem 

tekmovanju čebelarjev, Vojko Ši-

nigoj za uspešno raziskovalno 

delo in udejstvovanje na kultur-

nem področju. Pohvalili so tudi 

odbojkarsko ekipo, ki je dosegla 

na republiškem tekmovanju dru-

go mesto (Andreja in Bojana Ga-

šper. Morena Hojak, Jelena Ste-

vaneevič, Andreja Kanovnik, 

Katarina Detmar, Urška Jordan 

in Vladimira Arko). Javno so po-

hvalili tudi Tanjo Petrej za prvi 

mesti na republiškem in zveznem 

tek movanju glasbenikov, Jožeta 

Šaleja za skladbo prirejeno za 

mešani pevski zhor centra, Simo-

no Moličnik za prizadevno delo 

v razredu in kulturno udejstvo-

vanje. Darjo Rutnik za sodelova-

nje pri raziskovalni nalogi in 

uspehe na republiškem tekmova-

nju v nemškem jeziku. Andrejo 

Podmiljšak za enake dosežke, 

Kornelijo Zakrajšek za sodelova-

nje v pevskem zboru in delo v ra-

zredni skupnosti, Tatjano Eerder 

za sodelovanje v zboru in delo 

na raziskovalnem in kulturnem 

področju, Judito Podkrižnik za 

delo v klubu O Z N , sodelovanje 

na kulturnih prireditvah in akti-

vno delo v razredni skupnosti, 

Grego Suhadolnika za dosežke v 

atletiki. Andrejo Katič za delo v 

• a 
Med podelitvijo priznanj 

mladinski organizaciji in razisko-

valno nalogo. Jelko Veber in Da-

rinko Kompan za uspehe na 

glasbenem področju. Metko Je-

všenak, Valerijo Pergovnik in Ja-

no Hudournik za sodelovanje v 

pevskem zboru. Alenko Kompan 

in Boštjana Gomboca za aktiv-

nost v razredu in pomoč sošol-

cem. Melito Cvikl za aktivno de-

lo v mladinski organizaciji šole, 

Janeza Hovnika za uspehe v ra-

zredu in delo v KS, Borisa Klan-

cu ika za dobro organizacijo pri-

reditve »48 ur košarke«, Martino 

Knapp za dosežke pri pouku, de-

lo v razredu in mladinski organi-

zaciji, Blaža Podgorška za enake 

dosežke ter za izdelavo razisko-

valne najoge. Petru Grubnerju. 

Miranu Štinjeku in Borutu Če-

rarju so podelili priznanja za 

uspehe na področju SLO. Simo-

nu Zlodeju. Lovru Pandelu, Du-

šanu Petroviču. Janezu Hovniku, 

Mateju Šmonu, Bernardu Meži 

in Petru Verčkovniku za prvo 

mesto na srečanju »Bratstvo in 

enotnost« v Beogradu, Sebastia-

nu Selanu za 2. mesto na republi-

škem tekmovanju mladih čebe-

larjev, Mateju Simonu za uspehe 

pri pouku in pomoč sošolcem. 

Iztoku Štormanu za dobro delo 

pri pouku, uspešno vodenje od-

delčne skupnosti, pomoč sošol-

cem in športne uspehe. Blažu 

Volerju za prizadevno delo pri 

pouku in pomoč sošolcem, Da-

rinki Draučbaher za prizadevno 

delo v razredu in praktičnem 

pouku, pomoč sošolcem in uspe-

he na festivalu mladih Jugoslavi-

je in Tomislavu Knezu za sode-

lovanje v interesnih dejavnostih, 

za delo v mladinski organizaciji 

in tovariški odnos do sošolcev. 

Posebej so pohvalili tudi Marka 

Robnika in Petra Krajnca. ki sta 
uspešno opravila mednarodni iz-

pit iz angleščine na Dunaju . 

Priznanja so prejeli tudi na-

slednji delavci Centra srednjih 

šol: Djordje Atanackov, Jože 

Camloh, Valentin Crešnik, Ber-

nard Eman, Danica Guček, Fer-

do Gorjanc, Saša Igranov, Karel 

Juhart, Marija Janežič, Anton 

Kališnik, Darko Lihteneker, 

Drago Leštanj, Alenka Pačnik-

Gabrovec in Franc Skornišek ter 

zunanji sodelavec Ivan Miklavži-

na. 

(mz) 

Že deveta likovna kolonija 

Ob rudarskem prazniku 
V galeriji doma kulture v Titovem Velenju so prejšnji petek 

odprli tradicionalno rudarsko likovno kolonijo. 

Letošnje se je udeležilo devet-

najst ljubiteljev likovnega ustvar-

janja, med njimi največ članov 

Šaleških likovnikov. Kolonija ie 

s presledki trajala približno me-

sec dni. Vsak član pa je za razsta-

vo pripravil dva dela. 

Na slovesni otvoritvi je za 

uvod nekaj pesmi zapel rudarski 

oktet, o pomenu tega likovnega 

gibanja pa je spregovoril Teodor 

Jelen. Dejal je, da vsakoletno 

praznovanje dneva rudarjev in 

praznika celotnega kombinata ni 

zgolj priložnost za leporečje o 

dosežkih delavcev, niti ni samo 

ipeljava ceremoniala v zvezi s 

sprejemom novincev v rudarske 

vrste. »Praznovanje našega sta-

novskega dneva je vsakokrat tu-

di priložnost za spodbujanje de-

javnosti, ki največkrat sicer ni sa-

mo močnejša stran naših navad, 

vendar tudi niso — vsaj doslej je 

bilo tako — nikoli postale pred-

met dolgočasne izpetosti, nesmi-

r V 

* 

t 

* ijrf njf; 

selnega tradicionalizma niti niso 

namenjene same sebi. 

Taka sodba prav gotovo velja 

za večino kulturnih prireditev v 

okviru našega praznovanja in 

najbrž lahko s pravico ugotovi-

mo, da prav te prireditve prazno-

vanju dajejo ne majhen del tiste 

žlahtnosti, ki naš praznik ločuje 

od običajne veselice . . .« 

O razstavljenih delih, med nji-

mi je večina akvarelov, je ob ot-

voritvi spregovoril akademski 

slikar Lojze Zavolovšek. 

(VOS) 

Bili so svetle zvezde stalni-

ce, ki so nam pomagale, da 

smo zašli. 

Lili Schonlibe 

AFORIZMI 

Storile že kaj, za kar vas 

bomo lahko hvalili. 

Niko Brumen 

Nekateri ostajajo budni, Kogar bogovi kaznujejo, 

da laltko drugim zatiskajo pride v peklu na vodilni polo-

oči pred resnico. žaj. 

Albin Buttolo Ivan Cimerman 
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PeTl 
ROKOPISI 

Ureja: 
tvo Stropnik 

1977—198" 

Časopisna antologija-šaleških pesnikov 

Betka Cimperc 

DROBTINICE 

V meni neizmerna želja tli. 

kako iztrgati bledi vsakdanjosti 

nekaj, česar vsak dan ni? 

Kako pobrati z obložene mize 

življenja nekaj drobtin. 

s katerimi se hranim, živim? 

Drobtine so kakor iskre, 

kakor kresničke. 

Kako bi živeli v temi? 

Le kdo v temi preživi? 

REDNI KINO 
Četrtek, 30. 6. ob 18. in 20. uri 

S M R T O N O S N I PLEN ame-

riški, akcijski. Vloga: Cameron 

Mitchell. 

Petek, I. 7. ob 18. in 20. uri 

FER1SOV1 N O R I DNEV I 

ameriški, komedija. Vloga: Maty 

Branderic. 

Petek, I. 7. ob 10. uri ter sobo-

ta in nedeija, 2. in 3. 7. ob 18. in 

20. uri K O N D O R J E V LET 

italijanski, akcijsko-avantur. Vlo-

ga: Antonio Sabatto. 

Ponedeljek. 4. 7. ob 10., 18. in 

20. uri D E K O L T E - italijanska 

sexi komedija. Vloga: Laura 

Conti. 

Torek. 5. 7. ob 18. in 20. uri 

FER ISOVI N O R I D N E V I 

ameriški, komedija. Vloga: Maty 

Branderic. 

Sreda, 6. 7. ob 10., 18. in 20. 

uri Nevvvorške noči — ameriški, 
erotski. Vloga: Corinne Alphen. 

NOČNI PROGRAM: 
Ta teden vam bomo predvajali 

danski erotski film Z A K A J NE 

P R I D E Š V M O J O POSTELJO. 

Predstave bodo: V četrtek, pe-

tek in soboto 30. 6., I. in 2. 7. ob 

22. uri v R E D N E M K I N U VE-

LENJE , sob. 2. 7. ob 20. uri v 

ŠOŠTANJU in ned. 3. 7. ob 20. 

uri v Š M A R T N E M OB PAKI . 

ZA VSE N O Č N E PREDSTAVE 

Kinotečni program 
KINA 16 

Francoski novi val 
Torek. 5. juli ja, ob 20. uri: Do 

poslednjega diha (Jean Luc Go-

dard). Predstava bo v Stiskami 

O T R O K O M IN MLADOLE-

T N I M O S E B A M NE DOVOLI-

M O O G L E D A F I L M A . 

KINO DOM KULTURE 
Četrtek, 30. 6. ob 20. uri KON-

D O R J E V LET - italijanski, ak-

cijsko-avanturistični. 

KINO ŠOŠTANJ 
Sobota, 2. 7. ob 18. uri FERI-

SOVI N O R I D N E V I ameri-

ški. komedija. 

Nedelja, 3. 7. ob 18. in 20. uri 

D E K O L T E — italijanski, sexi 

komedija. 

Ponedeljek, 4. 7. ob 20. uri 

K O N D O R J E V LET — italijan-

ski, akcijsko-avanturistični. 

Sreda, 6. 7. ob 20. uri SARTA-

NA PROSI Z A S M R T ameri-

ško-italijanski vvestern. 

KINO ŠMARTNO OB PAKI 
Petek, I. 7. ob 20. uri KON-

D O R J E V LET - italijanski, ak-

cijsko-avanturistični. 

Torek, 5. 7. ob 20. uri NEW-

Y O R Š K E N O Č I - ameriški, 

erotski. 
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PRIREDITVE 
Kulturnega centra 
IVAN NAPOTNIK 

V okviru poletnih kulturnih 

prireditev, ki so se že pričele, se 

Stolp naših 
neumnosti 
Če kdo kakega slepca ali belouško 

ubije, že ne ve. na kateri grm bi jo 

obesil, da bi jo videlo več ljudi. 

Fran Levstik 

(Martin Krpan) 

Nekdaj je imela zemlja en sam 

jezik in isto govorico. Ljudje so 

se razumeli med seboj. A glej! 

Pohlep jih je gnal. da bi se povz-

peli v nebo in pričeli so graditi 

stolp, kot ga še ni bilo. Stvarnik 

l judi in zeml je se je tega ustrašil, 

zakaj spoznal je, da j ih ne bo nič 

zadržalo, da ne bi storili, karkoli 

j im pade na um. Zatorej je stopil 

mednje in j im zamešal jezike. Ni-

so se več razumeli med seboj. 

Stolpa niso mogli dQkončati in 

razkropili so se po vsej zemlji. 

Tako nam pripoveduje sveto-

pisemska zgodba o babilonskem 

stolpu. V tej zgodbi je kar precej 

soli in ni čudno, da se je ohranila 

v tako pomembnem berilu, kot je 

Biblija. 

Težnja po gradnji visokih hiš, 

stolpov, spomenikov . . . pa med 

ljudmi kljub nauku iz Babilona 

ni nikoli odmrla. Če pustimo 

dal jno in silno zgodovino, nam 

samo dvajseto stoletje odkriva 

množico takšnih zgradb po vsej 

zemlji. Le kdo ne pozna Eiffelo-

vega stolpa v Parizu, nevvjorške-

ga Empire State Buildinga! Kdo 

ne pozna Stalinovih palač, s ka-

terimi je dokazoval kapitalistom, 

da ni nič -drugačen, kot oni. 

Olimpijske igre so tudi kot na-

lašč za gradnjo visokih železobe-

tonskih stebričev, ki so kasneje 

predvsem spomin na ta ali oni 

dogodek. 

Seveda tudi v naši ožji domo-

vini beležimo takšne težnje. Na 

vsakem višjem hribu je cerkvica, 

ki s svojim stolpom sili v nebo. 

Če pa smo iskreni, ni samo prak-

tična vrednost visokih hribov na-

rekovala gradnjo vitkih TV od-

dajnikov. Pogled na Uršljo goro 

nam pove, da danes ne bi bila 

več tisto kar je, če bi oddajni 

stolp podrli. 

Tudi meščani si niso mogli 

kaj, da ne bi slovenskih mestec 

okrancljali z visokimi hišami. 

Posebej komičen je pravzaprav 

ljubljanski nebotičnik, ki je pre-

cej čokat in nizek, s svojim ime-

nom pa bahavo dopoveduje lju-

dem, da se dotika neba. 

Velenjski primerek, ki je raz-

burjal in bo najbrž še razburjal 

prebivalstvo s svojo višino, bar-

vo, bleščanjem in še čim, se v 

svojem motivu v ničemer ne ra-

zlikuje od vseh drugih človeških 

poizkusov. Radi bi se dotaknili 

neba! 

V kulturnih krogih je bržkone 

najbolj boleče to, da »športni« 

objekt prerašča »kulturnega«. 

Vse drugo se zdi zgolj iskanje 

vzrokov za opravičevanje lastne-

ga odpora proti jeklenemu ba-

stardu. Videti je, da so kulturniki 

(kdo ve katerikrat že?) potegnili 

Piše: 

Peter Rezman 

krajši konec, kajti stolp stoji, pot 

na grad pa ni dokončana in kom-

promis za vilo Bianco je v slepi 

ulici. Najbrž pa bo tudi v prime-

ru vile prevladal interes »špor-

tnikov«. 

Nikakor ne bi rad bral levite 

kulturnikom, saj sem prepričan, 

da j ih v prvi vrsti žene res skrb za 

veduto gradu. Vendar bi morali 

pravočasno zaznati, da .so »nas-

protniki« izvrstno izrabili užalje-

ni slovenski ponos, ki se pač v 

zadnjem času napaja tudi v izkri-

vljenih nacionalnih čustvih. Ta 

pač bolj kot Prešernovo Zdravlji-

co, v grb slovenstva vpletajo »či-

stokrvne zimske športe«. Ljud-

stvo je prepričano, da je korist-

neje zgraditi eno skakalnico na 

črno na sončni strani Alp, kot pa 

drugo, legalno, za potrebe olim-

piade v osrčju Dinarskega gor-

stva. 

Te obrobne misli so bolj v 

opomin zato. tistim kulturnikom, 

ki kljub dobremu namenu niso 

uspeli (čeprav je treba vedeti, da 

vsaka »stran« zase misli, da dela 

samo dobro) zato, da bodo v pri-

hodnjih »bi tkah« ubrali bolj do-

miselno taktiko. Kajti dober na-

men še ni dovolj, da bi mu ljud-

stvo verjelo. Prepričan sem, da 

ga ni junaka v dolini, ki bi si 

upal postavljati stolp ob gradu, 

če ne bi bil prepričan, da ima 

podporo velikega števila prebi-

valstva. Graditeljem je zameriti 

le to, da so »lansirali« precej go-

voric, češ da naj kulturniki naj-

prej kaj »naredi jo«. Najbrž so 

imeli v mislih le fizično delo, ki 

pušča za sabo široke avenije, re-

gulirane vode, visoke spomeni-

ke, prevrtane hribe, športne dvo-

rane, kulturne domove, smučar-

ske stolpe; socrealistično razu-

mevanje dela iz časov, ko so ča-

stili kramp in lopato, strokovnja-

ke vseh branž pa zapirali v tabo-

rišča. Žalostno pa je to, da se 

graditelji stolpa ne upajo odkrito 

potrkati po prsih, češ; »»To je 

naše delo, naš denar in ni nas 

sram priznati!« Tako pa se skri-

vajo za famoznim Planiškim ko-

mitejem, kateremu denar baje 

pada z neba, kot zrele hruške! 

Kakorkoli že! Od novega stol-

pa veje žarek upanja za prihod-

njost Šaleške doline. Graditelji 

so vsem oporekanjem navkljub 

dobesedno čez noč zgradili tisto, 

kar so si zadali, predvsem zaradi 

čvrste volje, ki jih je gnala. Do-

kazali so, da se še vedno da zgra-

diti vse, kar se res hoče! Zatorej z 

opt imizmom zrem v leto I992, ko 

bo ob TEŠ-u resnično stala od-

žvepljevalna naprava vsem de-

narnim in vsakeršnim drugim te-

žavam navkljub. Če bo treba, bo-

mo poklicali na pomoč Planiški 

in vse druge komiteje. Dim bo-

mo očistili do napovedanega ro-

ka, ker to resnično vsi hočemo! 
Ali pa mogoče ne!? 

bodo v naslednjih dneh zvrstile 

naslednje: 

Torek. 5. julija, ob 20.30 

Na velenjskem gradu bo v 

okviru ciklusa kitarskih koncer-

tov prvi izmed štirih koncertov, 

na katerem se bodo predstavili 

T O M A L O R E N Z , violina, JER-

KO N O V A K , kitara, EVA NO-

VŠAK-HOUŠKA , mezzosopran. 

Eva Novšak-Houška je ena naj-
bolj žlahtnih slovenskih koncer-

tnih pevk. Kritiki so visoko oce-

nili lepoto njenega glasu, perfek-

cijo pevske tehnike in visoko ra-

ven interpretacije. Njena pevska 

širina se zrcali tudi v repertoarju, 

ki zajema od najstarejšega glas-

benega izročila do sodobne do-

mače in tuje literature. 

Jerko Novak je že kot študent 

osvojil več republiških in zveznih 

prvih nagrad. Jerko je tudi kom-

ponist. Napisalje skladbo za film 

Razseljena oseba in za gledališ-

če: Zlata ladja, Nebesno gleda-

lišče, Plešoči osliček . . . Sedaj je 

izreden študent programskega 

študija v Gradcu. 

Violinist Tomaž Lorenz, vrhun-

ski umetnik, je kot član Tria Lo-

renz prepotoval vso Evropo. Kr-

stil je preko štirideset slovenskih 

skladb od katerih so mnoge na-

pisane prav zanj. S kitaro prijate-

ljuje že preko 15 let. 

Četrtek, 7. julija, ob 20.00 in 
20.30 

V razstavnih prostorih na ve-

lenjskem gradu bo ob 20.00 otvo-

ritveni ogled razstave slik aka-

demskega slikarja NEBOJŠA 

J A N K O V 1 Č A iz Sarajeva. Raz-

stava njegovih slik bo prijetno 

popestrila znamenitosti na ve-

lenjskem gradu. 

Razstava bo odprta do konca 

meseca, v odpiralnem času mu-

zeja. 

Ob 20.30 pa bo drugi kitarski 

koncert, na katerem se bo pred-

stavil mladi kitarist iz Zagreba 

ISTVAN R O M E R Istvan je re-

den gost na naših kitarskih kon-

certih in se bo letos predstavil s 

skladbami Giu l iana, Takemitsa, 

Bacha, sodobnikov Koškina in 

Ivanoviča in Alberga Ginastera. 

Vstopnice za kitarske koncerte 

znašajo 3.000 din, za šolsko mla-

dino in udeležence Tedna kitare 

pa 1.500 din. 

Opera Boris GODUNOV 

Odhod avtobusov na ogled 

opere Boris Godonov, -bo ob 

15.30 izpred Rdeče dvorane. 

Manjši avtobus bo peljal skozi 

Šmartno ob Paki in Letuš. 

Do 14.00 (četrtek) se še lahko 

prijavite za ogled in vplačate 

aranžma v višini 22.000 din. Po-

hitite! 



Kotalkanje — za pokal prijateljstva 

Domači tudi letos drugi 

Velenjski tekmovalci 

Vaški olimpiadi 

Prvič konjske dirke 
Vaška olimpiada v Skalah, 

njen prireditelj je TVD Partizan, 
je zelo zanimiva za obiskovalce 
in teh je vsako leto zelo veliko. 
Ni čudnega saj si organizator 
prizadeva, da vsakokrat pripravi 
nekaj posebnega. 

Tako bo tudi letos. Nastopilo 
bo šest krajev nih skupnosti ob 
domači še Voličina. Lokovica. 
Konovo, Vlislinja in Galicija. 
Predstavniki teh krajevnih skup-
nosti bodo tekmovali v starih iz-
virnih disciplinah. Moški bodo 
vlekli vrv. ženske se bodo preiz-
skusile v smučanju na travi. Za-
nimivo bo seveda tudi tako ime-
novano trganje krencl ja. ki bo tu-
di novost letošnje olimpiade. Tu 
se bodo preizkusili tako moški 
kot ženske. Gledalci bodo letos 
prvič lahko spremljali galopsko 
dirko konjev, jahači se bodo pre-

izskusili na približno 50 m dolgi 
stezi, konjeniki bodo potem pre-
našali še kurirsko torbico in se 
preizkusili tudi v metanju pred-
meta. 

Med olimpiado bodo obisko-
valci lahko pozdravili skakalce, 
ki bodo v nedeljo nastopili na ot-
voritvi nove skakalnice v 
Titovem Velenju, med njimi tudi 
naše olimpijce. 

Dodajmo še to, da je priredi-
tev vzbudila zanimanje tudi pri 
ljubljanski televiziji saj bodo 
posneli za oddajo Zdravo, da bo 
program povezoval Milo Trefalt 
in da bo po tekmovalnem delu še 

kot je že to v navadi — vrtna 
veselica. Igral bo ŠIK. 

In še lo, olimpiado bodo začeli 
ob 14. uri. Če bo vreme grdo, bo 
prireditev v ponedeljek, 4. julija. 

(vos) 

SREČANJA RAZSELJENIH ŠKALČANOV 

Škalčani. ki so morali zaradi 

ugrezanja lal zapustili svoje do-

mačije. se radi vračajo r kraj med 

svoje vrstnike. Res je. da včasih s 

solzami v očeh gledajo na zapuš-

čena področja, kjer so nekdaj stale 

njihove domačije, le solze pa se 

večkrat spremenijo r solze veselja, 

ko skupaj obujajo spomine na lepe 

dogodke iz mladostnih dni. 

Tako je bilo srečanje nekdanjih 

Škalčanov pred dvema letoma na 

vaški olimpiadi, tako je bilo sreča-

nje »Sahtnčanov« ob Jezeru in ta-

ko bo ludi srečanje na letošnji i a-

Rečica ob Savinji 
Desetletje je naokrog in priza-

devni Rečičani bodo konec tega 
tedna pripravili jubilejno. 10. 
»Vaško olimpiado«. To je prire-
ditev. na katero so upravičeno 
ponosni, saj se na njej vsako leto 
srečujejo prebivalci vseh večjih 
zaselkov te krajevne skupnosti, 
pomerijo moči in spretnosti v 
najrazličnejših razvedrilnih špor-
tnih in spretnoslnih igrah. se 
družijo in sprostijo. Nastopajo 
mladi in stari, moški in ženske, 
skratka v si. Športnega duha res 
ne manjka, užitkov, smeha in za-
nimivosti tudi ne. 

Vaška olimpiada je res postala 
prireditev velike večine krajanov 
te krajevne skupnosti, tekmoval-
ni del pa so v zadnjih letih priče-
li dopolnjevati s spremljajočimi 
prireditvami in pri tem resnično 
uspeli. Na dosežkih seveda gra-
dijo naprej in lahko smo prepri-
čani. da bo konec tega ledna na 
Rečici ob Savinji zares prijetno 

Zapora ceste 
3. j u l i j a bodo v T i tovem Ve len ju , v č a s u od 8. do 9. 
u re d o p o l d n e , zap r t i nas ledn j i c e s t n i o d s e k i : Ru-
da rska c e s t a ; P reše rnova ces ta od k r i ž i šča p r e d 
L j u b l j a n s k o b a n k o in k r i ž i š ča z J e n k o v o c e s t o ; 
Jenkova ces ta in K id r i čeva ces ta od k r i ž i šča z 
J e n k o v o do k o t a l k a l i š č a v T i tovem Ve len ju . Zapo-
ra j e p o t r e b n a z a r a d i pohoda r u d a r s k e pa rade s 
p r i č e t k o m o k r o g 8. u re na T i tovem Ve len ju . 

Kotalkarji šestih Slovenskih klubo\ 
ter tekmovalci t I j.i m k.i i / Pulja in 
Slovenskega klub.i V i pav a-Peč so 
nastopili na drugem pok.ilu prijatelj-
stva \ Titovem Velenju. Tekmovanje 
so skrbno pripravili člani domačega 
kotalkarskega klub.i pod pokrovitelj-
stvom občinske telesne kulturne 
skupnosti. Želja organizatorja je. da 
hi la pok.il prijateljstva posi.il k.ir 
najbolj obiskan, da bi naj pritegnili 
kar največ dobrih tekmovalcev. Tudi 
letos so vabilo zant poslali odličnim 
kotalkarjem ZR Nemčije in Avstrije, 
pa se žal zaradi svojega prvenstva po-
kala niso mogli udeležili, k l jub lemu 
je bila prireditev lepa Podobno kol 
lani na prvem pokalu prijateljstva so 
tudi letos najboljši kotalkarji tekmo-
valke in tekmovalci l ) k k Stanka li lo 
udka iz Ljubljane. \ ekipnem tekmo-
vanju so izbrali kar 121 točk prav ta-
ko drugi z SO točkami so bil i domači 
tekmovalci in tekmovalke Vrstni red 
ostalih klubov: 3. Olimpija 7S. 4. 
D K k Domžale M . 5. kuk Nova Go-

rica hI. 6. Tkanina Celje 51. 7. L'lja-
nik 41. S. Vipava-Peč 36. 

Zmagovalci po starostnih skupinah 
in uvrstitve Velenjčanov: PIONIRJI 
t : I. Radolovič ( l l j a n i k i : PIONIR 
k i C: Setina I k D k Domžale*. 14. 
Feee. 16. klemenčič. 17. I.epoša. IS. 
Žihert (vse Rudar Titovo Velenje); 
P IONIRKE B: košir iS. Bloudek 
Ljubljana). N klavž. 15. Lekše. 16. 
Stres. 17. Žihert. IX. Ravljen (vse Ru-
dar Titovo Velenje); PIONIRJI A: I. 
kovač lOlimpiia Ljubljanal: PIO-
N I R k t A: I. Slaviček (Stanko Blou-
dek). 2. C aler. 3. Vizovišek. 6. Praz-
nik. S. Šlehta. 9. Vidov ič. 15. Podrzav-
nik (vse Rudar Tiovo Velenje); 
MLAJŠI M L A D I N C I : 1. Šumnik. 2. 
Štor (oba Rudar Titovo Velenje); 
MLAJŠI M L A D I N k l I. Lešnik 
(Stanko Bloudek). 5. Novak (Rudar 
l i tovo Velenje); STARI JŠI MLA-
D I N I I: 1. klasinc (Stanko Bloudek); 
STARI JŠI M L A D I N K I I Oven 
i Rudar Titovo Velenje); 

Iztok Božič (Gradis-Branik) je poleg državnega naslova iz Tito-
vega Velenja »odnesel« tudi domačo lovoriko Rudarsko svetilko 

(vos) 

Šaleški teniški klub 

Sedaj priprave na mladinsko 
državno prvenstvo 

| Na lepih teniških igriščih ob Ve-
j lenjskem jezeru je bi lo od prejšnjega 

petka do nedelje republiško člansko 
prvenstvo, ki je hkrati veljalo za slo-
venski pokal, pa tudi za domačo lovo-

ški olimpiadi pri starem gasilskem 

domu. 

Prav radi bi poslali vsem pisme-

na povabila, ker pa nimamo vseh 

naslovov, naj velja ta članek kot 

prisrčno vabilo vsem. ki želite ob 

prijetnem razpoloženju obujali le-

pe sjiomine. 

Želimo, da pridete vsi. zalo vas 

prosimo, da povabile ludi oslale iz 

vaše okolice, če bi slučajno kdo 

prezrl naša vabila v časopisu in 

preko radia. 

Pridite, čakamo vas! 

Odbor 

in zanimivo. Samo prireditev in 
njen vsakdanji živl jenjski utrip je 
zlasti poživilo delo turističnega 
društva, ki je ob športnem dru-
štvu tudi nosilec prireditve. 

Vaška olimpiada dobiva nov 
pomen, novo obliko in vsebino, 
ki se enakovredno deli na same 
športne in razvedrilne igre ter na 
drugi del. ki se je posebej uvelja-
vil lansko leto. Gre za večer pod 
»Trško lipo«, ki je tudi sicer sim-
bol tega kraja. Jutri, se pravi v 
petek, bodo na trgu nastopili fol-
klorna skupina Koleda, harmo-
nikarji mozirske glasbene šole. 
dekliški pevski zbor z Rečice, 
godci in pevci ansambla Darka 
Atelška ter citraši in pevci iz Luč 
ob Savinji. Obenem bodo v pro-
storih osnovne šole odprli razsta-
vo slikarskih del Vlada Parežni-
ka. Razstava bo prodajna, izku-
piček pa avtor namenja lačnim 
otrokom Afrike. V soboto bosta 
na vrsti turnir v malem nogome-
tu za ženske in teniški turnir, »ta 
prava« olimpiada pa se bo priče-
la v nedeljo ob 15. uri. 

j. p. 

riko. »Rudarsko svetilko«. Vse le (ri 
naslove si je priigral Božič, član teni-
škega kluba Gradis-Branik. članska 
prvakinja za letos pa je Cernetova iz 
Portoroža. Med 32 tekmovalci je na-

stopilo tudi pet članov Šaleškega teni-
škega kluba. Med njimi se je najbolje 
odrezal Jure Bukovec, saj se je uvrslil 
med osem najboljših, l-ranc Pavšek ie 
izpadel v drugem kolu. \s i drugi Voj-
ko Meh. I.rik Vihar, kart'I Špegel pa 
že v prvem. Zelo skromna je bila ude-
ležba med članicami, saj so nastopile 
le šliri. med njimi ludi domača tek-
movalka Lrhartova. ki je v igri za ire-
Ije mesto premagala Gabrovo (Slo-
van) z 2:0 (6:4. 6:0). Zelo dobra je bi-
la ludi udeležba v parih. Med deseti-
mi pari sta bila najboljša Piv k (Tri-
glav ) in Lah ( Kamnik), ki sla v finalni 
igri premagala dvojico Por Jauško-
vec (oba Triglav) z 2:0 (6:1. 6:41. 

Najboljšim ie poleg pokalov orga-
nizator oziroma pokrovitelj R l .k Ve-
lenje podelil pokale in praktična dari-
la. 

C lani Šaleškega teniškega kluba so 
ludi tokratno prvenstvo zelo dobro iz-
vedli. kar je gotovo porok, da bodo 
kos drugemu največjemu prvenstvu v 
državi organizaciji državnega pr-
venstva za mladince do 18 let od X. 
do 13. avgusla. Veliko klubov je žele-
lo dobili to organizacijo, saj je med 
drugim mladinsko prvenstvo najbolj 
množično v državi. Pa je teniška zve-
za zaupala izvedbo velenjskim teni-
škim delavcem, seveda prav zaradi že 
tradicionalne dobre organizacije. 

Skakalnica je nared 
Iztok Golob. Gorazd Pogorel-

čnik, Grega Dolar. Zoran Cvel-
fer (SK Zbelovo). Danilo Red 
nak in Igor Jelen (vsi domači 
tekmovalci) bodo gotovo zapisa-
ni v kroniki Smučarsko skakal-
nega kluba iz Titovega Velenja z 
debelejšimi črkami. V soboto ob 
18.20 in nekaj sekund čez se je 
Iztok prvi spustil po novi s pla-
stično snovjo prekriti skakalnici 
na Grajskem hribu, za njim pa še 
po napisanem vrstnem redu osta-
lih pet skakalcev. Ob navzočno-

i 

sti velikega ljubitelja skokov pa 
tudi drugih radovednežev so 
uspešno prestali poizkusne sko-
ke brez padca in za prvič tudi z 
lepimi daljinami. Vsi so bili nav-
dušeni. Spontano se je razlegel 
aplavz in seveda tudi iskrene če-
stitke skakalcem za prve skoke in 
predvsem članom smučarsko 
skakalnega kluba za nov prido-
bljen športni objekt. Ker je bil to 
resnično prvi skok vsakega iz-
med šestih skakalcev, smo zapi-
sali tudi občutke prvih treh. 

Iztok Golob: »Gotovo vas za-
nima, če me je bilo kaj strah. S 
strahom je pač tako. Vedno ob-
staja, saj se je treba vedno vpra-
šati, kako je bilo določeno delo 
opravljeno. Vsi vemo, da je bilo 
na tej skakalnici opravljenega 
ogromno količinskega dela. še 
pomembnejše pa je, kako dobro 
je bilo to delo opravljeno. Po 
mojem in po skokih sotovarišev 
lahko rečem, da so delo dobro 
opravili in moram pohvaliti vse, 
ki so se zalagali pri tej skakalnici 
oziroma vlagali vanjo svoje delo, 
svoj prosti čas in pa vse, ki so ka-
korkoli pomagali, da smo dobili 
to lepo skakalnico.« 

Gorazd Pogorelčnik: »Kljub 
temu. da je Iztok že skočil pred 
mano in to dobro, brez težav, me 
je bilo vendarle malce strah, saj 
je bil tudi zame to prvi skok na 
njej. Toda poletel sem lepo, tudi 

daleč. Skakalnico so dobro pri-
pravili.« 

Grega Dolar: »Skočil sem nor-
malno. Skakalnica je odlična in 
prepričan sem, da bo dobro slu-
žila svojemu namenu. Za nas 
skakalce je to resnično pomemb-
na prireditev.« 

Konec tega in v začetku prihod-
njega tedna bo v Titovem Velenju 
prava revija smučarskih skokov. 
Začelo se bo že v soboto, ko bo ob 
21.30 na 55 m skakalnici nočna 
tekma. V nedeljo, 3. julija ob 15. 
uri bo začetek otvoritve nove ska-
kalnice s K — 78 m z mednarodno 
udeležbo. Organizator je poslal 
vabila skakalcem 12 držat. Na-
stopili pa bodo tudi naši odlični 
olimpijci. V ponedeljek, 4. julija s 
pričetkom ob 16. uri bo v Pesju na 
tamkajšnji 32 m skakalnici tekma 
za pokal krajevne skupnosti. 

(S. Vovk) 

Izlet v Makedonijo 
Med delavci Gorenja v 

Titovem Velenju je planinstvo iz-
redno razširjeno. Poleg kar tradi-
cionalnih izletov v slovenske go-
re so se planinci v Gorenju Ser-
vis odločili še za izlet v SR Ma-
kedonijo. kjer bodo obiskali Go-
renjevo servisno enoto v Skopju 
ter se povzpeli na Titov vrh in 
Solunsko glavo. 

Na pot bodo krenili v četrtek, 
29. junija, popoldne iz Titovega 

Velenja. Po prihodu v Skopje si 
bodo najprej ogledali skopsko 
Železarno, nato pa se bodo sre-
čali s serviserji enote v Skopju, ki 
letos zaokrožuje 20 let obstoja. 

V petek, 1. julija, se bodo 
povzpeli na Titov vrh (2747), na-
slednji dan pa še na Solunsko 
glavo (2540 m). 

V nedeljo dopoldne si bodo 
ogledali še. kulturnozgodovinske 
znamenitosti Skopja. H. J. 

Zahvala 
K K Llektra se zahval juje bi-

všemu trenerju Janku Bukoviču 
iz Šoštanja oziroma sedanjemu 
pomočniku trenerja K K Libela 
za izredno prizadevnost pri na-
govarjanju naših nadarjenih 
igralcev, da bi prestopili h KK 
Libeli iz Celja. 

Glede na to. da je naš klub do-
sti vložil v te igralce oziroma 
smo od njih pričakovali pomoč 

pri dvigu kakovosti in popular-
nosti košarke v Šaleški dolini, se 
težko spri jaznimo z dejstvom, da 
nam navedeni krajan iz samo-
ljubja in mržnje do sokolega na-
redi takšno »uslugo«. 

Ker menimo, da si za to 
(ne)pošteno in (ne)moralno po-
četje do svojega prejšnjega kluba 
ter košarke v Šaleški dolini za-
služi »priznanje«, smo se odloči-
li za javno »zahvalo«. 

K K Elektra Šoštanj 

PRODAJALNA »COKLA« 
I V / I 

vam tudi letošnjo sezono ponuja razne modele c o k e l j , 
n a t i k a č e v in pasov iz naravnega usnja. 

Se priporoča 
I 
I 
L 

Lesostrugarstvo Pirečnik, 
Koroška 3 
ŠOŠTANJ 

I 
I 

J 
DO VEKOS-TOZD Toplotna oskrba Titovo Vele 
nje obvešča svoje odjemalce, da zaradi rednega letnega 
remonta toplotnih naprav, ne bo tople vode od 2. do 4. 
7, 1988. 

Prosimo za razumevanje! 

M-ZGORNJESAVINJSKA KMETIJSKA 
ZADRUGA MOZIRJE 
TOZD BLAGOVNI PROMET 

UGODNA RAZPRODAJA KOKOŠI 

Zgornjesavinjska kmetijska zadruga Mozirje ima po zelo ugodni 
ceni RAZPRODAJO ŽIVIH KOKOŠI od 8. julija 1988 do razpro-
daje na 

FARMIVARPOLJE 

Kokoši so srednje težke, rjave, primerne za zakol ali za nadalj-
njo rejo. 

Razprodaja je ves dan v navedenem roku. 

Informacije po telefonu 831 -940. 
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Naši rudarji 
Naše ž ivl jenje teče v mestu, ki 

j e začelo rasti in se razcvetati v 

do l in i , ki skriva v svojih nederj ih 

ne i zmerno č rno bogastvo. Mesto 

so začeli gradit i rudarj i s svoj im 

de lom in z nan j em v želj i , da bi 

n am bi lo ž iv l jenje lepše, prijet-

nejše. 

Toda , kdo so ti rudar j i ? Ali jih 

p repoznavamo med tisoči drug ih 

delavcev? Prav gotovo ne, saj to 

niso več rudarj i izpred dveh in 

več desetletij. Le če s to j imo na 

avtobusn ih posta jah , kjer se 

ustavl jajo rudnišk i avtobusi , lah-

ko spoznavamo posamezn ike , ki 

vsak dan podnev i in ponoč i lo-

mi jo lignit v jamskih rovih. To 

niso več delavci , ki se v račajo iz-

mučen i . umazan i v de lovn i oble-

ki, s torbo na rami v nepr imerna 

stanovanja k svoj im d ru ž i nam . 

Se vedno j im ostaja ponosna dr-

ža, samozavest in spoznan je , da 

je n j i hovo de lo po t rebno vsem 

n a m , ki smo se navad i l i , da mo-

ramo imeti t op lo s tanovanje in 

elektriko. 

Spoznavam j i h na igriščih, ko 

nosi jo zeleno-črn dres in si ob sr-

čni borbi krepi jo telo. 

Vel iko sem brala o delu v rud-

nik ih , si večkrat ogledala muze j 

in poslušala pr igode rudarjev. 

Ža l ne p o znam , kako poteka de-

lo v j amsk ih rovih. Sprašujem se, 

kakšni stroji so zamen ja l i k r amp , 

lopato in vozičke. M o r d a bom 

imela nekega dne pr i ložnost vi-

deti , kako ponosn i mož je , ki jih 

srečujem vsak dan , prež iv l ja jo 

delovni čas v j am i . 

O Š Vel jko V lahov ič 

Tjaša Huda r i n , 4. b 

Premog 
Leta 1875 so v Šaleški dol in i 

odkri l i močan sloj l ignita kot os-

novo za razvoj večjega premo-

govn ika , zato se to leto šteje za 

začetno leto velenjskega rudn ika . 

Deset let pozneje (e tedanj i last-

nik rudarske posesti v Šaleški 

do l in i Dan ie l L a p p začel gradit i 

rudn ik , v katerem je leta 1892 

stekel proces industr i jskega nači-

na p r i dob ivan j a l ignita. Tega leta 

so velenjski rudarj i nakopa l i pr-

ve večje kol ič ine l ignita — 

94.169 ton premoga. 

RADIO VELENJE # RADIO VELENJE 

Program 
Radio Velenje oddaja na ultra-

kratkovalovnem območju na fre-
kvencah 88,9 (oddajnik Velenje) 
in 97,2 megaherca (oddajnik Ple-
šivec). 

Naroč i la za vaše čestitke in 

pozdrave, obvesti la , reklame, 

sp re jemamo na upravi Centra za 

in formiran je , p r opagando in za-

ložništvo. na Foitovi 10 v 

Ti tovem Velenju , vsak delovni 

dan od 8. d o 10. in od I I . do 13. 

ure, ob sredah pa od 13. d o 16. 

ure. Vse in formac i je dob i te po 

te lefonu 855 450. 

PETEK, I. julija: 15.00 Zače-
tek sporeda ; 15.15 O d H u d e lu-

knje d o R i nke ; 15.30 Dogodk i in 

odmev i (prenos osrednje infor-

mat ivne odda je Rad i a Ljublja-

na) ; 16.15 Za konec t edna : 15.30 

Dogovarjamo se, odločamo: 17.00 
Vaše čestitke in pozdrav i ; 18.00 

Vi izbirate, m i vrt imo. 

NEDELJA, 3. julija: 11.00 Za-
četek sporeda ; 11.15 O d H u d e 

lukn je d o R i nke ; 1 1.25 Kda j . kje 

ka j ; I 1.30 Z m ik ro fonom med 

vami; 12.00 Od vrat do vrat (Za-
vrteli b o m o odgovore na vaša 

vprašan ja , nov ih pa ne b o m o 

sprejemal i , saj bi bila naša trka-

nja na razl ična vrata v času pole-

tnih dopustov pogosto neuspe-

šna. To o d d a j o b o m o v spored 

p o n o v n o uvrstili jeseni). 12.30 

Konec opo ldanskega j av l j an j a ; 

14.45 Vaše čestitke in pozdravi . 

SREDA, 6. julija: 15.00 Zače-
tek sporeda : 15.15 O d Hude lu-

knje do R i n ke : 15.30 Dogodk i in 

o dmev i : 16.15 Kda j . kje, ka j ; 

16.30 Naša krajevna skupnost; 
17.00 M i in vi (tokrat b o m o pred-

stavili že pred štirinajstimi dnevi 

napovedan program Q. Naš gost 

bo predsednik obč inske skupšči-

ne Drago Šulek, ki bo odgovar ja l 

tudi na vaša vprašanja - naš te-

lefon 855 963). O d d a j a traja do 

19. ure, vmes ob 17.30 Vaše če-

stitke in pozdrav i . 

Premog naj laž je nastaja v 

močv i r j ih — več 1000 let. Ko se 

drevesa podre jo , vel iko let na ti-

stem mestu g loboko pod zeml jo 

nastaja premog. Včasih so si lju-

dje v teh kraj ih verjetno sami ko-

pali premog, saj je bil bo l j na po-

vršini, in ga s kon j i in vozovi vo-

zili d omov . 

De lo rudar ja je kopan je pre-

moga g l oboko pod zeml jo . Da-

nes si p o m a g a m o več inoma s 

stroji, včasih so kopal i vse ročno . 

C e hoče jo večje grude premoga 

razdrobit i , ga mora jo na jpre j raz-

streliti z t t tnami tom. Da j o ga v 

zvrtane luknje , zažgejo zaž iga lno 

vrvico in počaka jo neka j sekund , 

d a nastane eksplozi ja . Treba se 

je umakn i t i , da koga ne poško-

duje . Potem premog odvaža jo s 

tekočimi trakovi. Včasih so ga 

odvaža l i s posebn imi vozički . 

Vsak rudar , ki gre v j amo , mo-

ra imeti če lado z lučko, zaščitne 

čevlje, ki ima j o spredaj o j ačano 

kap i co ter svetilko. Ruda r pa 

mora imeti tudi orod je , ki ga po-

trebuje pri svojem delu. 

O Š Vel jko Vlahovič 

Petra Razdevšek, 4. č 

N A G R A D N A K R I Ž A N K A 

Rešitve pošlj i te do ponede l j 

ka. I 1. jul i ja na uredništvo Na-

šega časa, Foi tova 10. 63320 

Titovo Velenje, z o znako »na-

gradna križanka«. 
Izžrebal i b o m o tri prav i lno 

rešene kr i žanke : 

1. nagrada 10.000. dinarjev 

2. nagrada 8.000. - dinarjev 

3. nagrada 5.000.— .dinarjev 

NAGRADNA KRIŽANKA 
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Vsem borcem in akti-
vistom ter vsem ob-
čanom čestitamo ob 
4. juliju — dnevu 
borca. 
Vsem rudarjem pa 
izrekamo čestitke ob 
njihovem stanov-
skem prazniku — 3. 
juliju. 
Delavci Gradbeno 
industrijskega podje-
tja Vegrad, Titovo 
Velenje na gradbi-
ščih sirom po Jugo-
slaviji, Zvezni repu-
bliki Nemčiji, Nem-
ški demokratični re-
publiki in Iraku. 
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Koledar 

Č E T R T E K , 30. j u n i j a - EM1-

L I J A N A 

PETEK , I. j u l i j a - J U L I J A 

S O B O T A , 2. j u l i j a — O T O N 

N E D E L J A , 3. j u l i j a - T O M A Ž 

P O N E D E L J E K , 4. ju l i j a 

D A N B O R C A 

T O R E K , 5. j u l i j a - C I R I L A 

S R E D A , 6. j u l i j a — M A R I J A 

MALI OGLAS! 
ROLETE, P L A S T I Č N E IN LESENE 
v vseh barvah in izvedbah vgrajujemo 
in izdelujemo. Telelon 24-269. 
J A D R N I C O E I .AN 375 S, s prikol i-
co, prodam. Telefon 855-371, od X. do 
9. ure. 
TRAKTOR ZETOR 25 K m prodam. 
Telefon 856-346. 
NSU 1000, letnik 1971, z rezervnimi 
deli. prodam. Telefon 857-948. 
V I D E O R E C O R D E R kamero JVC , 
star dve leti, prodam. Telefon 
857-948. 
INDUSTRIJSKI Š I V A L N I STROJ 
Singer prodam. Telefon 853-321, in-
terna 765. 
APN-6, star 1 leto, tovarniško izbolj-
šan, prodam za 1.2 M. Telefon 
855-396. 
M L A D PAR N U J N O IŠČE GARSO-
NJERO ali enosobno stanovanje v 
Titovem Velenju ali okol ic i . Možnost 
predplačila. Telefon 858-084. 
M L A D PAR IŠČE S O B O S SANI -
T A R I J A M I in možnostjo kuhanja. 
Pomagava tudi v vrtu. Telefon 
858-340. 
I N Š I R L T R A M M A T E M A T I K O IN 
R A Č U N A L N I Š T V O ZA SREDNJE 
SOLE. Telefon 853-326. 
NOV KAVČ R A Z T E G L J I V t G O D -
NO P R O D A M . Telefon 858-480. po-
poldan. 
VEČJO KOL IČ INO KVALITETNE-
GA B IZEUSKEGA VINA prodam. 
Bojan Klakočar. Bizeljski grad. 68259 
Bizeljsko. 
50 m ; N O V E G A T A P I S O N A rjave 
barve in hidrantno omarico ugodno 
prodam. Telefon 855-051. 
ŠOTOR ZA 5 OSEB P R O D A M . Te 
tefon 882-364. 
VTDEOREKORDER S Č H A R P H Q z 
dalj inskim upravl janjem in deklaraci-
jo prodam. Telefon 882-846. 
VVV HROŠČ IJNIS 1200, letnik 1974. 
poceni prodam. Telefon 856-033. 
JIJGO 45 A. letnik 1987. prodam. Te-
lefon 854-825. 
T R I V R S T N O D I A T O N l C N O HAR-
M O N I K O C.F.B (izdelovalec Sitar) 
prodam. Telefon 882-467, popoldan. 
PRALNI STROJ IN O T R O Š K O PO-
STELJO P R O D A M . Telefon 
«56-602, popoldan. 
OSEBNI A V T O Š K O D A 105 L, le 
tnik 1978, prodam. Telefon 856-583. 

POCENI P R O D A M črno-beli TV, 
malo rabljen. Telefon 857-187. 

K L I N K E R PLOŠČICE, 20 m . I I . 
kvaliteta, opremo za kopaln ico roža 
barve, raztezno posodo in t r iko radia-
tor je ugodno . prodam. Telefon 
854-640. 
N O V K A S E T O F O N F H I l . I P S , z dve-
ma zvočnikoma, prodam. Ogled Ša-
lek 89, V. nadstropje, stanovanje 49, 
T i tovo Velenje. 
I Š Č E M G A R S O N J E R O A L I M A N J -
ŠE S T A N O V A N J E v Ti tovem Vele-
nju ali okol ic i . Ugodno predplači lo. 
Telefon 853-199, do 15. ure. 
P R A L N I STROJ G O R E N J E , star, a 
še dobro uporaben prodam za 
200.000 din. rezervno kad za 50.000 
din. 120 1 h ladi ln ik za 150,000 din. 
Verzelak. Foitova 8, I. nadstropje. 
G O L F DISEL. letnik 1984, ugodno 
prodam. Konrad Dušak, Hram.še 
28 A. Dobrna. 
PS lCKO, Š K O T S K O O V C A R K O 
poceni prodam. Telefon 858-745. 
M E N J A M D V O S O B N O S T A N O -
V A N J E + garsonjero za večje (tr i in 
polsobno). Menjava možna v ju l i ju . 
"Telefon 855-089 ali 854-672 in 
853-312 interna 1337. 
K U P I M M A N J Š O E N O S T A N O -
V A N J S K O H I Š O Z V R T O M na rela-
c i j i Celje Mozir je. Telefon 858-514. 
P R O D A M PONV K O L O za 60.000 
d in in tr i mesece rabljen štedilnik na 
t rdo gorivo znamke Derby, tudi za 
60.000 din. Telefon 858-514. 
IŠCF.M Ž E N S K O , staro od 48 do 55 
let zaradi poroke. Sem vdovec, s hišo 
in avtomobi lom, star 60 let. Samo re-
sne in pisne ponudbe pošlj ite na 

upravo lista pod šifro »Poštena«. 
S I .AŠČIČARNA M O V H iz Šoštanja 
obvešča cenjene stranke, da bo zaradi 
kolektivnega dopusta zaprta od 28. 6. 

j t o 13. 7. 1988. 
F L A V T O , japonske znamke A R I J A , 
prodam. Telefon 881-239. 
P R O D A M A L I M E N J A M ZA PAR-
C E L O z doplač i lom traktor ja I M T 
565 50 delov nih ur. Telefon 858-394. 
P R O D A M M O T O R T O M O S A T X 
na dva obroka. Informaci je po telefo-

" nu 853-522. 
N E R A B L J E N Š I V A L N I STROJ RU-
Ž A STEP in kolo Junior ugodno pro-
dam. Telefon po 15. uri 853-760. 
P R I K O L I C O A D RIA 305 P R O D A M 
(2 + 1), zimsko letna izvedba, oprem-
ljeno s štedi ln ikom, h lad i ln ikom in 
pečko, baldahinom in še posebej ce-
rado za zaščito. Čo ln maestral 8, vse 
za 390 SM. Samo resni interesenti naj 
kl ičejo po 12. uri 857-376. Ogled po-
poldan, od 17. ure dalje, na Toledovi 
8. Pesje. 

R-4. letnik 1985, prevoženih 
33.000 km, registriran do jun i ja 1989, 
dobro ohranjen, prodam. Ledinek. 
Flor jan 179. Šoštanj, po 16. uri. 
N O V F O T O A P A R A T Z E N I T , skupaj 
s teleobjekt ivom, prodam za 25 SM. 
Telefon 857-323. 
K O L O PONV U G O D N O PRO-
D A M . Jenkova 19, V I I . nadstropje, 
stanovanje številka 67, Ti tovo Vele-
nje. 
P L E T I L N I STROJ D U O M A T I C 80 
Pasat z vsemi pr ik l jučk i in instrukci-
jami prodam za 390 SM. Zdenka 
Čuk. tel. 062 862-108. Kl ič i te od 18. 
do 20. ure zvečer. 

Občinska skupnost za zaposlovanje Velenje 

Objave potreb po delavcih v občinah Velenje in Mozirje 
DELOVNA ORGANIZACIJA POKLIC IZ ŠIFRANTA PROSTA DELA IN NALOGE Dl NČ 

DČ 
ROK 

P OD ŠT. 
DEL. 

OBČINA V E L E N J E 
GORENJE RAZISKAVE/RAZVOJ dipl. ing. elektrotehnike vodja sektorja kakovosti SOZD 5 nč 15 900.000 1 
GORENJE RAZISKAVE/RAZVOJ dipl. ing. elektrotehnike višji standardizer 4 nč 15 750.000 1 
GORENJE RAZISKAVE/RAZVOJ dipl. ing. arhitekture višji oblikovalec 4 nč 15 800.000 1 
GORENJE RAZISKAVE/RAZVOJ ing. tehnične smeri ali 

dipl. ing, strojni, ali 

višji oblikovalec 

dipl. ing. elektrotehnike samostojni dokumentalist 5/4 nč 15 600.000 1 
GORENJE SERVIS nosilec razvoja servisiranja programa 

ing. strojništva za malo kmet mehanizac. 3 nč 8 700.000 1 
OBČINA M O Z I R J E 

ing. strojništva 

ELKROJ DSSS dipl. ekonomist vodja službe za zunanji trg 5 nč 8 750.000 1 

LEGENDA: Dl = delovne izkušnje. NČ = nedoločen čas. DČ = določen čas. ROK P = rok prijave, OD = osebni dohodek. ŠT. DEL. = število delavcev 

T R A J A N K O - STREŠNO KRIT I -
NO, 3000 komadov, pocinkane žlebo-
ve, (37 m) z grl i , koleni in cevmi ter 
štir idelna balkonska vrata s stokom 
(širine 275 cm) prodam ali zamenjam 
za kvalitetne suhe deske. Kl iči te v so-
boto 2. 6. od 8. do I I . ure po telefonu 
858-493. Ves material je bi l že vgrajen 
in je star 3 leta. 

D e ž u r s t v a 

D E Ž U R N I Z D R A V N I K I : 
Četrtek, 30. juni ja - dnevni dežur-

ni dr. M i j i n . nočni dežurni dr. Šolar 
Petek, I. ju l i ja — dnevni dežurni 

dr. Dragan Popov, nočni dežurni dr. 
Žuber 

Sobota, 2. ju l i ja in nedeljo, 3. ju l i ja 
- glavni dežurni dr. Smonkar, notra-

nji dežurni dr. Vrabič 
Ponedeljek, 4. j u l i j a - dnevni de-

žurni dr. Smonkar. nočno dežurni dr. 
Vrabič 

Torek. 5. ju l i ja — dnevni dežurni 
dr. Kikec, nočni dežurni dr. Zupančič 
D E Ž U R N I Z O B O Z D R A V N I K I : 

2., 3. in 4. ju l i ja dr. Dar inka Šuster. 
od 8. do 12. ure v zobni ambulant i 

D E Ž U R N I V E T E R I N A R NA VETE-
R I N A R S K I P O S T A J I V ŠOŠTA-
N J U : 

Od I. ju l i ja do 8. ju l i ja je dežurni 
d ip l . veterinar Ivo Zagožen. Jerihova 
38. T i tovo Velenje, telefon 858-704. 

GIBANJE P 
P O R O K E : 

Maksimi l jan L ipn ik , roj. 1963, dipl . 
inženir stroj, iz Skal in irena Blažič, 
roj. 1959, doktor medicine iz Titovega 
Velenja, Ivan Jevšnik. roj. 1962, str. 
kl jučavničar iz Ravn in Marta Skorni-
šek, roj. 1966, frizerka iz Lokovice, 
Branko Ograjenšek, roj. 1967, rudar 
iz Podkraja in Vesna Kodr ič , roj. 
1969, bolničarka iz Studenc. Dušan 
Zupančič, roj. 1965, strojni tehnik iz 
Titovega Velenja in Majda Nemec, 
roj. 1966. predmetna učitelj ica iz Ti-
tovega Velenja, Branimir Jelenko, roj. 
1964, delavec iz Šoštanja in Mi lo jka 
Golob, roj. 1966. prodajalka iz Topol-
šice, Mat jaž Lesjak, roj. 1958, rudar iz 
Titovega Velenja in Ksenija Hriber-
nik, roj. 1967, teh. risarka iz Titovega 
Velenja, Momi r Nedič, roj. 1971. de-
lavka iz Titovega Velenja. Franc Varš-
nik. roj. 1961, predmetni učitelj iz Ti-
tovega Velenja in Silva Horvat, roj. 
1955, vzgojitelj ica iz Titovega Vele-
nja. 

S M R T I : 

Jur i j Zimšek. upokojenec iz Celja, 
Ul. 5. Prekom. št. 15, roj. 1910, Veko-
slava Lovše, upokojenka iz Celja. 
Drapšinova 5 /b , roj. 1921, Štefan Sto-
par, upokojenec iz Bezine 61, roj. 
1918. 

Dopisujte v našem glasilu 

Z A H V A L A 

O b boleč i izgubi našega dragega s ina, brata in vnuka 

Dejana Verblača 
30. I I . 1978 - 3. 6. 1988 

Se iskreno zahva l j u j emo vsem so rodn i kom , sosedom za dena rno in nesebično p o m o č , delav-

cem RLV-jama Škale in s ind ikatu R L V j a m a Škale za dena rno pomoč . 

Posebna hvala učencem in uči tel jem osnovne šole M i he Pintarja-Toleda, učencu Blažu Jurče-

cu pa hvala za lep poslovi ln i govor. Z a hva l j u j emo se vsem pri jatel jem in znancem za darova-

no cvetje. Hva la gospodu d uhovn i k u za opravl jen pogrebni obred. 

Še enkrat , hvala vsem, ki ste nam stali ob težkih trenutkih ob strani. 

Ža l u j o č i : mam i , at i , brat Peter, oma ter ostalo sorodstvo. 

Smrt se je izlila v bledo obličje, 

pogled je zaplaval r neznani pokoj, 

ni več trpljenja in ne bolečine 

življenje je trudno končalo svoj boj. 

tGregorčič) 

Z A H V A L A 

O b boleči izgubi naše drage m a m e in stare m a m e 

Jožice Razdevšek 
rojene 14. 2. 1940 

se iskreno zahva l j u j emo vsem so rodn i kom , sosedom, pri jatel jem in sodelavcem, ki so j o v tako 

vel ikem številu pospremi l i na njeni zadn j i poti ter j i pok l on i l i vence in cvetje. Hva la vsem, ki 

ste nam pomaga l i v teh težkih trenutkih . 

Ža l u j o č i : sin S imon , hčerka J a n a z druž ino ter ostalo sorodstvo. 

SLUŽBA DRUŽBENE-
GA KNJIGOVODSTVA 

PODRUŽNICA 
TITOVO VELENJE, 

R u d a r s k a 3, ob jav l j a j a v n o l i -
c i t a c i j o za p r o d a j o e l e k -
t r o n s k e g a t e l e p r i n t e r j a 
D i g i t r o n . ET 2001, le to p ro i z -
v o d n j e 1981, i zk l i cna c e n a 
600 .000 ,— d in . 

Te lep r i n te r ni b r e z h i b e n . 
O g l e d t e l e p r i n t e r j a je m o ž e n 
5. 7. 1988 o d 12. d o 13. u re v 
p r o s t o r i h S D K p o d r u ž n i c e 
T i t o v o Ve len je . 

P r o m e t n i d a v e k p lača k u p e c . 

P isne p o n u d b e poš l j i t e d o 8. 
7. 1988 z o z n a k o »za l ic i tac i j -
s k o kom is i j o« . O iz idu l ic i tac i -
je b o d o i n t e r e s e n t i p i s n o o b -
v e š č e n i d o 14. 7. 1988. 

GOZDNO GOSPODARSTVO NAZARJE 
TOZD Transport in gradnje 

OBJAVLJA 

j a v n o l i c i t a c i j o 

za o d p r o d a j o o d p i s a n i h o s n o v n i h s r e d s t e v , ki b o 9. 7. 1988 o b 
11. ur i v p r o s t o r i h T O Z D T r a n s p o r t in g r a d n j e Nazar je , P r ihova 
21. 

zap . št. kos din/kos 

1. enoosna prikolica ALP 750 kg 1 150.000 
2. peč na olje 4 10.000 
3. stroj za parno pranje 

Rade Končar tip F 311 1 25.000 Rade Končar tip F 311 
1 10.000 

4. peč za centralno ogrevanje EMO 
AVD-350 0,35 MW 1. izd. 1981 1 1.000.000 

1. izd. 1983 2 1.500,000 
1. izd. 1984 1 1.750,000 

5. greder RD MG I. 1982 (nevozen) 1 15.000.000 
6. dvokolo »ROG« Turing (žensko) 1 50.000 
7. TAM 125 T 12 z gozdarsko nadgradnjo in 

enoosno prikolico brez dvigala letnik 1978 1 1,500.000 

O g l e d je m o g o č dve ur i p r e d p r i č e t k o m l ic i tac i je, v p r o s t o r i h 
s t r o j n e p o s t a j e na Pr ihov i . 

S o d e l u j e j o l ahko v s e f i z i čne in p ravne o s e b e , ki p r e d z a č e t k o m 
l ic i tac i je p lača jo v a r š č i n o 10 % o d i zk l i cne cene . P roda ja b o po -
teka la p o n a č e l u »v ideno -kup l j eno« , k a s n e j š i h rek lamac i j ne b o -
m o upoš teva l i . 

ZDRAVSTVENI CENTER 
VELENJE 
TOZD Lekarna Velenje 

Na p o d l a g i s k l e p a z b o r a de lavcev t o z d L e k a r n a Ve len je ob jav l ja 

JAVNO DRAŽBO 
za p r o d a j o o s n o v n e g a s r e d s t v a in s i c e r : 

- a v t o k a m p p r i ko l i ca IMV A D R I A DE LUXE, le tn ik izdelave 
5 0 0 / 8 1 ' š t - šas i je : 4316-002642 , izk l icna cena 

3 .000.000 d in . 

P r i ko l i ca je v a v t o k a m p u Sto ja , k je r je m o ž e n t u d i og led . 

Javna d r a ž b a b o v p e t e k , 1 . 7 . 1988 o b 8. ur i v p r o s t o r i h Leka rne 
Ve len je . Na d r a ž b i l ahko s o d e l u j e j o p ravne in f i z i čne o s e b e ena-
k o p r a v n o . Z a s t o p n i k i p ravn ih o s e b m o r a j o imet i poob las t i l o . 

V a r š č i n o v v iš in i 20 % o d i zk l i cne c e n e b o d o i n te resen t i l ahko 
po lož i l i p r e d d r a ž b o na i s t em m e s t u . K u p l j e n o p r i ko l i co je t r e b a 
p lača t i v 15 d n e h p o d ražb i , d a v č n e o b v e z n o s t i p o r a v n a k u p e c . 

O d v o z p r i ko l i ce i z a v t o k a m p a S to ja op rav i k u p e c v b r e m e svo j i h 
s t r o š k o v . 

Na jn iž j i z n e s e k v išan ja je 10.000 din. 

POUE. KDO BO TEBE LJUBIL . . . 

(narodna) 

Z A H V A L A 

V S E M , ki ste bil i z nam i v času bolezni in ob slovesu od naše tete 

Marije Videmšek-Alekševe 
in hvala za dobre misl i , top le besede nesebično p o m o č in za čudov i to cvetje. 

M i n k a in Branko v imenu sorodstva 



IZ SODNIH KLOP! 

Leto za nesrečo s smrtnim 
izidom 

Na celjskem temeljnem sodiš-

ču, enoti v Titovem Velenju je bil 

Miško Božič, 41 let, voznik to-

vornjaka iz Bjelovarja obsojen 

na I leto zapora (pogojno na 3 

leta), ker je iz malomarnosti tako 

ogrozil promet, da je zaradi po-

sledic prometne nesreče ugasnilo 

življenje. Božič je 26. avgusta la-

ni malo čez 7. uro zjutraj na kri-

žišču Jenkova—Tomšičeva v 

Titovem Velenju zaprl pot vozni-

ku osebnega avtomobila Alojzu 

Buršiču, k i j e vozil po prednostni 

Tomšičevi cesti. Alojz Buršič je 

za posledicami prometne nesreče 

umrl 3. oktobra v celjski bolniš-

nici. 

Obsojenemu Božiču je sodišče 

kot olajševalno okoliščino med 

drugim štelo tudi to, da je deja-

nje močno obžaloval, vse izpove-

dal po resnici in se za poškodo-

vanega Buršiča zanimal ves čas, 

skrbi pa tudi za tri otroke, ženo 

in staro mater. 

(mkp) 

S silo v stanovanje 
5. aprila lani ma lo po 19. uri je 

v stanovanje bivše prijateljice v 

ulici Veljka Vlahoviča 45 vdrl 

Franjo Tamše, 30 let, mehanik iz 

Titovega Velenja. S tečajev je vr-

gel vrata, vstopil v stanovanje, 

seveda brez dovol jenja bivše pri-

jateljice, s katero sta živela prej 

skupaj dve leti in se j o fizično lo-

til, jo pretepal in brcal. Zatekla 

se je k sosedom, vendar pa Tam-

šetu to še ni bi lo dovol j , pribli-

žno dve uri kasneje se j o je lotil 

še na parkirnem prostoru pred 

b lokom, kjer bivša prijateljica ži-

vi, ko se je ta hotela peljati k 

zdravniku. 

Da se dogaja nekaj nenavad-

nega je opazi l voznik avtobusa, 

ki je peljal m imo , ustavil je vozi-

lo in vstopila sta oba, tako kot 

i tudi izstopila. Tamše ji je še na-

, prej grozil. 

To kaznivo dejanje je dobi lo 

| epilog na Temeljnem sodišču Ce-

I Ije, enoti Titovo Velenje, kjer je 

sodni senat pod predsedstvom 

sodnika Andreja Pavlina izrekel 

Tamšetu kazen 7 mesecev zapo-

ra, pogojno za dobro treh let. Če 

v tem času Tamše ne bo storil 

novega kaznivega dejanja, se ka-

zen ne bo izvršila. 

(mkp) 

# MILIČNIKI SO ZAPISALI 
HUDE POŠKODBE VOZNIKA 
KOLESA Z MOTORJEM 

Po naših cestah v teh poletnih 

dneh kar mrgoli voznikov koles z 

motorjem, žal pa tudi skorajda 

ne mine dan, da se ne bi pripeti-

la kakšna prometna nesreča, v 

kateri so udeleženi ti vozniki. Ve-

lenjski mil ičniki so zabeležili 

pretekli teden več takšnih nesreč, 

ki pa na srečo niso terjale večjih 

poškodb. 

Hujša nesreča se je pripetila 

21. jun i ja malo pred 16. uro na 

lokalni cesti v Podkraju, kjer je 

zapeljal voznik osebnega avto-

mobi la C E 134 712 Anton Pav-

lovič, 1941, verjetno preveč v le-

vo in tako zbil voznika kolesa z 

motorjem Antona Šilca, 1938, ki 

je dobi l pri tem hude telesne po-

škodbe. 

ZBIL PEŠKO IN DOJENČKA 
Sedemnajstletni E. Ž. se je pe-

ljal s kolesom z motorjem 26. ju-
nija okoli 18.30 po lokalni cesti iz 
Laz proti Črnovi. V levem ovinku 
je zapeljal na bankino in zbil pe-
ško dvanajstletno E. P. in voziček, 
tako da je dojenček padel po ce-

stišču. Na srečo je ostal brez po-
škodb, lažje telesno poškodovana 
pa je bila E. P. Voznik kolesa z 
motorjem je odpeljal s kraja ne-
sreče, miličniki pa so ga kasneje 
izsledili. 

ROPARSKA TATVINA 

Klavdij i P. je 25. jun i j a na Tr-

gu mladosti neznanec vzel iz ce-

karja denarnico. Ko j o je skušala 

ubraniti , j o je udaril po roki in 

zbežal s p lenom. Ustavil ga je 

Enest H., ki mu je denarnico 

vzel, ni pa ga uspel zadržati. Mi-

ličniki na osnovi opisa, ki sta ga 

podala lastnica denarnice in 

| Enest H. iščejo drznega tatu. 

KRŠILI SO JAVNI RED IN 
MIR 

Malo po polnoči 26. jun i ja le-

tos je razgrajal v Disku Fleck vi-

njeni Enver K. Ker ga ni bi lo 

mogoče pomirit i , so ga mil ičniki 

pridržali na Postaji milice do 

istreznitve. Podobno pa se je 

zgodilo naslednje jutro Mi loradu 

P. Najprej je razgrajal v stanova-

nju prijatelja na Šaleški cesti. Po-

sredovali so mi l ičn ik i , ki so ga 

napotil i domov v samski dom na 

Kersnikovi cesti. Žal pa je tam s 
kršitvami nadaljeval in milični-

kom ni preostalo nič dcugega kot 

da mu za nekaj časa priskrbijo 

njegovemu stanju primernejše 

bivališče. 

Turnir za pokal »Večernjih novosti« 
T V D Partizan Šoštanj organizira v času od 8. do 10. ju l i ja drugi 

turnir v malem nogometu za pokal beograjskega časopisa »VEČER-

N J E N O V O S T I « . Zmagovalec tega turnirja bo dobil pravico udelež-

be na sklepnem turnirju šestnajstih najboljših ekip Jugoslavije. 

Prijave sprejema do 6. jul i ja N ino Ošlovnik po telefonu 881-111, 

interna 567. Prijavnina znaša 20.000 dinarjev, žrebanje bo v sredo, 6. 

ju l i ja , ob 19. uri v prostorih T V D Partizan. 

Na tržnici 
Pestra ponudba , raznolike ce-

ne. Med sadjem smo lahko prvič 

opazil i tudi marelice, potrošniki 

pa tokrat lahko bolj izbirajo, kje 

bodo kaj kupi l i , ker imajo posa-

mezni prodajalci različne cene za 

isto vrsto blaga. 

Paradižnik dobite tudi za 1000 

dinarjev, res malo slabši, cene 

boljšemu pa se gibljejo od 1500 

do 1800 dinarjev, čebule od 1000 

do 1500 dinarjev, k r omp i r j e po 

1500 in 1600 dinarjev, stročji fi-

žol po 2200 in 3000 - pri tem je 

zraven pisalo » samo« , kumare 

dobite za 1400 ali 1500 dinarjev 

ki logram, cena paprike se giblje 

od 3500 do 4000 dinarjev. 

Češnje imajo tudi različno ce-

no — dobite j ih že za 2200 dinar-

jev, lahko pa tudi za 3000, bres-

kve ponuja jo od 1000 do 2000 di-

narjev, hruške po 3000 dinarjev, 

pomaranče po 2500 dinarjev, li-

mone veljajo prav toliko, mareli-

ce pa so po 3500 dinarjev. 

EHLIMANA BEČIC, gospo-
dinja iz Titovega Velenja pravi: 

» N a tržnici je res vsega dovolj, 

samo vse je drago. Ceneje je v tr-

govinj, zato tam pogosteje kupu-

jem. Če je osebni dohodek samo 

eden, je treba še skrbneje obrača-

ti vsak dinar.« 

13. srečanje ansamblov na Graški gori 

Veliko zanimanje 
Pisali smo že, da bo letošnje srečanje ansamblov domače narod-

ne glasbe 14. avgusta na Graški gori. Poseben odbor si že nekaj časa 

prizadeva, da bi nanj pritegnil kar najboljše skupine, hkrati pa omo-

gočil nastop tudi skupinam, ki se šele uveljavljajo. 

D o zahtevanega roka je napovedalo sodelovanje kar 23 skupin. 

Da bi na samem srečanju zaigrali resnično najboljši ansambli izmed 

prijavljenih, bo letos in to dopoldne , presluška za vse ansamble v 

Titovem Velenju. Posebna strokovna žirija bo nato izbrala predvido-

ma 15 ansamblov za tekmovalni del nastopa, produkci ja kaset in 

plošč Ljubl jana pa bo izdala kaseto 13. srečanje. 

(vos) 

55-letnica gasilskega društva Šalek 

Tekmovanje in parada 
Z vsakoletno tradicionalno prireditvijo — tekmovanjem za 

pokal Šaleške doline, bilo je že devetnajsto, so gasilci Šaleka 
svečano proslavili častitljivi jubilej — 55-letnico tega društva. 

Gasilsko društvo Šalek je bi lo 

ustanovljeno 5. novembra leta 

1933. Kot znamenitost velja 

omenit i , da so takoj po ustanovi-

tvi posadili l ipo, ki še danes stoji 

v bližini gasilskega doma v Šale-

ku, ki so ga začeli graditi prav ta-

ko kmalu po ustanovitvi, name-

nu pa so ga predali leta 1936. 

Nakupi l i so tudi nekaj gasilske 

opreme. Med vojno je dejavnost 

društva povsem zamrla, saj so bi-

li gasilci tisti, ki so se med prvimi 

odzvali klicu domovine. 

Po osvoboditvi so se vključili 

gasilci najprej v akcije očiščanja 

in zbiranja orožja, ki so ga od-

metavali sovražni vojaki pri umi-

ku. Dodatno so se opremljal i , le-

ta 1963 pa so zgradili nov gasil-

ski dom. Število nj ihovih članov 

je naraščalo, V svoje vrste so pri-

tegnili tudi pionirje, vsi skupaj 

pa so dosegali vse večje uspehe 

tako na različnih tekmovanj ih, 

prireditvah . . . kot seveda pri 

uresničitvi nj ihove najosnovnej-

še naloge — pomagati vsakomur, 

ki je pomoči potreben. Mnogo so 

prispevali, da je v občini Velenje 

požarno varnostna kultura na 

doka j visoki ravni. 

Tekmovanje gasilskih desetin, 

ki so ga pripravili gasilci Šaleka 

v novi stanovanjski soseski Ša-

lek, množ i čno pa so se ga udele-

žili gasilci iz vse Slovenije, je bila 

najlepša manifestacija ob njiho-

vem prazniku. Popoldne pa so 

pripravili gasilsko parado in z 

njo proslavili tudi krajevni praz-

nik. 

<bz) 

— Dve novi 
Novi vozili z botri 

GD Škale 
vozili 

Približno pred letom dni so 

krajani Škal in Hrastovca slavili 

velik uspeh, saj so dobi l i nov ga-

silski dom s trgovino in prostori 

krajevne skupnosti. Kot smo sli-

šali na sobotnem gasilskem slav-

ju ob prevzemu dveh novih vozil 

je dom v prvem letu izpolnil vsa 

pričakovanja. Gasilske prostore 

počasi funkcionalno opremljajo. 

V prostorih krajevne skupnosti 

pa so dobi la svoje mesto vsa dru-

štva in organizacije — teh pa je v 

krajevni skupnosti kar 14. 

Po letu dni — preteklo soboto 

so nov uspeh slavili gasilci. Prev-

zeli so vozilo T A M 130 s podalj-

šano kabino za prevoz šestih ga-

silcev z 2000 litrov vode, 200 I 

penila, vozilo pa je opremljeno 

tudi s potrebnim ozadjem za 

učinkovito gašenje požara. Dru-

go vozilo pa je sodoben kombi 

za prevoz gasilcev in prenosne 

črpalke z vso opremo. 40 % po-

trebnih sredstev za nabavo vozil 

so zbrali gasilci sami, 60 odsto-

tkov pa je prispeval SIS za var-

stvo pred požari občine Velenje. 

Na slovesnosti se je predsed-

nik društva Stane Tepej zahvalil 

vsem, ki so prispevali k njihovi 

boljši požarno varstveni sposob-

nosti, med nj imi tudi botrom. 

Nekateri izmed njih so darovali 

tudi po sto tisoč dinarjev (seveda 

novih). Sicer pa je v zvezi s tem 

dejal: »Za vse rezultate in uspe-

he se moramo zahvaliti tudi 

vsem krajanom krajevne skupno-

sti Škale, Cirkovc in Plešivca, ki 

so nam vedno nesebično poma-

gali s prostovoljnimi prispevki in 

darovanju lesa. Seveda pa tudi 

mi njih nismo in ne smemo razo-

čarati. Vsak podarjen dinar smo 

s svojim trudom in delom ople-

menitili in ga nameni l i zgolj za 

opremo, ki je namenjena vsem 

nam. V dokaz in potrditev so 

vedno novi in novi člani, ki sto-

pajo v naše vrste. Naše društvo 

ima danes 172 članov (med nj imi 

je veliko pionirjev) in smo eno 

najštevilčnejših društev v občin-

ski gasilski zvezi. Dokaz temu je 

tudi pokal za množičnost , ki smo 

si ga letos z 12 desetinami prido-

bili na občinskem gasilskem tek-

movanju .« 

Pred začetkom slovesnosti je doma-
če društvo pripravilo hitrostno tek-
movanje v mokri vaji z zbijanjem tar-
če. ki se ga je udeležilo 11 ekij}. Naj-
bolj natančni so bil i gasilci Saleka. 
drugi Gaberk, 3. Topolšice, 4. Moke 
pri Domžalah, 5. Šoštanj, 6. Škale, 
itd. (S. Vovk) 

Tekmovanje je bilo napeto, parada pa zanimiva in so si jo ogle-
dali številni krajani 

KS Skorno—Florjan 

Otvoritev železniškega 
postajališča 

Narava ima svoje zakonitosti 

Gostišče Kotnik »Pod klancem« 
Dobra postrežba — zlate vilice 

Narava ima svoje zakonitosti in teh ne menja, pa naj se civilizira-

ni svet še tako trudi. V tem letnem času koti jo srne. Po navadi v viso-

ko travo ob robovih gozda ali ob malo večje grmovje, kjer sta blizu 

gozd in visoka trava. 

Zato lovci prosijo vse, gobarje, sprehajalce, kosce, da so previd-

ni. Še posebno kosci, ki kosijo strojno, saj se je že velikokrat zgodilo, 

da so pri tem srninemu mladiču odrezali ali kako drugače poškodova-

li nogo. Če pa v naravi najdete mlad iča — pustite ga pri miru ! Ni ga 

zapustila srna! In nikar ga ne otipavajte, ne dihajte v njega! 

Če se boste pregrešili zoper trdne naravne zakone vedite, da ste s 

tem mladiču hudo škodovali . Srna bo mladiča takoj zapustila. 

Lep primer za to je srnin mladiček na sliki. Nekdo ga je otipaval, 

dovol j je bi lo že, d a j e samo dahni l vanj in kmalu bi srnjaček poginil. 

Rešitev je bila nakl jučna in tako bo sedaj mladi srnjaček doraščal pri 

lovcu Ivanu Petku. Ko bo srnjaček prišel k sebi, ga bodo vrnili v nara-

vo, so sklenili lovci. 

L. Ojsteršek 

Ivan Petek, njegova hči Lidija, pes Dako in mali srnjaček. 

Po treh letih prizadevanj je krajanom krajevne skupnosti Skor-

no-Florjan naposled uspelo uresničiti dolgoletno željo. Na letošnji 

dan borca bodo otvorili in s tem predali svojemu namenu novo želez-

niško postajališče. Zgradil i so ga s prostovoljnimi sredstvi krajanov, 

udarniškim delom in ob pomoči železniškega podjetja Celje. O b tej 

priložnosti bodo pripravili tudi krajši kulturni program. 

Izreden ambient, čistoča, ljubeznivost, delovnost, dobra hrana, 

izvirne domače jedi — vse to je zapisano na posebnem priznanju 

» Z L A T E V I L I C E « , ki ga revija Praktična žena iz Beograda vsako le-

to podeljuje najbol jš im gostiščem in restavracijam v državi. Mednje 

sodi tudi gostišče »Pod klancem« v Ravnah, ki g a j e letos ta beograj-

ska revija prav tako izbrala za priznanje. 

V imenu Praktične žene ga je Slavici Kotnik podelil Jože Kan-

dolf , predsednik turistične zveze Velenje v nedeljo popoldne (na sli-

ki), ko je gostišče priredilo novo zabavo za obiskovalce, na kateri je 

ieral ansambel Henčelw 

Predsednik turistične zveze je ob podelitvi dejal : »Ko so gostilno 

pred leti odprli, smo pač mislili še ena gostilna več. Nismo si upali v na-
prej predvideti, da bo postala takšna kot je: z bogato kulinarično po-
nudbo, dobro pijačo, postrežbo in domačnostjo. Želimo, da se še naprej 
krepi dobro ime v zadovoljstvo vseh nas. Čestitamo!« , » 

Trgovina osnovne preskrbe je za krajane Šaleka velika prodobi-
tev 

Nova Erina 
Stanovanjska soseska Šalek bo 

bogatejša od prihodnjega tedna 

dalje za novo samopostrežno tr-

govino osnovne preskrbe. 

D o tretje gradbene faze je bila 

zgrajena ta trgovina s stanovanj-

skimi sredstvi. Tu je bi lo torej 

upoštevano, da ni dovolj , če gra-

d imo stanovanjske soseske kot 

spalna naselja. 

Objekt zgrajen do tretje grad-

bene faze je prevzela Era, ki je 

poskrbela za dokončno ureditev 

in opremo. Nova trgovina ima 

600 kvadratnih metrov uporab-

nih površin, od tega j ih bo neka j 

več kot 300 kvadratnih metrov 

namenjenih prodajalni . Era je 

poskrbela za najsodobnejšo 

trgovina 
opremo, ki j o je mogoče dobiti 

na jugoslovanskem tržišču. Še 

posebej ponosni so na sodobne 

hladilne oziroma zamrzovalne 

vitrine. V dokončno izgradnjo in 

opremo te trgovine so vložili des 

lavci Ere 500 mil i jonov dinarjev. 

Takšen način razreševanja os-

novne preskrbe se je v tem pri-

meru pokazal kot zelo primeren 

in vreden je posnemanja. 

Nova trgovina bo za stanoval-

ce nove stanovanjske soseske Ša-

lek in bližnje okolice zelo velika 

pridobitev, razbremenila pa bo 

tudi trgovino Prehrana v kraje-

vni skupnosti Edvarda Kardelja. 

Namenu jo bodo predali prihodnji 
četrtek, 7. julija ob 10. uri. (mz) 


